
در نظر دارد سرویس ایاب و ذهاب و تهیه و طبخ و توزیع غذای 

کارکنان خود را برای سال 1394 از طریق برگزاری مناقصه واگذار 

نماید. 

اشخاص حقوقی و حقیقی واجد شرایط می توانند جهت اخذ برگ 

شرایط مناقصه از تاریخ درج آگهی نوبت اول به مدت 10 روز به 

آدرس سه راهی سلفچگان، کیلومتردو جاده اصفهان، منطقه ویژه 

اقتصادی سلفچگان، دبیرخانه مرجعه نمایند. 

با کمال تاسف و تاثر درگذشت برادر گرامیتان را 
به شماو خانواده محترم تسلیت عرض نموده

برای آن مرحوم از درگاه ایزد منان علو درجات 
اخروی و برای شما و سایر بازماندگان 

صبر و اجر مسئلت دارم. 

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم

جناب آقای کریم بهرامی
رئیس محترم هیات فوتبال استان قم
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سرمقاله:  عباس محمدی

رحیمی به اوین معرفی شد
دادسرای عمومی و انقلاب تهران اعلام کرد: حکم حبس محمدرضا رحیمی 

معاون اول دولت سابق روز یکشنبه اجرا و نامبرده به زندان اوین معرفی شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دادسرای عمومی و انقلاب تهران با توجه به قطعیت 
حکم محکومیت محمدرضا رحیمی معاون اول سابق رئیس جمهور دایر بر تحمل 5 سال 
حبس، سرپرست اجرای احکام دادسرای کارکنان دولت دستور اجرای حکم حبس را از 
طریق نیروی انتظامی صادر نمود. بر این اساس ماموران پلیس در تاریخ 26/11/93 
با حضور در محل سکونت محکوم علیه وی را فراخوانده و پس از تفهیم موضوع 

اجرای حکم، نامبرده جهت تحمل حبس به زندان اوین معرفی شد.
معاون اول دولت محمود احمدی نژاد با رای شعبه 11 

دیوان عالی کشور به پنج سال و 91 روز حبس و پرداخت دو میلیارد و 850 میلیون تومان 
رد مال و یک میلیارد تومان جزای نقدی محکوم شده است.

پرونده محمدرضا رحیمی معاون اول دولت دهم اواخر اسفند سال گذشته با صدور 
کیفرخواست به دادگاه کیفری استان تهران ارسال شد و برای رسیدگی در اختیار شعبه 76 

دادگاه به ریاست قاضی سیامک مدیر خراسانی قرار گرفت.
شعبه 76 دادگاه کیفری استان تهران در دو جلسه و به صورت غیرعلنی به اتهامات متهم 
این پرونده رسیدگی کرد که جلسه نخست سوم خرداد ماه با حضور »د.س.ش.« و »ج.الف.« 
دو تن از متهمان پرونده اختلاس از شرکت بیمه ایران و جلسه دوم 17 خرداد ماه برگزار شد 

و دادگاه ختم رسیدگی را اعلام کرد.

گزارشی از یکصد و یازدهمین جلسه رسمی و علنی شورای شهر قم

افزایش 27 درصدی
کرایه تاکسی در قم

رئیس جمهور 
چهارشنبه هفته آینده 

به قم می آید
معاون اجرایی رییس جمهوری گفت: رییس جمهوری و 
کاروان تدبیر و امید برای انجام چهاردهمین سفر داخلی، 6 

و 7 اسفند ماه به استان قم سفر می کنند. 
محمد شریعتمداری روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا 
افزود: دکتر روحانی صبح روز چهارشنبه پس از ورود به 
قم، در جمع مردم سخنرانی خواهد کرد، دیدار ایثارگران 
و برگزیدگان و حضور در جلسه توسعه و سرمایه گذاران 
استان قم از دیگر برنامه های رییس جمهوری است.وی 
دیدار علمای استان قم را نیز از برنامه های رییس جمهوری 
ذکر و اضافه کرد: جلسه شورای اداری با مدیران استان 
قم، برگزاری نشست خبری و پاسخ به پرسش خبرنگاران 
استانی، پایان بخش سفر رییس جمهوری به قم خواهد 
بود.رییس جمهوری و کاروان دولت تدبیر و امید پیش 
از این، به استان های خوزستان، هرمزگان، سیستان و 
بلوچستان، ایلام، لرستان، چهارمحال و بختیاری، اردبیل، 
خراسان رضوی، زنجان، گلستان، خراسان جنوبی، بوشهر 

و اصفهان سفر کرده اند.

ساماندهی امور زائرین 
دغدغه مدیریت شهری

امور  شورا،  چهارم  دردوره 
زائرین در یکی از کمیسیون های 
شورای اسلامی شهر قم گنجانده 
شده است، یک ستادی در معاونت 
تشکیل  استانداری  زائرین  امور 
شده است که جلسات منظمی 
برای ساماندهی امور زائرین در آنجا 

برگزار می شود و...

 ایمان : فرمانده انتظامي شهرستان قم گفت : با تلاش 
مأموران پاسگاه  انتظامی شکوهیه دو زورگیري که حین 
ارتکاب جرم با دیدن چراغ گردان عوامل گشت این پاسگاه 

متواري شده بودند، پس از 45 دقیقه دستگیرشدند. 
سرهنگ هادي دیده ور در تشریح  این خبر اظهارداشت: روز 
گذشته عوامل گشت پاسگاه انتظامي شکوهیه با راننده یک دستگاه 

خودرو پراید که در جاده محمودآباد اتوبان قم – تهران سراسیمه 
خود را به مأموران رسانده و کمک مي طلبید مواجه مي شوند. 
وي افزود: راننده خودرو که بسیار مضطرب بوده بیان مي کند، دو 
نفرجوان به صورت دربستي خودرو وي را از تهران به مقصد حسن 
آباد قم کرایه و قبل از رسیدن به بهانه ملاقات با یکي از دوستانشان 

خواستند خودرو را به جاده فرعي هدایت کنم...

یکصد و یازدهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم پیش از ظهر دیروز در سالن جلسات شورا برگزار شد.
در ابتدای جلسه مصطفی سعادت طلب رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورا به قرائت لوایح این کمیسیون پرداخت؛ چند مورد از 

نخستین لوایح در مورد اخذ مجوز عقد متمم قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی بود که به تصویب رسیدند.
پس از آن بحث اعلام مغایرت با قانون مصوبه شورا در مورد توافق با بنیاد تعاون ناجا مطرح شد که البته نظر کمیسیون، اصرار بر مصوبه 
قبلی بود و اعضای شورا به این نظر رأی مثبت دادند.عباس ذاکریان رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورا در ادامه به لوایح 
این کمیسیون پرداخت؛ نخستین مورد که مهمترین آنها نیز بود مربوط می شد به اخذ مصوبه اعمال تعرفه بهای خدمات صدور پروانه 
بهره برداری تاکسی های گردشی از سوی سازمان تاکسیرانی در سال آینده به این صورت که بر اساس توضیحات ذاکریان، مبلغ دریافتی از 

رانندگان از سالی 25 هزار تومان به 120 هزار تومان افزایش یابد ...

مدیرعامل سازمان آرامستانهاي شهرداري قم خبر داد:

دفن اموات در باغ بهشت ممنوع است
2

7

82

مدیرکل اوقاف استان در دیدار با نماینده قم خواستار شد:

تخصیص بودجه برای عمران و نوسازی مساجد و بقاع قم

رئیس پلیس راهوراستان قم اعلام کرد: 

کاهش 27 درصدي تصادفات فوتي در قم

با تلاش ماموران پاسگاه انتظامی شکوهیه صورت گرفت: 

دستگیري دو زورگیرپس از 45 دقیقه

8

2
روزنامه » ایمان« همکاری 

بسیار خوبی با پلیس داشته است

فرمانده انتظامی استان قم در بازدید از روزنامه ایمان

7
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در نظر دارد : پروژه عملیات تکمیلی گازرسانی به محور قدیم قم - کاشان )PC( را از طریق مناقصه 
عمومی )یک مرحله اي( و پس از ارزیابي ساده به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید :

الف- شرح مختصر کار :
1. تهیه مصالح و اجرای 70 متر خط تغذیه 6ً

10000 TBS 2. تهیه مصالح و ساخت یک عدد ایستگاه
3. تهیه مصالح و ساخت یک مورد ایستگاه حفاظت کاتدیک

 ب- محل اجرا : شهر قم مي باشد.
ج- شرایط پیمانکاران متقاضی :

1. توانایی انجام کار در مدت 170 روز تقویمی.
2. دارا بودن حداقل پایه 5 در رشته تأسیسات و تجهیزات، یا پایه 5 رشته نفت و گاز )رشته خطوط انتقال و 

مخازن و تلمبه خانه ها و شبکه هاي نفت و گاز( از معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي .
3. توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزي به حساب شماره 2174633403005 سیبا( به مبلغ 

140/000/000 ریال به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.
4. توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی.

 د- مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه تا تاریخ 09 / 12 / 1393 مي باشد.
هـ- مهلت عودت اسناد ارزیابي ساده و پاکات مناقصه تا پایان وقت اداري مورخ 23 / 12 / 1393 مي باشد.

و- زمان گشایش پاکات ساعت 10:00 روز یکشنبه مورخ 24 / 12 / 1393 مي باشد.
مناقصه گران می توانند جهت خرید اسناد مناقصه )به مبلغ 270/000 ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( 
به آدرس قم, بین میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 18 شرکت گاز استان قم، 
امور قراردادها مراجعه نمایند. در ضمن این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس:  
WWW.nigc-qom.ir یا سایت پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات به آدرس WWW.Spac.ir قابل 

دریافت است.  
نکات قابل توجه : 

1. ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
2. کارفرما در صورت درخواست پیمانکار منتخب، به میزان 20درصد مبلغ اجراي کار و 25درصد مبلغ 
کالاي عهده پیمانکار به عنوان پیش پرداخت طبق شرایط پیمان و در ازاي ارایه ضمانتنامه بانکي به پیمانکار 

پرداخت مي نماید.
3. شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

4. به پیشنهادهاي مشروط و مبهم و پیشنهادهایي که بعد از مدت مقرر در آگهي برسد مطلقاً ترتیب اثر 
داده نخواهد شد.

5. در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره تلفکس امور قراردادهای شرکت گاز استان 
قم 36620004-025 تماس حاصل فرمایند.

 شماره مناقصه :
18/93

 شماره مجوز : 
 1081

شرکت گاز استان قم

امور اداریروابط عمومی شرکت گاز استان قم

حسین عبداللهی

آگهی فراخوان مناقصه عمومی- تجدید مناقصه )نوبت اول(

مناقصه عمومی )نوبت دوم(
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و  مدیریت  سازمان  رییس  ایمان: 
برنامه ریزی، گفت: با همه محدودیت 
 1394 بودجه  لایحه  اساس  بر  ها، 
بیش از 20 هزار نیروی جوان استخدام 

خواهند شد. 
به گزارش ایرنا، »محمد باقر نوبخت« در 
جلسه علنی عصر یکشنبه مجلس شورای 
اسلامی و قبل از اخذ آرا به کلیات لایحه 
بودجه، گفت: در این لایحه بجز 158 هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری برای اشتغال، 
یک هزار میلیارد تومان برای افزایش اشتغال 
دیده شده است.وی اضافه کرد: ما در چنین 
شرایطی به جای این که کارمندان را اخراج 
نرخ  اندازه  به  و  کنیم، حداقل 14 درصد 
تورم به حقوق آنها اضافه کردیم؛ یکی از 
دوستان می گفت چرا سال گذشته 20 
درصد به حقوق کارمندان اضافه کردید و 
امسال 14 درصد؟ چون که تورم در سال 
گذشته 20 درصد بود و ما 20 درصد اضافه 
کردیم، امسال تورم 14 درصد است و ما 
به همین میزان به حقوق کارگران اضافه 
کردیم.سخنگوی دولت ادامه داد: ما دلمان 
می خواهد 140 درصد به حقوق کارمندان 
اضافه کنیم، اما از کجا بیاوریم؟ شما بهتر 
از ما می دانید ما در چه شرایط سختی 

هستیم.
سخنگوی دولت در خصوص یارانه ها 
تصریح کرد: امسال علاوه بر پرداخت های 
نقدی و پرداخت های غیرنقدی به صورت 
سبد غذایی، 4 هزار و 800 میلیارد تومان 
برای ارزان کردن خدمات بهداشت و درمان 
از همین یارانه ها استفاده کردیم؛ کجا سال 
های گذشته این استفاده می شد؟ حتما ما 
باید دقت بیشتری کنیم و در صرفه جویی 
توجه بیشتری داشته باشیم؛ دولت توانسته 
یک قلم را ارزان کند و یک گام به جلو 
بگذارد.وی تصریح کرد: سال آینده نیز یک 
گام دیگر به جلو خواهیم گذاشت و مسکن 

تومان  میلیارد   1300 طریق  از  را  ارزان 
اعتبارات که برای وام های ارزان قیمت قرار 
دادیم، مسکن حمایتی را ترویج خواهیم داد.

وی در جمع نمایندگان مجلس افزود: 
بودجه سال 94 در یکی از شرایط متفاوت 
در حال بحث و بررسی است؛ حلقه محاصره، 
تنگ تر شده و فشار سیاسی دشمن هم 
سخت تر شده است؛ قیمت نفت در طی 
سالهای اخیر هیچ گاه به این حد تنزل پیدا 
نکرده است؛ با این فشار سیاسی، بدخواهان 
آثار  که  هستند  مترصد  اسلامی  انقلاب 
ضعف و ناتوانی را در اداره کشور در نظام 
کنند. مشاهده  ایران  اسلامی  جمهوری 

نوبخت تصریح کرد: من به عنوان سخنگوی 
دولت رسما اعلام می کنم که هر قدر فشار 
دشمن سخت تر و حلقه محاصره اش تنگ 
کشور  در  که  بزرگی  ظرفیت  با  باشد  تر 
داریم، در سایه اتحاد و وحدت بین فرزندان 
این ملت، بین دولت و مجلس این کشور 
را به خوبی اداره خواهیم کرد.وی با تقدیر 
از مجلس شورای اسلامی گفت: در هفتاد 
روزی که لایحه بودجه را تقدیم کردیم، حقا 
و انصافا در راستای گره گشایی و بدون هیچ 
نوع نگرش سیاسی تلاش کمیسیون تلفیق 
بر این بود که دولت را در این شرایط دشمن 

شاد نگرداند.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی، 
در ادامه سخنان خود گفت: بودجه ، طبق 
یک  عمومی  محاسبات  قانون  یک  ماده 
پیش بینی از منابع و مصارف است که در 
اهدافی که  و  ها  راستای تحقق سیاست 
مورد نظر است، برای یک سال مالی ارایه 
می شود؛ اولین نکته ای که شما باید به او 
توجه داشته باشید، ببینید که آیا آنچه در 
لایحه بودجه 94 دیدیم، متناسب با سیاست 
هایی که حاکم بر این بودجه است، یعنی 
سیاست های ابلاغی رهبر معظم انقلاب در 
برنامه پنجم و سیاست های اقتصاد مقاومتی 

هست یا نه؟
سال 1394،  بودجه  مورد  در  نوبخت 
گفت: بعد از دو سال رشد سرمایه گذاری 
را  ، رشد سرمایه گذاری 4 درصد  منفی 
در این بودجه آورده ایم که همه اینها در 
راستای اهداف برنامه پنجم و سیاست های 
از دوستان  برخی  اقتصاد مقاومتی است؛ 
که دلسوزانه دنبال تحقق اقتصاد مقاومتی 
هستند می گویند کجا باید تعین این اقتصاد 
مقاومتی را در بودجه مشاهده کنند؟ در 
همین ارقامی که در آثار این بودجه وجود 

دارد.

وی ادامه داد : بعد از ماه ها تورم و نرخی 
که از 40 درصد کاهش پیدا کرد، شما برای 
سال آینده در این بودجه، حداکثر نرخ تورم 
14 درصد را داریم؛ دقیقا این اعداد و ارقام 
ملهم از سیاست ها و برنامه هایی است که 

این برنامه در سپهر آنها قرار گرفته است.

 کاهش هشت درصدی وابستگی 
بودجه به نفت 

که  این  به  اشاره  با  دولت  سخنگوی 
ارقام بودجه در پیش بینی ها نهفته است، 
از نمایندگان مجلس خواست: دوستانی که 
بیان می کنند که باید به کلیات لایحه رای 
ندهیم و گزارش را به کمیسیون برگردانیم، 
من سوال می کنم، شما در خصوص ارقام 
منابع چه کار دیگری متصور می دانید که 
دولت باید انجام می داد؟ ما در خصوص 
نظر  از  که  است  مطلوب  منابعی  منابع، 
درآمدهای مالیاتی بالا و از نظر وابستگی به 
نفت کاهش داشته باشد؛ اقدامی که ما در 
این لایحه انجام دادیم دقیقا در این راستا 
است؛ هشت درصد وابستگی بودجه به نفت 
را تقلیل دادیم به طوری که طی 10 سال 
گذشته کمترین وابستگی بودجه به نفت در 

سال 94 ارایه شد.
وی با تقدیر از کمیسیون تلفیق، ادامه 
داد: این کمیسیون به این هم رضایت نداد 
و مجددا اقدام کرد و همان رقمی که ما در 
لایحه آوردیم را تقلیل داد؛ یعنی هم دولت 
و نمایندگان از کمیسیون های تخصصی این 

اقدام را انجام دادند.
'ما چه  این سوال که  با طرح  نوبخت 
کار دیگری باید انجام دهیم'؟ گفت: اقتصاد 
مقاومتی باید اثرش را در بودجه ببینیم؛ 
مناسبت ترین وجهی که می توانیم بعد 
از رشد اقتصادی ببینیم در منابع است؛ ما 
دقیقا ترکیب منابع را در راستای اقتصاد 

مقاومتی فراهم کردیم.

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران تاکید کرد: ما هیچ مشکلی برای 
اینکه به شکل معقول و منطقی نشان 
صلح آمیز  هسته ای  برنامه  که  دهیم 
نداریم  بماند  باقی  و صلح آمیز  است 
ایجاد  برای  لازم  انعطاف  آمادگی  و 
نشان  را   1+5 اعضای  در  اطمینان 

داده ایم.
در  دیروز  ظهر  ظریف،  محمدجواد 
وانگ  با  خود  مشترک  خبری  نشست 
برگزار  خارجه  امور  وزارت  در  که  یی 
خبرنگاری  سوال  به  پاسخ  در  شد، 
و  تحولات  اخبار  آخرین  با  رابطه  در 
گفت:  هسته ای  مذاکرات  در  ملاقات ها 
باید از فرصت مذاکرات استفاده شود. اکثر 
برنامه ریز ی های ما برای ملاقات دو جانبه 
با سایر اعضا در ماه آتی است و ما سعی 
می کنیم در مناسب ترین زمان جلسه با 
سوال  به  پاسخ  در  برگزار شودوی   1+5
خبرنگار چینی در خصوص چشم اندازش 
داشت:  اظهار  هسته ای  مذاکرات  از 
مذاکرات هسته ای هدف اش در توافق ژنو 
مشخص شده و آن هدف این است که 
برنامه هسته ای ایران صلح آمیز باقی بماند 
رفع  نابه حق  تحریم های  نیز  زمان  آن  و 
شود.رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان 
ادامه داد: ما هیچ مشکلی برای اینکه به 
شکل معقول و منطقی نشان دهیم که 
برنامه هسته ای صلح آمیز است و صلح آمیز 
باقی بماند نداریم و آمادگی انعطاف لازم 
را  اعضای 1+5  اطمینان در  ایجاد  برای 
موانع  خصوص  در  داده ایم.ظریف  نشان 

رسیدن به توافق تصریح کرد: آنچه مهم 
است این است که کشورهای غربی 5+1 و 
به خصوص آمریکا به این قناعت برسد که 
دوران تحریم به پایان رسیده و تحریم ها 
هیچ نفعی برای هیچ کس نداشته و در 
آینده هم نخواهد داشت. باید وابستگی 
احساسی به تحریم کنار گذاشته شود و 
با این اراده رسیدن به توافق در دسترس 
در  کشورمان  خارجه  امور  است.وزیر 
خصوص افزایش سطح مراودات اقتصادی 
ایران و چین خاطرنشان کرد: حوزه های 
بسیاری برای گسترش و تعمیق روابط دو 
کشور و حتی فرا رفتن این روابط وجود 
تکنولوژیک  همکاری های  برای  ما  دارد. 
صحبت کرده ایم که به اشتغال و توسعه 
کمک می کند و به نفع دو کشور است و 
به صلح و امنیت منطقه ای و جهانی نیز 

موثر است

وزیر خارجه چین:
نمی خواهیم مذاکرات 

برای سومین بار تمدید شود 
این  در  نیز  چین  خارجه  امور  وزیر 
نشست خبری تاکید کرد: مذاکرات دوبار 
تمدید شده و ما نمی خواهیم برای سومین 
بار تمدید شود؛ چراکه امیدواریم با افزایش 
همکاری ها و مسئولیت پذیری طرفین به 

موقع به توافق دست یابیم.
وانگ  یی در پاسخ به سوال خبرنگاری در 
خصوص چشم انداز مذاکرات هسته ای گفت: 
مذاکرات با کوشش طرفین به پیشرفت هایی 
دست یافته است و می توان مذاکرات را در 
شرایط کنونی به مسابقه ماراتنی تشبیه کرد 
که به نقاط پایانی و حساس خود رسیده اما 
با این حال، پیچیدگی و سختی هایش نیز 
افزایش یافته است.وی ادامه داد: فکر می کنم 
در این مرحله طرفین به نقاط مشترکی 

تلاش های  می کنند  سعی  و  رسیده اند 
گذشته شان از بین نرود و به مقصد برسند.

امورخارجه چین در خصوص نقش  وزیر 
تصریح  مذاکرات هسته ای  در  این کشور 
کرد: ما در مذاکرات پایبند هستیم و نقش 
فعالی را هم ایفا کرده ایم و به حل  و  فصل 
صلح آمیز این پرونده اعتقاد داریم و معتقدیم 
این موضوع باید از طریق گفت و گو حل  و  
فصل شود و با تحریم های همه جانبه و گزینه 
نظامی موافق نیستیم.وانگ  یی با اشاره به 
مواضع چین در خصوص مسائل منطقه ای 
خاورمیانه ابراز داشت: ما در این باره مواضع 
عاقلانه و واقع بینانه ای در نظر می گیریم و 
در خصوص خاورمیانه به دنبال منافع مان 
نیستیم و سعی می کنیم مستقلانه تصمیم 
بگیریم.وی با اشاره مجدد به نقش چین در 
مذاکرات هسته ای یادآور شد: چین تاکنون 
نقش میانجی گر فعالی داشته؛ هرچند که 
مذاکرات با فراز و نشیب هایی همراه بوده ولی 
ما طرح های مان را ارائه کرده ایم تا مذاکرات 
به نتیجه برسد.وزیر امور خارجه چین در 
پاسخ به سوال خبرنگاری در باره نظر این 
کشور در رابطه با تمدید مذاکرات هسته ای 
برای سومین بار بیان کرد: اگر اشتباه نکنم 
مذاکرات تا به امروز 10 سال طول کشیده و 
هم اینک نیز رسیدن به توافق گرایش اصلی 
در مذاکرات است که به نفع ملت های ایران 
و منطقه است.وانگ یی افزود: این مذاکرات 
دوبار تمدید شده و ما نمی خواهیم برای 
سومین بار تمدید شود چراکه امیدواریم 
و مسئولیت پذیری  افزایش همکاری ها  با 

طرفین به موقع به توافق دست یابیم.

سخنگوی دولت خبرداد:

استخدام 20 هزار نیروی جوان در سال 94 
سرمقاله

اخبار استان

اخبار
ساماندهی امور زائرین 
دغدغه مدیریت شهری

دردوره چهارم شورا، امور زائرین در یکی از کمیسیون های 
شورای اسلامی شهر قم گنجانده شده است، یک ستادی 
در معاونت امور زائرین استانداری تشکیل شده است که 
جلسات منظمی برای ساماندهی امور زائرین در آنجا برگزار 

می شود و شورا هم در این جلسات نماینده دارد، لذا این عنوانی که برای این کمیسیون 
در شورای شهر در نظر گرفته شده است به دلیل استفاده از پتانسیل های شهرداری و 

استانداری برای رفاه حال زائرین است.
باید زمان توقف زائرین در قم که در حال حاضر با ساعات اندازه گیری می شود را به 
حداقل چند روز برسانیم و برای این کار باید برنامه ریزی های مدونی انجام شود و شرایط کار 
بخش خصوصی برای احداث هتل، زائرسرا و ... تسهیل شود و شهرداری با سرمایه گذاران در 
این بخش همکاری نماید، از طرف دیگر استانداری قم باید مباحث قانونی این کار را فراهم 
کند، پس باید بگوئیم که کمیسیون امور زائرین برای استفاده از پتانسیل های شهرداری در 

راستای رفاه حال زائرین و مسافرین تشکیل شده است.
در حال حاضر زائرین برای شهرداری قم استفاده ای ندارند، امروز شاهد هستیم که 
زائرین و مسافرانی که به قم می آیند در نزدیکی حرم چادر می زنند و واقعا سیمای خوبی را 
برای شهر ایجاد نمی کنند، زائران و مسافرانی که از کشورهای دیگر به قم می آیند، ذهنیتی 
که از دارالمومنین دارند یک چیز دیگری است و وقتی با این وضعیت مواجه می شوند، 

خاطرات خوبی را از قم به همراه نخواهند برد. 
یکی از دغدغه های بزرگ مدیریت شهری اسکان زائران است، بخشی از زائران و 
مسافرانی که به قم می آیند وضعیت مالی خوبی دارند و برای اسکان به هتل ها مراجعه 
می کنند، اما بخش دیگری از مسافران و زائران از توان مالی مناسبی برخوردار نیستند و 

می خواهند با یک هزینه اندک یک جای مناسبی را برای خانواده خود پیدا کنند. 
ایجاد سرپناه ارزان قیمت از مورادی است که شهرداری می تواند مساعدت کند،  با 
سیاست هایی که معاونت امور زائرین در کمیته و کمیسیون می گذارند، شهرداری می تواند 
بخش خصوصی را به ایجاد زائرسراها و ... تشویق نماید تا مسافر و زائری که به قم می آید به 
جای اینکه در خیابان و یا بستر رودخانه چادر بزند، دست زن و بچه اش را بگیرد و در زیر 

یک سرپناهی که از حداقل امکانات برخوردار باشد،  استراحت کند. 
البته در حال حاضر در پارک ها و بوستان های شهر قم مکان هایی در نظر گرفته شده 
تا مسافران بتوانند در آنجا چادر بزنند و امنیت آنها نیز تامین شده و سرویس بهداشتی و 
نمازخانه هم برای آنها در نظر گرفته شده است، اما این زیبنده شهر قم نیست؛ باید با یک 
کار اساسی و زیرساختی شرایط حضور چند روزه زائران را در قم فراهم کنیم که البته در این 

خصوص نیز شورای شهر برنامه های ویژه ای دارد که انشاءا... اجرایی خواهد شد.
از سوی دیگر، وضعیت ورودی های شهر را در شان نام قم نیست و در همین راستا 

مدیریت شهری به شدت پیگیر ساماندهی ورودی های شهر قم است.
البته ساماندهی ورودی های شهر قم می طلبد که یک عزم همگانی بین ارگان های 
ذیربط از جمله راه و شهرسازی، استانداری و دیگر ارگان ها ایجاد شود تا با هماهنگی 
شهرداری ورودی های زیبایی برای شهر مقدس قم ایجاد نمائیم، امروز متاسفانه از هر 
طرف که بخواهید وارد قم شوید با یک ورودی نامناسبی مواجه خواهید شد، جاده قدیم 

قم – کاشان، جاده جعفرآباد، اتوبان قم – تهران و ... اینها واقعا زیبنده شهر قم نیست.  
ضرورت ساماندهی مبلمان شهری قم یکی دیگر از مواردی است که باید مورد توجه 
قرار گیرد.وقتی که زائران و مسافران یا شهروندان قمی در خیابان راه می روند باید از مناظر 
شهری حض بصری داشته باشند. معتقدیم نباید حتی لحظه های زندگی را از دست بدهیم 

چون دیگر بر نمی گردد.
به نظر بنده در حال حاضر منظر شهری قم وضعیت مناسبی ندارد، از تابلوهای سر در 
مغازه ها گرفته تا پیاده روها و ...، یک جایی موزائیک است، یک جایی آسفالت است، یک 
جایی هنوز خاکی است، به نظر نمی رسد امروز زائر، مسافر و یا شهروند قمی وقتی در خیابان 

راه می رود، بتواند حض بصری ببرد.
کمبود تفریحگاه سالم برای، زائران، مسافران و خانواده ها در سطح شهر قم یکی دیگر 
از مشکلاتی است که مدیریت شهری با آن دست به گریبان است. متاسفانه به دلیل 
محرومیت هایی که در قم انباشته شده است، به شدت با کمبود تفریحگاه سالم برای 

خانواده ها مواجه هستیم. 
وما باید بچه هایمان را با طبیعت آشتی دهیم، امروزه فرزندان ما با طبیعت قهر هستند، 
بچه های ما به سادگی و حتی زمانی که والدین  همراهشان هستند، درختان را می شکنند و 
هیچ شخصی به آنها اعتراض نمی کند، چرا؟ چون اینها با طبیعت قهر هستند، لذا باید یک 

باغ پرندگان در محیطی آرام با طبیعت زیبا احداث شود تا بچه ها با طبیعت آشتی کنند.
* عضو شورای اسلامی شهر قم

پیام رییس جمهور در پی جنایت علیه سه دانشجوی مسلمان درآمریکا: 

آن ها که بذر نفرت به ادیان را می کارند 
خشونت درو می کنند 

رییس جمهوری ترور سه جوان دانشجوی مسلمان در ایالات متحده آمریکا 
را محکوم کرد. 

وی با ابراز همدردی و تسلیت به خانواده قربانیان این جنایت، جامعه مسلمانان آمریکا 
و همه آزاد اندیشان و حامیان حقوق انسان ها، تصریح کرد: انتظار است که مسئولان، همه 

تلاش لازم را برای حراست از حقوق همه شهروندان از جمله مسلمانان به عمل آورند. 
به گزارش ایسنا، متن پیام حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی به این شرح است: 

بسم الله الرحمن الرحیم 
جنایت وحشیانه)مبهوت کننده( ترور سه جوان دانشجوی مسلمان در ایالات متحده 
آمریکا، جلوه ای دیگر از خطر جدی گسترش خشونت و افراطی گری در زمان ما است. 
گزارش های اولیه، از آن جهت که انگیزه جنایت را تنفر ضد دینی و اسلام ستیزی نشان 
می دهد بسیار نگران کننده است. خشونت و تعرض به جان و کرامت انسانی، چه با سوء 
استفاده از نام دین و چه در تعرض و حمله به دین، در تعارض با بنیادی ترین اصول اخلاقی 
و آموزه های ادیان الهی است. آن ها که بذر نفرت به ادیان و اسلام هراسی می کارند، 
خواسته یا ناخواسته، خشونت در جامعه درو می کنند. زمان آن رسیده است که حرکت 
جهانی در مقابله با خشونت و ریشه های فرهنگی دین ستیزی و جرایم مبتنی بر نفرت، 
با مشارکت همه اندیشمندان، هنرمندان، عالمان دین، جامعه مدنی و دولت ها آغاز شود 
و جامعه جهانی در قرن بیست و یکم را از این شرمساری برهاند. اینجانب با ابراز همدردی 
و تسلیت به خانواده قربانیان این جنایت، جامعه مسلمانان آمریکا و همه آزاد اندیشان و 
حامیان حقوق انسان ها، انتظار دارم که مسئولان، همه تلاش لازم را برای حراست از حقوق 

همه شهروندان از جمله مسلمانان به عمل آورند. 

توصیه آیت الله نورمفیدی در دیدار با عارف:

با قاطعیت در انتخابات مجلس شرکت کنید
نماینده ولی فقیه در استان گلستان تاکید کرد: فساد زمانی در کشور رخنه 

کرد که چهره های اصلی را کنارگذاشتند.
آیت الله سید کاظم نورمفیدی در دیدار با محمدرضا عارف با اشاره به انصراف وی از 
انتخابات ریاست جمهوری سال 92 آن را اقدامی ایثارگرانه دانست و گفت: اقدام اخلاقی 
شما در انتخابات ریاست جمهوری باید برای نسل های مختلف به ویژه نسل سوم انقلاب 
الگو شود. وی با بیان اینکه باید تندروها از دو جریان سیاسی کشور کنار گذاشته شوند، 
خاطرنشان کرد: آنچه به انقلاب و نظام آسیب می زند تندروی است و باید مراقبت کرد 
تندروها میدان دار نشوند. امام جمعه گرگان با یادآوری تاکیدات امام خمینی)ره( و رهبر 
انقلاب بر لزوم وجود آزادی در کشور، گفت: علی رغم تاکیدات امام)ره( و رهبر معظم انقلاب 
متاسفانه شاهد هستیم به بهانه های مختلف نیروهای توانمند را حذف می کنند، تا کی 

می خواهیم نیروهای عظیم و با تجربه را کنار بگذاریم؟
آیت الله نورمفیدی با اشاره به انتخابات مجلس آینده خطاب به دکتر عارف گفت: با 
قاطعیت وارد صحنه انتخابات شوید، البته کسانی که وارد عرصه انتخابات می شوند باید 
در ارائه برنامه های خود با مردم صادق باشند. این عالم دینی تاکید کرد: مردم از برخی 

دعواهایی که در کشور وجود دارد خسته شدند و می خواهند در آرامش زندگی کنند.
نماینده ولی فقیه در استان گلستان با اشاره به وجود برخی مفاسد اقتصادی در کشور 

گفت: یکی از علل اصلی فسادها از میدان بیرون کردن افراد اصیل است.

عضو شورای مرکزی حزب اعتمادملی :

تخریب گران مذاکرات، آدرس غلط می دهند 
عضو شورای مرکزی حزب اعتمادملی تاکید کرد: نگاهی که توسط رهبری 
به مسئله مذاکرات شد نگاهی است که می تواند فرصت خوبی در اختیار تیم 
مذاکره کننده قرار دهد و باید پذیرفت این مذاکرات در تاریخ کشور یکی از با 

اهمیت ترین و حساس ترین مذاکرات سیاست خارجی کشورمان محسوب می شود.
محمدجواد حق شناس در گفت و گو با ایلنا با اشاره به اینکه سه مذاکره مهم در تاریخ 
کشورمان به وقوع پیوسته و مذاکرات هسته ای چهارمین مذاکره مهم کشورمان است، 
اظهار داشت: وسعت مذاکرات فعلی با گذشته قابل قیاس نیست چراکه تمامی کشور ها 
مانند کشورهای عضو 1+5 و اعضاء شورای امنیت برای توافق با ایران به پای میز مذاکره 
آمدند که البته این پرونده از زمان دولت دوم آقای خاتمی تاکنون به طول انجامیده و نشان 
می دهد که فراز و فرودهای قابل توجهی در این بین به وجود آمده که باعث شده این مذاکره 
به یک موضوع ملی و بین المللی تبدیل شود. به همین علت باید با ارزیابی کامل پای میز 
مذاکره رفت چراکه کشورهایی مانند عربستان، ترکیه و اسرائیل ممکن است معادلات را 
بهم بریزند.این استاد دانشگاه با تاکید بر اینکه نباید آینده کشور را به مذاکرات پیوند زد، بیان 
داشت: نباید به گونه ای عمل شود که تمامی موضوعات اقتصادی، اجتماعی و بین المللی 
کشور به توافق یا عدم توافق در مذاکرات وابسته شود، باید به سمتی برویم که اگر هم به 
توافق نرسیدیم، لطمه ای به کشور وارد نشود.حق شناس درباره اظهارنظرهای غیر تخصصی 
در مورد پرونده هسته ای و همچنین سیاست خارجی کشور تصریح کرد: بحث مذاکرات 
یک موضوع کاملاَ تخصصی است، لذا نباید گروه ها یا جناح هایی که تخصص کافی در این 
موضوع ندارند به اظهارنظر و خط  دهی بپردازند زیرا حساسیت این موضوع بسیار بالا است 

و نگاه عمومی جامعه ممکن است روند ها را تغییر دهد.

با تأخیر اعلام اسامی دریافت کنندگان پول از رحیمی:

نمایندگان به کمیسیون اصل نود 
شکایت می کنند

یک نماینده مجلس از شکایت نمایندگان به کمیسیون اصل نود در صورت 
تأخیر اعلام اسامی دریافت کنندگان پول از رحیمی خبر داد.

کمال الدین پیر موذن با بیان اینکه اسامی نمایندگان دریافت کننده پول از محمدرضا 
رحیمی هرچه زودتر باید در اختیار افکار عمومی قرارگیرد، گفت: در صورت تأخیر در اعلام 
اسامی نمایندگان خاطی از طریق کمیسیون اصل نودم قانون اساسی، مسئله را تا حصول به 
نتیجه نهایی پیگیری خواهیم کرد. نماینده مردم اردبیل و نیر در مجلس شورای اسلامی، در 
همین راستا تصریح کرد: تأخیر در اعلام اسامی می تواند باعث کاهش اعتماد افکار عمومی 
به نمایندگان و خادمان مردم در خانه ملت شود و تقاضای ما از قوه قضاییه و همچنین 

هیئت رئیسه محترم مجلس اعلام هرچه زودتر اسامی یاد شده است.
پیرموذن یادآورشد: اعلام اسامی نماینگان دریافت کننده پول از محمدرضا رحیمی 
تنویر افکار عمومی و افزایش سرمایه های اجتماعی و اعتماد عمومی مردم را به همراه خواهد 
داشت و نمایندگان امضا کننده نامه تا حصول نتیجه نهایی این موضوع خطیر را پیگیری و 

نتیجه را به منظور آگاهی احاد ملت هوشمند ایران اعلام خواهد کرد.

پزشکیان نماینده مجلس:

نیازی به دریافت 5 میلیون تومان 
از رحیمی ندارم

یک نماینده مجلس نهم با با انتقاد از نام بردن وی در لیست نمایندگان دریافت 
کننده پول از رحیمی افزود: رسانه هایی که این خبر کذب را منتشر کرده اند یا 
باید خبر خود را ثابت کنند یا در غیر این صورت اهداف خود را از بیان این خبر 

کذب، بیان کنند.
مسعود پزشکیان در گفت و گو با خبرنگار ایلنا، با تأکید بر لزوم اعلام هرچه سریع تر 
اسامی نمایندگان پول گرفته از محمدرضا رحیمی تصریح کرد: قوه قضاییه و هیئترئیسه 
مجلس باید هر چه زودتر اسامی نمایندگانیرا که از محمدرضا رحیمی پول دریافت کرده اند 

اعلام کنندتا با این اقدام فضای شایعه سازی رسانه ای بوجود آمده برطرف شود.
پزشکیان در همین راستا افزود: اخیرا برخی سایت ها و رسانه ها اقدام به اعلام اسامی 
دریافت کنندگان پول از محمدرضا رحیمی کرده اند که باید بگویم در مورد من این مسئله 

مصداق ندارد و یک شیطنت رسانه ای است.
نماینده مردم تبریز، آذر شهر و اسکو در مجلس با انتقاد از نام بردن وی در لیست 
نمایندگان دریافت کننده پول از محمدرضا رحیمی افزود: رسانه هایی که این خبر کذب را 
منتشر کرده اند یا باید خبر خود را ثابت کنند یا در غیر این صورت اهداف خود را از بیان این 
خبر کذب بیان کنند. این نماینده مردم در مجلس نهم، با تأکید بر اینکه وی هیچ سنخیتی 
با  محمدرضا رحیمی و جریان فکری وی ندارد، گفت: چگونه ممکن است این جریان برای 
فردی نظیر من که تمام تلاش خود را برای مخالفت با این جریان فکری مصروف داشته، 
پول واریز کنند. پزشکیان افزود: برای هزینه های انتخاباتی خود نیازی به دریافت 5 میلیون 
تومان از چنین افرادی نداشته و نخواهم  داشت و هزینه یک عمل جراحی که انجام 

می دهم،  بیش از 30 میلیون تومان می تواند باشد.

رای مثبت مجلس به کلیات لایحه بودجه 94
 نمایندگان مجلس شورای اسلامی کلیات لایحه بودجه سال 1394کل کشور 

را با 152 رای موافق تصویب کردند.
نمایندگان در جلسه علنی عصر یکشنبه مجلس با 152 رای موافق، 43 رای مخالف و 
13 رای ممتنع به کلیات این لایحه رای دادند. در این رای گیری 218 نماینده حاضر در 
جلسه بودند. نمایندگان مجلس پس از تصویب کلیات رسیدگی به جزییات لایحه بودجه 
94 را آغاز کردند. مجلسی ها از اولین ساعات صبح دیروز نظرات مخالف و موافق خود 
را درباره لایحه بودجه سال آینده بیان کردند. در جلسه عصر دیروز نیز پس از سخنان 
محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهوری و رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
و محمد مهدی مفتح سخنگوی کمیسیون تلفیق رای گیری انجام شد که نمایندگان به 

کلیات لایحه بودجه سال 94 کل کشور رای مثبت دادند.

مدیرعامل سازمان آرامستانهاي شهرداري قم خبر داد:

دفن اموات در باغ بهشت ممنوع است
سازمان آرامستان هاي شهرداري قم در سال 1376 با مجوز وزارت کشور 
به عنوان متصدي و متولي قانوني و رسمي امور متوفیات فعالیت خود را شروع 
کرد. »عبدالحمید وکیلي« مدیرعامل سازمان آرامستان هاي شهرداري قم در 

گفت وگو با شهرنیوز آخرین اقدامات و برنامه هاي این سازمان را تشریح کرد.
فعالیت هاي توسعه اي و عمراني سازمان آرامستان ها در چه زمینه اي انجام 

مي شود؟
این سازمان براي رفاه حال مراجعان و خدمات دهي مطلوب تر، فعالیت هاي عمراني و 
خدماتي زیادي انجام مي دهد. امسال نیز خدمات متنوعي ارائه شد که از جمله آنها طرح 
توسعه سازمان بهشت معصومه )س( شامل توسعه فضاي سبز، ساخت استخر ذخیره آب، 
تصفیه خانه و غسالخانه، خرید آمبولانس و ساخت قبور مختلف خانوادگي، اختصاصي و 

عمومي است. 
بهشت معصومه )س( فعلا داراي 100 هکتار وسعت است، براي طرح توسعه آن 
150 هکتار زمین خریداري و دیوارکشي شده است و مشغول زیرسازي، خیابان کشي، 
جدول  گذاري و فضاي سبز مجموعه هستیم. همچنین دارالسلام نیز به عنوان آرامستان 
جدید در ضلع جنوب شرقي جمکران درحال ساخت است که مشغول جدول گذاري، 
خیابان کشي و زیرسازي آن هستیم. انجام انشعاب برق، ساخت سرویس بهداشتي، 
استخر ذخیره آب، ساختمان نگهباني و قطعات مختلف از جمله اقدامات انجام شده در 

این آرامستان است.
اکنون چه قوانیني در زمینه دفن اموات در محدوده داخل شهر حاکم است؟

کفن و دفن اموات در 17 مکان شهر قم ممنوع شده است. البته مکان هایي وجود دارند 
که هنوز دفن اموات در آنها ممنوع نشده است ولي از نظر ما دفن اموات در این آرامستان ها 
قانوني نیست. مقبره امامزاده علي بن جعفر )ع(، مقبره شاه سیدعلي، مقبره شاهزاده احمد و 
شاه ابراهیم )ع( از مکان هایي هستند که دفن اموات در آنها ممنوع نشده است. دفن اموات 
در محیط شهري، مشکلاتي را در زمینه عبور و مرور به دنبال دارد و ناهنجاري براي محیط 
اطراف محل آرامستان  به وجود مي آورد که آلودگي زیست محیطي و وجود حشرات موذي 
مانند مار و عقرب براي مجاوران و منازل همجوار از مهم ترین آنهاست. همچنین زیبایي 

بصري شهر را به مخاطره مي اندازد..
دفن اموات در باغ بهشت چگونه است؟

دفن اموات در باغ بهشت ممنوع است و حتي تابلوي »دفن اموات ممنوع« هم نصب 
کرده ایم، ولي متاسفانه در این مکان هنوز دفن انجام مي شود و همکاري لازم صورت 
نمي گیرد. کسب درآمدهاي کلان از فروش قبر از عواملي است که سبب فروش قبر براي 
دفن اموات در این مکان شده است. باید براي حل این مشکل دستگاه قضایي و نیروي 

انتظامي وارد شوند تا بتوانیم با کمک هم مشک را حل نمائیم.  

رئیس پلیس راهوراستان قم اعلام کرد: 

کاهش 27 درصدي تصادفات فوتي در قم
ایمان: رئیس پلیس راهوراستان قم از کاهش 27 درصدي تصادفات فوتي 

نسبت به زمان مشابه در سال 92 خبرداد .
سرهنگ کرم الله حسیني اظهار داشت: یکي از مهم ترین فعالیت هاي پلیس راهور 
کنترل ترافیک و اعمال قانون در برخورد با متخلفان است زیرا قم یکي از شهرهاي مهم 
زائر پذیر است که جمعیتي شناور را در برخي از ایام سال در خود نگه  مي دارد و باید شرایط 

رفاه آن ها نیز فراهم شود.
رئیس پلیس راهور فرماندهي انتظامي قم افزود: با توجه به تلاش براي قانونمند شدن 
مردم استان در برخورد با مسائل ترافیکي در 10 ماهه گذشته شاهد بیش از 27 درصد 

کاهش تصادفات فوتي نسبت به زمان مشابه در سال 92 بوده ایم.
وي با اشاره به برخي از مشکلات هسته مرکزي شهر تصریح کرد: عرض کم معابر 
هسته مرکزي شهر سبب ایجاد ترافیک سنگین شده   که براي راه حل مشکل ترافیک، 
عبور و مرور یک طرفه براي خیابان صفائیه در نظر گرفته شده و در حال حاضر نیز با تلاش 
شهرداري براي احداث پارکینگ طبقاتي در خیابان صفائیه درصدد کاهش ترافیک هسته 

مرکزي شهر هستیم.
حسیني عنوان کرد: با فرهنگ سازي عمومي مي توان آمار تصادفات را به شدت کاهش 
داد به گونه اي که با ارتقا فرهنگ رانندگي در نه سال اخیر شاهد کاهش 10 هزار کشته در 

اثرحوادث رانندگي بوده ایم.
رئیس پلیس راهور فرماندهي انتظامي قم با اشاره به کنترل تخلفات رانندگي با 
دوربین هاي هوشمند گفت: در حال حاضر نیز با دوربین هاي ثبت تخلفاتي که در سطح 
شهر فعال هستند جرائم رانندگي را در سطح شهر کنترل مي کنیم و با متخلفان نیز برخورد 

جدي مي شود.
وي با اشاره به سیستم مانیتورینگ شهرداري تاکید کرد: پس از افتتاح این سیستم 
عمده معابر شهر قم از طریق دوربین هاي هوشمند کنترل و اعمال قانون مي شود مي شود 
و در حال حاضر نیز تعداد دوربین هاي هوشمند در سطح شهر روبه افزایش است و در بلوار 

الغدیر نیز دوربین کنترل هوشمند نصب شده است. 

عباس محمدی *

بیان  با  ایرانیان  امید  بنیاد  رئیس 
حذف  دنبال  به  رقیب  جریان  این که 
اصلاح طلبان بود، اظهار کرد: تفکر حذف 
جریان اصلاح طلب برای کشور خطرناک 
است، ما در خیر و شر نظامی که به آن 
وفادار هستیم، مسئولیم و در این نظام 

پیروزی و شکست یکی است.
محمدرضا عارف در نشست مجمع جوانان 
اصلاح طلب استان گلستان با اشاره به این که 
در اصلاحات"من" معنا ندارد خاطرنشان کرد: 
خرد جمعی و سعه صدر از ویژگی های بارز 
تفکر اصلاح طلبی است. ما اعتقاد به اصلاحات 
مستمر داریم و حرکات جهشی و ناگهانی هیچ 
ارتباطی با اصلاح طلبی ندارد. تفکر اصلاحات 
ریشه در آرمان های انقلاب دارد و رسالتی که 

برای اصلاح طلبان قائل هستیم توجه به ارزش هاست.
وی افزود: انتخابات مجلس آینده فرصتی است که تشکل 
های اصلاح طلب فعالیت خود را آغاز کنند.تقویت تشکل های 
مدنی و ماندگاری آنها از جمله برنامه های محوری اصلاحات 
است.برخلاف تصور عده ای که می گویند گفتمان اصلاحات 
فقط در بین نخبگان طرفدار دارد باید بگویم این گفتمان در 

توده های مختلف مردم نفوذ دارد.
رئیس بنیاد امید ایرانیان درباره نحوه عملکرد دولت گفت: 
واقعیات جامعه را باید درک کرد.دولت یک شبه نمی تواند 

معجزه کند اگر مشکلات یک شبه حل شد یک شبه هم 
مجددا مشکلات بر می گردد.نگاه اصلاحات نگاهی تدریجی 
و مستمر است. عارف در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به این که در انتخابات 92 جوانان، نسل اولی ها را به 
میدان فرستادند افزود: اعتراف می کنم سهم جوانان در خلق 
حماسه 24 خرداد 92 سهم بسزایی بود. فرزند ارشدم به 
عنوان یکی از مشاورین من در کنارم هست و رابطه عاطفی 
با من دارد.زمانی که می گویم به جوانان اعتقاد دارم یکی از 

جوانان فرزندم است.
وی با بیان این که همراهی همسرم در ایام انتخابات 

ریاست جمهوری بر اساس اعتقادم به جایگاه 
زنان است اظهار کرد: زمانیکه معاون اول بودم 
بود. همراهم  همسرم  خارجی  سفرهای  در 

در سفر به ترکیه حجاب همسرم مورد توجه 
همسران دولتمردان وقت ترکیه قرار گرفت و 
این حجاب باعث الگو برداری آنها شد و رسانه 
های ترکیه بسیار روی این موضوع مانور دادند.

من معتقدم باید از ظرفیت های زنان به نحو 
شایسته ای استفاده کنیم.

عارف درخصوص همکاری خود با دولت 
من  به  اولی  معاون  سمت  گفت:  روحانی 
پیشنهاد نشد، ولی با توجه به تجربه ای که از 
دوم خرداد 76 کسب کردم که بعد از آن اکثر 
اصلاح طلبان وارد قدرت شدند و نتوانستیم 
سرمایه عظیم ایجاد شده را محافظت نماییم 
در این دوره تصمیم گرفتم با استفاده از این تجریه مسئوایت 
اجرایی را قبول نکنم و از سرمایه اجتماعی ایجاد شده پس 
از انتخابات 92 حفظ کنم. عارف در پایان با اشاره به این که 
آیت الله هاشمی رفسنجانی یکی از استوانه های نظام است 
که حضور شان برای انقلاب موثر بوده است گفت: من به 
عملکرد احمدی نژاد انتقادهای زیادی داشتم که در جریان 
انتخابات ریاست جمهوری مطرح کردم. نقد جدی به جریان 
سیاسی که ایشان را بر سر کار آورد داشتم البته تاریخ را نمی 

توان پاک کرد. 

محمد رضا عارف: 

حذف جریان اصلاح طلب خطرناک است

ظریف در نشست خبری با وزیر خارجه چین:

انعطاف لازم برای اطمینان اعضای 5+1 را نشان داده  ایم 

یک کار شناس مسائل بین الملل بیان داشت: در ارتباط با تلاش جدید نمایندگان 
کنگره آمریکا در جهت ایجاد موانع بر فضای دیپلماسی هسته ای ایران و 1+5 نکاتی 

نهفته که هم باید در خصوص تهران و هم درباره واشنگتن آن را بررسی نمود.
مهدی مطهرنیا اظهار کرد: در مرحله نخست باید فضای مذاکرات را که درباره فعالان و 
قدرت های اصلی مذاکره یعنی آمریکا و ایران که دارای وجوه متفاوتی هستند را بررسی کرد.

این استاد دانشگاه ادامه داد: یکی از این وجوه ماهیت یک دهه چالش در پرونده هسته ای 
است که موجب افزایش حساسیت می شود و نوعی دلواپسی را برای فعالان سیاسی در دو 

کشور را به وجود بیاورد.
بروز و ظهور می کند، امری  این موضوع در دو طرف  افزود: اگر حساسیتی در  وی 
پسندیده ای است تا بر اساس اصل جامعه پذیری سیاسی حساسیت خاصی وجود داشته 
باشد، اما نکته دیگر این است که در جریان پیروزی های دو طرف و زمانی که دو طرف 
درصدد زمینه برای رسیدن به توافق نهایی هستند، مسائلی مطرح می شود که این است که 
گروهی دیگر؛ از اینگونه فشارهای سیاسی و هزینه های پیش آمده برای فعالیت های جناحی 
خود در دو کشور استفاده می کنند و به نوعی آن را دست آویز قرار می دهند و در عمل به 
دنبال روندی غیر اخلاقی در یک پرونده ملی هستند. لذا باید گفت فشارها و هجمه  ها به 
مذاکره کنندگان و تیم دیپلماسی کشور، هنگامی که دو طرف درصدد توافق هستند، تبعات 

منفی و ناخوشایندی دارد.

این استاد دانشگاه با اشاره به جناح نومحافظه کاران در آمریکا ابراز کرد: هم اکنون در آمریکا 
نو محافظه کاران به همراه دموکرات ها و جمهوریخواهان و کسانی مانند منندز تحت تاثیر 
لابی های صهیونیسم؛ در فکر اغنای حامیان انتخاباتی خود در ارتباط با مخدوش کردن پرونده 

هسته ای گام بر می دارند و در مقابل فشار صهیونیست ها انجام وظیفه می کنند.
وی با اشاره به مشکلات و نزاع های جناحی در کنگره و سنای آمریکا خاطر نشان کرد: 
مشابه آن چیزی که در کنگره و سنا آمریکا در خصوص اختلاف بین دولت و نمایندگان مطرح 

است؛ در ایران و در بین برخی از نمایندگان مجلس با دولت در جریان است.
این کار شناس مسائل آمریکا اضافه کرد: هر چند این نظریات از منظر سیاست قابل چالش 
است، اما از نظر روند سیاست در مذاکرات تاثیر می گذارد و باعث می شود مذاکرات با سختی 
بیشتر به سرانجام برسد و هزینه ای بر منافع دو طرف بار شود. اما می توانند با ارائه مسائلی؛ حل 
و فصل این پرونده را مطرح کنند و به جای اینکه نیروهای نو محافظه کار در مذاکرات مانع 

ایجاد کنند، راه هایی برای رسیدن به یک توافق جامع را به وجود بیاورند.
مطهرنیا در پایان در خصوص موضع اوباما در قبال وضع تحریم های جدید علیه جمهوری 
اسلامی ایران اعلام کرد: اوباما علناً و برای چندمین بار اظهار کرده که پذیرای هیچ تحریمی 
علیه ایران نیست و در مقابل در ایران هم فضایی به وجود آمده که قدم زدن ظریف و جان 
کری را مورد نقد قرار می دهند، در حالیکه به هیچ وجه نمی توان از هیچ زاویه ای از حیث 

دیپلماتیک این مسائل را مورد نقد قرار داد.

 مطهرنیا  کارشناس مسائل سیاسی:

هجمه به مذاکره کنندگان در آستانه توافق تبعات منفی دارد



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,380,000یک مثقال طلا

1,011,100یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,950,000سکه بهار آزادی

10,010,000سکه امامی

5,010,000نیم سکه

2,680,000ربع  سکه

1,720,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD37,500,000وی 8

GLX 405 31,500,000پژو 

SLX 405 32,000,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 37,500,000پژو پارس سال

E2 90 43,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 30,500,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جدید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلندر

واگذاری سرخابی ها امروز پس از 10 سال در حالی کلید می خورد که کارشکنی های 
بسیار سنگین بلاخره ناکام ماند و پاکت های دو باشگاه استقلال و پرسپولیس روی 

میز مزایده می رود.
 سازمان خصوصی سازی امروز در حالی پاکت های مزایده سرخابی ها را بازگشایی می کند 
که کارشکنی ها هم نتوانست مانع از برگزاری مزایده این دو باشگاه ورزشی پرطرفدار فوتبالی 
شود. دوشنبه تاریخی و روز سرنوشت ساز استقلال و پرسپولیس در حالی رقم خواهد خورد که 
عبدالله پوری حسینی رئیس سازمان خصوصی سازی، درد دل هایش از یک واگذاری تاریخی 

را فردا بازگو خواهد کرد.
 پاکت های مزایده استقلال و پرسپولیس در حالی امروز روی میز مزایده می رود و پرونده 
واگذاری این دو باشگاه امسال بسته می شود که معاون وزیر اقتصاد پیش از این اعلام کرده بود 

کارشکنی های بسیار سنگینی برای واگذاری سرخابی ها انجام شده بود.
 این در حالی است که طرفداران این دو تیم پرحاشیه 10 سال است که منتظر واگذاری و 
خصوصی سازی باشگاه های خود هستند و این موضوع هم حرف و حدیث های بسیاری را به 
همراه داشت. دولت قصد داشت این دو باشگاه را براساس ابلاغ سیاست های اصل 44 قانون 

اساسی اجرایی کند اما تاکنون موفق به انجام این کار نشده بود.
 آگهی مزایده سرخابی ها چاپ شده و فردا راس ساعت 14 روز دوشنبه 27 بهمن ماه 
بازگشایی پاکت ها انجام خواهد شد و تمام جلسه به صورت زنده پخش خواهد شد. این مزایده 
براساس اهلیت است و در بورس نخواهد بود. آخرین فرصت برای ارسال درخواست ها آخر وقت 

امروز یک شنبه 26 بهمن ماه است.
 مسئولان سازمان خصوصی سازی اعلام کرده اند که تا ساعت 14 فردا هیچکس از تعداد 
متقاضیان مطلع نخواهد شد و در سازمان خصوصی سازی ترتیباتی اتخاذ شده است که 

هیچکس امکان دریافت اطلاعات درباره تعداد پاکات را نداشته باشد.

 معاون وزیر اقتصاد در این زمینه با اعلام اینکه من تعداد متقاضیان را نمی دانم و اگر هم بدانم 
اعلام نمی کنم، افزود:برخی از متقاضیان حاضرند میلیاردها تومان پول خرج کنند که بدانند 
پاکتی برای استقلال و پرسپولیس به سازمان خصوصی سازی ارائه شده یا خیر. این افراد می 
خواهند تا در صورت عدم دریافت پاکت توسط سازمان خصوصی سازی، قیمت پایه را در پاکات 

خود درج کنند، بنابراین میلیارد تومان قیمت این سهام کاهش می یابد.
 پوری حسینی رئیس سازمان خصوصی سازی با اعلام اینکه دولت تلاش کرد روشی را 
انتخاب کند که امن ترین روش برای واگذاری این دو باشگاه باشد، ضمن اینکه خریدار سرخابی 
با کمترین دغدغه نسبت به گذشته و آینده حرکت کند، به اینکه تمام بدهی هایی گذشته این 
دو باشگاه به عهده دولت است اشاره کرد و  گفت: خریداران سرخابی تنها باید به ارتقای ورزش 

و آینده این دو باشگاه بیاندیشند.
 همچنین جعفر سبحانی مشاور رئیس کل سازمان خصوصی سازی درباره اینکه گفته 
می شود این پاکت ها با حضور دوربین های تلویزیونی و پخش مستقیم بازخواهد شد، می 
گوید: به طور کل ما برای امور واگذاری و مزایده یک گروه مزایده داریم که متشکل از نماینده 
دیوان محاسبات، نماینده سازمان بازرسی، نمایندگان سازمان خصوصی سازی و ... هستند ولی 
استقلال و پرسپولیس به لحاظ امنیتی که در جامعه دارند، شرایط تازه ای را ایجاد کردند که 
ما در تلاش هستیم 20 دقیقه اول مراسم را با حضور نماینده رسانه ها برگزار کرده و پس از آن 

همه چیز محرمانه خواهد شد.
 مشاور رئیس کل سازمان خصوصی سازی در این باره می افزاید: برای اینکه افکار عمومی در 
جریان قرار گیرند ما بخش اول مراسم را با حضور رسانه ها برگزار می کنیم اما طبق قانون زمان 
باز شدن پاکت ها کامل محرمانه بوده و هیچ فرد غیر مسئولی نمی تواند در جلسات حضور 
داشته باشد. ضمن اینکه ما بر خلاف مزایده های قبلی که برنده را اعلام می کردیم این بار نام 
افراد متقاضی و پیشنهادهای برتر را اعلام نمی کنیم چراکه باید به لحاظ اهمیت کار افراد از 

اهلیت لازم برخوردار باشند.
 سبحانی تصریح می کند: به همین منظور ما نام سه نفری که بالاترین پیشنهاد را داده باشند 
را به طور محرمانه در اختیار مسئولان مربوطه یعنی وزارت ورزش، دادگستری و بانک مرکزی 
قرار می دهیم تا پیشینه افراد به لحاظ ورزشی، سوء پیشینه و نیز مسائل بانکی مورد تایید نهایی 
قرار گیرند و پس از آن در یک مراسم به طور رسمی نام فرد برنده اعلام خواهد شد برای اینکه 
با آبروی افراد بازی نشود ما نام وی را روز دوشنبه اعلام نمی کنیم چرا که ممکن است به هنگام 
استعلام ها آنها مورد تایید قرار نگیرند که برای حفظ آبرویشان همه چیز محرمانه خواهد بود.

 هیئت وزیران دولت دهم در جلسه ششم مهرماه 13۹0، به استناد اصل 138 قانون اساسی 
و با توجه به تشکیل وزارت ورزش و جوانان و ضرورت حفظ سهم بخش دولتی در ورزش، 
سهام دو باشگاه فرهنگی ورزشی پرسپولیس و استقلال را از گروه یک بنگاه ها و فعالیت های 
اقتصادی موضوع ماده 2 قانون اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی به گروه 2 
منتقل کرد تا به جای واگذاری 100 درصد سهام این باشگاه ها، 20 درصد از سهامشان در 
اختیار دولت باقی بماند و 80 درصد باقی مانده را به بخش های خصوصی، تعاونی و عمومی 

غیردولتی واگذار کند و البته این اتفاق نیافتاد.  
 اما سازمان خصوصی سازی زمان واگذاری سهام این دو باشگاه را تا 20 فروردین ماه سال 
۹3 و پیش از آغاز بازی های جام جهانی اعلام کرده بود که این هم تحقق نیافت. در نهایت 
هیئت واگذاری قیمت پایه واگذاری را 580 میلیارد تومان تعیین کرد که آگهی های آن منتشر 

شده و فردا واگذاری سرخابی ها محقق خواهد شد.
 اسم و علامت تجاری)برند(، مجموعه ورزشی شهید مرغوبکار و تاسیسات و تجهیزات 
مجموعه به مساحت عرصه 38500 مترمربع و 428۹ مترمربع اعیان، ساختمان مرکزی شرکت 
به مساحت عرصه 224 مترمربع و ۹00 مترمربع اعیان و ملک واقع در منطقه تلو به مساحت 
عرصه 30 هزار مترمربع از جمله دارایی ها و املاک باشگاه استقلال برای واگذاری به ارزش پایه 

2۹0 میلیارد تومان هستند.
 اسم و علامت تجاری)برند(، مجموعه ورزشی شهید درفشی فر و تاسیسات و تجهیزات 
به علاوه  اعیان 4125 مترمربع  به مساحت عرصه 17۹6۹ مترمربع و مساحت  مجموعه 
ساختمان مرکزی شرکت به مساحت عرصه 1۹4 مترمربع و مساحت اعیان 750 مترمربع نیز 
از جمله دارایی ها و املاک باشگاه پرسپولیس است که به قیمت پایه 2۹0 میلیارد تومان برای 

واگذاری ارزشگذاری شده اند.
 مبلغ سپرده شرکت در واگذاری این دو تیم نیز 87 میلیارد ریال تعیین شده و قرار است 
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به صورت 40 درصد نقد و بقیه اقساط دوساله واگذار شوند 
و خریدار هم 20 روز کاری پس از قطعیت معامله، زمان دارد تا وجه نقد پیشنهادی خود را 
بپردازد و فواصل زمانی اقساط از یکدیگر هم شش ماهه و نرخ سود فروش اقساطی 15درصد 
است.  همچنین خریداران باید 20 درصد سهام شرکت های تاسیس شده را در مدت سه ماه 
از تاریخ تاسیس به پیشکسوتان و هواداران )اولویت پیشکسوتان( همان باشگاه، که اسامی، 
شرایط، نحوه شناسایی و میزان قابل تخصیص به آنان توسط وزارت ورزش و امور جوانان تعیین 
و به سازمان خصوصی سازی اعلام می شود، با قیمت و شرایط خریداری شده یا قیمت کمتر 

و شرایط آسان تر واگذار کند.
 پس از انعقاد قرارداد قطعی واگذاری، وزارت امور اقتصادی و دارایی با همکاری وزارت 
ورزش و امور جوانان تشریفات انحلال دو شرکت »فرهنگی ورزشی استقلال ایران« و »ورزشی 
فرهنگی پیروزی )پرسپولیس(« را به عمل می آورد. به علاوه این که پاسخگویی به کلیه دعاوی 

له و علیه استقلال و پرسپولیس در سنوات قبل و بعد، به عهده شرکت های فعلی خواهد بود.
به هر حال، دوشنبه تاریخی همه چیز را مشخص خواهد کرد و میلیون ها هوادار سرخابی ها 
با آنهایی که وارد میدان شدند، به دور از تمام شایعات مطرح در این باره به صورت رسمی آشنا 
خواهند شد. آیا استقلال و پرسپولیس به دست بخش خصوصی واقعی می رسد یا شبه دولتی ها 
آنها را می خرند؟ آنهایی که این دو باشگاه پرطرفدار را می خواهند بخرند، فوتبالی هستند یا فعال 
اقتصادی؟ و سئوالات بسیاری که این روزها ذهن فوتبالی ها را با خود درگیر کرده است؛ پس 

منتظر روز دوشنبه ساعت 14 می مانیم تا همه چیز روشن شود.

بازی بزرگ سال را چه کسانی می برند؟

دوشنبهتاریخیمیلیونهاهوادارسرخابیها

خروج گام به گام بازار مسکن از رکود
حجم  نسبی  افزایش  نشان دهنده  مسکن  بازار  از  آماری  های  بررسی 
معاملات در این بازاراست. این مساله در حالی است که به عقیده مسئولان 

افزایش قیمت در این حوزه بیش از تورم عمومی در کشور نخواهد بود.
بازار مسکن درحالی همچنان در رکود به سر می برد که به عقیده کارشناسان این 
حوزه با فرا رسیدن روزهای پایانی سال احتمال تغییر در روند بازار قابل پیش بینی 

است.
با بررسی آخرین آمارهای اعلام شده از وضعیت میزان خرید و فروش خانه در دی 
ماه امسال برای شهر تهران به رقم 32 هزار 543 قرداد می رسیم که از این میزان 16 
هزار و 422 مورد مربوط به قراردادهای خرید و فروش و 14 هزار و 680 مورد مربوط 

به اجاره نامه ها بوده است.
هم چنین بررسی آمارها از میزان خرید و فروش مسکن در کلان شهر تهران حاکی از 
آن است که طی ماه های گذشته یعنی از آبان ماه تا حدودی سیر صعودی در روند ثبت 
معاملات اتفاق افتاده است به گونه ای که تعداد قراردادهای خرید و فروش در آبان ماه 

12 هزار و 234 مورد و در آذرماه 14 هزار و 418 قرارداد به ثبت رسیده است.
براساس این گزارش، آمارها از میزان کل معاملات مسکن در کشور حاکی از آن است 
که در دی ماه امسال 160 هزار و866 مورد عقد قرارداد صورت گرفته که از این میزان 
100 هزار و 943 مورد مربوط به قراردادهای خرید و فروش و 52 هزار و854 مورد هم 

مربوط به اجاره نامه ها بوده است.
همچنین میزان قراردادهای خرید و فروش در کل کشور در دی ماه 92 معادل 85 

هزار و 743 مورد و قراردادهای اجاره هم45 هزار و 864 مورد به ثبت رسیده است.
این روند درحالی است که دست اندرکاران بازار عقیده دارند این میزان رشد در حجم 
معاملات مسکن می تواند روند افزایشی در پیش گیرد؛ به گونه ای که بازار مسکن گام 

به گام از رکود خارج شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن و ساختمان در این باره گفته بود: روند آرام 
خروج از رکود بازار مسکن از بهمن ماه آغاز شده و پیش بینی می شود در سال آینده 
هم این روند ادامه داشته باشد.مظاهریان با تاکید بر اینکه پیش بینی رشد قیمت ها در 
این حوزه وجود ندارد، معتقد است افزایش قیمت در این بازار بیش از تورم عمومی در 

کشور نخواهد بود.
به عقیده وی اگر طبق پیش بینی، قیمت مسکن متناسب با تورم سال آینده یعنی 
حدود 15 درصد تغییر کند در حقیقت قیمت  مسکن به اندازه واقعی افزایش نخواهد 
داشت.حال باید دید با توجه به اینکه بخش مسکن یکی از مهم ترین مولفه های اقتصادی 
در کشور به شمار می رود بر اساس پیش بینی ها با تغییر در وضعیت اقتصاد کلان 
کشور شاهد بهبود وضعیت در این حوزه خواهیم بود و با افزایش گام به گام حجم 

معاملات مسکن، این حوزه به سمت خروج از رکود پیش خواهد رفت یا خیر.

معاون طیب نیا به مهر اعلام کرد:

پرداخت مالیات در انتظار شرکت ها
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور از اصلاح معافیت های مالیاتی خبرداد 

و گفت: در قانون مالیات ها، معافیت ها نظام مند و هدفمند می شود.
علی عسکری از برنامه سازمان مالیاتی برای اصلاح معافیت های مالیاتی خبرداد 
و گفت: بر این اساس قرار است معافیت مالیاتی برخی شرکت ها اصلاح شود که 
این اصلاح در قانون مالیات ها انجام خواهد شد. معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی 
با ذکر این مطلب که در قانون مالیات ها، معافیت ها نظام مند و هدفمند می شود، 
افزود: در این قانون، معافیت بسیاری از شرکت ها، مشمول مالیات خواهد شد.   وی 
با اظهارامیدواری نسبت به ابلاغ اصلاح قانون مالیات ها برای مشمول شدن شرکت 
های معاف از پرداخت مالیات عنوان کرد: در نظام فعلی مالیاتی، برخی از اشخاص 
حقوقی معاف از پرداخت مالیات هستند. رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور ادامه 
داد: همچنین برخی شرکت ها معاف هستند یا مشمول معافیت مالیاتی هستند یعنی 
باید مالیات بدهد اما بر اساس دستور قانون از پرداخت مالیات معاف است. این شرکت 
ها ممکن است در مناطق محروم فعالیت داشته باشند که مشمول معافیت 10 ساله 
مالیاتی می شوند. عسکری تصریح کرد: برخی دیگر از شرکت ها مانند شرکت های 
فعال در بخش کشاورزی از پرداخت مالیات معاف هستند یا شرکت های وابسته به 
نهادها و بنیادها، در قانون معاف از پرداخت مالیات شناخته شده اند که تمامی این 

موارد در اصلاح قانون مالیات ها دیده شده است.

بازار سیاه خرید و فروش دعوت نامه های دنا 
از ۴۷ تا ۵۰ میلیون تومان

در حالی بازار خرید و فروش حواله و دعوت نامه دنا به صورت غیر قانونی داغ 
شده است که قرار بود مسئولان مربوطه با اعمال سیاست های نظارتی مانع بروز 

دلال بازی در بازار این خودرو شوند.
 اوایل بهمن ماه امسال بود که ایران خودرو سرانجام با خلف وعده های بسیار به بهانه آغاز 
دهه فجر ارسال اولین سری دعوت نامه های دنا را با موعد تحویل تیر و مرداد ماه آغاز کرد.

بماند که همین امر گله مندی مشتریان در عدم دریافت دعوت نامه های خود در موعد 
مقرر و پرداخت مابه التفاوت قیمت این خودرو به دنبال داشت؛ ولی حواشی دنا به همین 
جا ختم نمی شود چراکه گذری در فضای مجازی و وب سایت های فروش خودرو 
حکایت از شکل گیری بازار سیاهی داغ برای حواله های دنا دارد. با یک جستجوی کوتاه 
در فضای مجازی به ویژه صفحات این سایت ها می توان ارقام مختلف خرید و فروش دنا 
را مشاهده کرد. در یکی از این سایت ها دعوت نامه دنا با قیمت های 47 میلیون و 200 
تومان آن هم با تحویل 10 روزه به فروش می رسد و برخی دیگر دعوت نامه را 50 میلیون 
تومان می فروشند. بازار سیاه خرید و فروش حواله دنا در حالی داغ است که رقابت بین 
سوداگران این بازار با ارقام میلیونی ادامه دارد. به نحوی که حواله دنا این روزها در سایت 
های مختلف فروش خودرو حدود 32 میلیون تومان مورد معامله قرار می گیرد که در این 
شرایط مصرف کننده باید در زمان تحویل خودرو 10 میلیون دیگر پرداخت و خودروی 
42 میلیونی کارخانه را با قیمت 52 میلیون تومان خریداری کند. این سوداگری ها در 
حالی در فضای مجازی و بدون نظارت مراجع ذی ربط ادامه دارد که فروشندگان خودرو با 
اعتقاد بر اینکه در این گونه تبلیغات مشتریان مشخص هستند، می گویند: این گونه خرید 
و فروش ها به صورت غیر قانونی انجام می شود و بیشتر از طرف دلالان برای کسب سود 
به وجود می آید. این اظهارات و شرایط بازار خرید و فروش دنا در حالی در سطح بازار ایجاد 
شده است که مسؤلین معتقد بودند با بکارگیری مکانیزم بازار می توان قیمت خودروی دنا 
را کنترل کرد  و مانع افزایش آن در بازار شد. حال باید منتظر ماند و دید چه برخوردی از 

سوی متولیان نظارت بر بازار خرید و فروش خودرو اعمال خواهد شد.

معاون اتحادیه بارفروشان؛

واردات موز در انحصار 3 نفر است
معاون اتحادیه بارفروشان با اشاره به کاهش قیمت خیار و سیب درختی، در 
مورد علل گرانی موز گفت: واردات موز تنها در انحصار 2 تا 3 نفر است و درحال 

حاضر آنها عرضه این میوه را کاهش داده اند.
علی امامی از کاهش قیمت سیب درختی خبر داد و افزود: قیمت هرکیلوگرم  سیب 
درختی 300 تومان کاهش یافته و در حال حاضر بهای نوع درجه آن 2500 تومان است.

وی از کاهش 400 تومانی قیمت هرکیلوگرم خیار نیز خبر داد وگفت: قیمت خیار 
رویال از 900 تومان به 500 تومان رسیده است. امامی با بیان اینکه قیمت موز بین 300 تا 
400 تومان افزایش یافته و به 4500 تومان رسیده است، در مورد علل افزایش قیمت این 
میوه طی روزهای اخیر اضافه کرد: واردات موز تنها در اختیار دو الی سه نفر و در انحصار 
آنها است، این افراد هر چقدر بخواهند این میوه عرضه می کنند و در حال حاضر عرضه 

آن را کاهش داده اند.

گزارش  ارسال  از  استاندارد  ملی  سازمان  معاون 
کیفیت بنزین های داخلی و وارداتی به هیات دولت به 
صورت محرمانه خبر داد و گفت: هم بنزین های تولید 

داخل و هم بنزین های وارداتی مشکل کیفیت دارند.
با  خود  امروز  خبری  نشست  در  مقدم  مرندی  وحید 
خبرنگاران با اشاره به ارسال گزارش محرمانه سازمان ملی 
استاندارد به هیات دولت در خصوص کیفیت بنزین، گفت: 
گزارش بنزین ارسال شده اما نتیجه آن، محرمانه است و اگر 
چه به صورت کلی بنزین به لحاظ کیفی وضعیت بدی ندارد 
اما باید گفت براساس این گزارش، هم بنزین های تولید داخل 
و هم بنزین های وارداتی به لحاظ کیفی دچار مشکل هستند.

معاون سازمان ملی استاندارد در پاسخ به پرسش افزود: 
براساس مصوبه دولت، وزارت نفت تا پایان سال ۹3 باید بنزین 
یورو 4 در 8 کلانشهر تهران، شیراز، تبریز، کرج، قم، اراک و 
مشهد توزیع می کرد که هم اکنون توزیع این نوع بنزین در 6 
کلانشهر صورت گرفته ولی در شیراز و قم هنوز توزیع بنزین 
یورو 4 آغاز نشده است که البته وزارت نفت قول داده تا در 

شش ماه باقیمانده از سال ۹3 به تعهد خود عمل کند.
به گفته مرندی مقدم، هم اکنون دنیا به سمت ارتقای بنزین 
یورو 5 به یورو 6 رفته است، بنابراین اگر چه ارتقای بنزین یورو 
2 به یورو 4 کار بسیار سختی بود اما وزارت نفت این کار را 
انجام داد و به نظر می رسد از ابتدای سال ۹4 باید برای توزیع 

بنزین یورو 5 برنامه ریزی کنند.
وی ادامه داد: البته تبدیل بنزین یورو 4 به یورو 5 و 6 به 
سختی تبدیل یورو 2 به یورو 4 نیست اما انتظار می رود 
وزارت نفت در سال ۹4 مطابق با مصوبه دولت بنزین یورو 

4 را در کل کشور توزیع کرده و به سمت تولید یورو 5 برود.
مرندی مقدم در پاسخ به سئوال دیگر مهر مبنی بر نامه 
رئیس سازمان ملی استاندارد به معاون اول رئیس جمهور 
مبنی بر تعویق سپردن مسئولیت کنترل کیفی بنزین به 
این سازمان گفت: تفاهم نامه ای در گذشته با وزارت نفت 
منعقد شده بود که کنترل بنزین از سوی این وزارتخانه انجام 
شود،  چرا که تجهیزات آزمایشگاهی لازم در اختیار سازمان 
ملی استاندارد قرار نداشت اما امروز آزمایشگاه ها تکمیل شده 
و البته از تجهیزات آزمایشگاهی پژوهشگاه صنعت نیز استفاده 
خواهند کرد. وی افزود: البته یک آزمایشگاه بسیار مجهز در 
هرمزگان راه اندازی شده و نواقص آزمایشگاه خوزستان به 

زودی برطرف و تکمیل خواهد شد، ضمن اینکه مناقصه 
تاسیس یک آزمایشگاه دیگر در کرج نیز برگزار شده است که 

امیدواریم به زودی بتوانیم این آزمایشگاه را راه اندازی کنیم.
دریافت  برای  را  پیشنهاد خود  داد:  ادامه  مقدم  مرندی 
مسئولیت کنترل کیفی بنزین به شورای عالی استاندارد ارائه 
داده ایم و در دستور کار این شورا قرار گرفته است اما منتظریم 

تا جلسه این شورا برگزار شود.
وی تاکید کرد: هم بنزین های تولید داخلی و هم بنزین های 
وارداتی براساس آزمایش های انجام شده دچار مشکل شدند، 
این در حالی است که در گذشته بنزین های وارداتی برای 
پایین آوردن عدد اکتان، با بنزین های داخلی مخلوط می شدند 
تا بتوان ویژگی ها را به حد مطلوب رساند اما هم اکنون با تولید 
کیفی بنزین در پالایشگاه های همچون شازند، کیفیت مناسب 

تر شده و عدد اکتان بنزین از ۹5 به ۹0 رسیده است.
معاون سازمان ملی استاندارد ادامه داد: واحدهایی که وزارت 
نفت برای تولید بنزین یورو 4 طراحی کرده است، واقعا بنزین 

با استاندارد یورو 4 تولید می کنند.
آخرین وضعیت بازنگری در استانداردهای خودرو

در  تجدیدنظر  خصوص  در  ادامه  در  مقدم  مرندی 
استانداردهای خودرو، گفت: تجدیدنظر در استانداردها نه تنها 
برای خودرو بلکه برای همه کالاها به صورت روتین صورت 
می گیرد و به صورت دوره ای استانداردها بازنگری می شوند و 
در مورد خودرو نیز یکسری از استانداردها در دستور بازنگری 
قرار دارند و به تازگی برای خودروهای مسافری عمومی نیز 
استاندارد جدیدی به نام واژگونی اتوبوس تدوین شده است 
که بر این اساس، واحدهای تولیدکننده در حال پاس کردن 

آنها هستند.
وی اظهار داشت: البته برای خودروهای سواری کمیته 
و  دبیر  و  تشکیل شده  استانداردها  بازنگری  ریزی  برنامه 
اعضای آن انتخاب خواهند شد و عملا پروسه تجدیدنظر در 

استانداردهای خودرو آغاز شده است.
معاون سازمان ملی استاندارد در خصوص قطعات یدکی 
تقلبی در بازار گفت: خودرو قطعات یدکی زیادی دارد که 
فقط آنهایی که مشمول استاندارد اجباری هستند، مورد پایش 
در بازار قرار می گیرند که قطعاتی همچون کمک فنر و لنت 
را در برمی گیرد اما به صورت عمومی، قطعاتی که مرتبط با 
ایمنی خودرو هستند، مشمول استاندارد اجباری می شوند و 

در عین حال، مشابه وارداتی این قطعات نیز مشمول استاندارد 
اجباری می شوند.

راهکارهای شناسایی کالاهای استاندارد در بازار
مرندی مقدم با بیان اینکه مردم می توانند با چک کردن کد 
10 رقمی که زیر علامت استاندارد درج شده بر روی کالاها 
وجود دارد از استاندارد بودن این کالا مطلع شوند، گفت: مردم 
می توانند کد 10 رقمی را به سامانه مرتبط پیامک کرده و 
نام تولید کننده، اعتبار پروانه استاندارد و سایر موارد مرتبط با 

استاندارد یک کالا را چک کنند.
آغاز نظارت های شب عید بر بازار کالاها

معاون سازمان ملی استاندارد از آغاز نظارت و بازرسی ویژه 
ایام پایانی سال بر روی کالاها خبر داد و گفت: با توجه به اینکه 
برخی اقلام با افزایش تقاضا در شب عید مواجه می شوند، 
نظارت های گسترده ای در بازار مبنی بر استاندارد بودن کالاها 
صورت می گیرد، ضمن اینکه از برخی انجمن ها و تشکل ها 
همچون فرآورده های گوشتی نیز درخواست شده با توجه به 
افزایش مصرف این فرآورده ها در ایام پایانی سال، در کنار 

بازرسان سازمان ملی استاندارد، کار نظارت را انجام دهند.
وی گفت: 112 هزار مورد بازرسی طی 10 ماه گذشته از 
مراکز عرضه اعم از مغازه های محلی تا عمده فروشی ها و 
فروشگاه های زنجیره ای صورت گرفته که منجر به توقیف 
4 هزار و 53 مورد کالا شده، ضمن اینکه 1۹۹8 مورد نیز به 

مراجع قضایی ارجاع شده است.
معاون سازمان ملی استاندارد ادامه داد: 17 هزار نمونه 
کالایی به صورت مستقیم از بازار خریداری شده که از این 
تعداد 1۹8 مورد جعل علامت استاندارد و استفاده غیرمجاز 

این علامت صورت گرفته است.
برنج های وارداتی مورد تایید است

مرندی مقدم در ادامه در خصوص استاندارد بودن برنج های 
وارداتی، خاطرنشان کرد: تمامی برنج های وارداتی که از مبادی 
رسمی وارد کشور می شوند مورد تایید سازمان ملی استاندارد 
است و در مورد این کالا هم وزارت بهداشت و هم سازمان ملی 
استاندارد نظارت های لازم را صورت می دهند، ضمن اینکه در 
مورد سایر اقلام غلات همچون گندم، قاچاقی وجود ندارد و 

البته نظارت ها نیز بر روی آنها انجام می گیرد.
فلزات  به لحاظ  برنج ها  پایان خاطرنشان کرد:   وی در 

سنگین و سموم مورد پایش قرار می گیرند.

معاون سازمان ملی استاندارد:
بنزین های وارداتی هم مشکل دارند

ایران که یکی از مصرف کننده های عمده پارچه چادر مشکی به شمار می رود، 
همواره با حجم زیاد واردات این محصول و سودجویی و تخلف مواجه است.

برای پایان دادن به این مشکلات چند سالی است که قرار شده کارخانه تولید پارچه چادر 
مشکی توسط بخش خصوصی در شهرکرد ساخته شود که اکنون به مرحله خرید ماشین 

آلات رسیده است.
 حجم زیادی از پارچه چادر مشکی هر ساله به ایران وارد می شود و همین امر به برخی 
از افراد این اجازه را می دهد تا به اسم چادر مشکی پارچه های دیگر را با تعرفه پارچه چادر 

مشکی وارد کنند و سود کلان به جیب بزنند.
مساله اصلی در این میان نبود یک کارخانه تولید پارچه چادر مشکی در کشور در عین 
مصرف زیاد است که چندی پیش صحبت هایی مبنی بر احداث یک کارخانه تولید پارچه 

چادر مشکی در شهرکرد به میان آمد.
در همین زمینه گلناز نصراللهی – مدیرکل صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن 
و تجارت – درباره آخرین وضعیت احداث این کارخانه به ایسنا گفت: بر اساس آخرین آمار 
و اطلاعات، بخش عمده ای از ماشین آلات این کارخانه خریداری شده و به دنبال انجام 

معافیت های گمرکی هستند.
وی با بیان اینکه زمان آغاز به کار این کارخانه هنوز به طور دقیق مشخص نیست، اظهار 
کرد: به هر حال این کارخانه تولیدی قرار است به وسیله بخش خصوصی راه اندازی شود و 

هر موقع که خودشان صلاح بدانند کارخانه را فعال خواهند کرد.
مدیرکل صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: در عین حال 

می توان گفت که برنامه احداث این کارخانه به خوبی پیش می رود و امیدواریم در آینده 
نزدیک این کارخانه افتتاح شود.

نصراللهی با بیان اینکه در این خصوص با برگزاری جلسات پیگیر موضوع هستیم، گفت: 
این موضوع جزو یکی از اولویت های دفتر نساجی وزارت صنعت نیز قرار دارد که امیدواریم با 
احداث این کارخانه بخشی از مشکلات تامین پارچه چادر مشکی در کشور حل شود و نیاز 

به واردات کاهش یابد.

در حالی که واردات شکر علیرغم ممنوعیت، در دی 
ماه نیز انجام شده است وزارت جهاد کشاورزی نسبت 

به این اقدام اعتراض خود را اعلام کرد.
واردات شکر از ابتدای امسال با دستور وزیر جهاد کشاورزی 
مبنی بر اشباع انبارها از این محصول و بی نیازی از واردات، 
ممنوع شد اما واردات آن همچنان ادامه یافته است؛ به 
گونه ای که در دی ماه نیز 14 هزار و 200 تن شکر تصفیه 
نشده به ارزش شش میلیون و 400 هزار دلار از کشورهای 
مختلف وارد شد که البته از نظر وزنی 8۹,38 درصد و از نظر 
ارزشی ۹0,85 درصد نسبت به دی سال گذشته کاهش 
داشته است.  گرچه واردات شکر که در 10 ماهه نخست 
امسال حدود 822 هزار و 600 تن به ارزش 377 میلیون و 
500 هزار دلار بوده است روند کاهشی حدود 30 درصدی را 
نشان می دهد اما وزارت جهاد کشاورزی واردات این محصول 
را از ابتدای امسال ممنوع اعلام کرده بود و این ورود خاموش 
از ثبت سفارش های انجام شده در گذشته صورت گرفته 

است.  عباس کشاورز - معاون زراعت وزارت جهاد کشاورزی 
- در این زمینه گفت: وزارت جهاد کشاورزی طی نامه ای 
اعتراض خود را به ادامه واردات شکر اعلام کرده و به نظر 
می رسد ثبت سفارش های گذشته دلیل این واردات باشد 
که البته نباید صورت می گرفت.  البته بهمن دانایی - دبیر 
انجمن کارخانه های قند و شکر - نیز در این باره گفته بود به 
دلیل اشباع انبارهای کشور از محل تولید داخلی و واردات، 
نیازی به ادامه واردات وجود ندارد البته در این شرایط برخی 
با ارائه اطلاعات نادرست به دنبال ادامه واردات بودند که وزیر 

جهاد کشاورزی با اقدام به موقع مانع آن شد.
 گرچه وزارت جهاد کشاورزی همواره نسبت به ادامه 
واردات شکر و دیگر محصولات اساسی مانند برنج اعتراض 
و آن را ممنوع کرده است اما مسوولان این وزارتخانه باید 
از  برخی  از سودجویی  برای جلوگیری  اساسی  راهکاری 
واردکنندگان و بر هم خوردن تعادل بازار این محصولات 

بیندیشند .

از تولید پارچه چادر مشکی ایرانی چه خبر؟

واردات خاموش شکر و اعتراض وزارت کشاورزی
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ورزشی ۴

مدیرعامل باشگاه  صبا:

صبای قم میزبان مرحله نهایی
 فوتبال امیدهای کشور شد

مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزش�ی صبای قم از واگذاری میزبانی دیدارهای 
مرحله نهای مسابقات لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور به صبای 

قم خبر داد.
عباس جهان بینی اظهار کرد: خوشبختانه عملکرد بسیار خوبی را در فصل جاری رقابت های 
لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور از تیم فوتبال امید صبای قم شاهد بوده ایم و 

حالا این تیم میزبانی دیدارهای مرحله نهایی را نیز بر عهده گرفته است.
وی ادامه داد: صبای قم به عنوان تیم صدرنشین و برتر گروه نخست مرحله مقدماتی فصل 
جاری رقابت های لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور خود را به مرحله دوم رساند 

و با عبور از این مرحله اکنون یکی از چهار تیم حاضر در مرحله نهایی به شمار می رود.
مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم اضافه کرد: این مایه فخر و مباهات باشگاه 
فرهنگی ورزشی صبا است که ان شاءالله با صعود تیم امید صبا به لیگ برتر همزمان از 3 تیم 

لیگ برتری در سطح اول فوتبال باشگاه های کشور برخوردار باشد.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر تیم های بزرگسالان و نوجوانان صبای قم در لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های کشور حضور دارند و با اضافه شدن تیم فوتبال امید صبا در کنار تیم های 
هندبال و کشتی فرنگی، هم اکنون ما پنج تیم لیگ برتری در سطح اول ورزش کشور داریم.

جهان بینی بیان کرد: بعد از مشخص شدن چهار تیم صعود کننده به مرحله پایانی رقابت های 
فصل جاری لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور، با بررسی درخواست های میزبانی 
از سوی فدراسیون فوتبال، خوشبختانه بازی های مرحله نهایی از روز یکشنبه بیست و ششم 

بهمن ماه به میزبانی باشگاه صبای قم برگزار شد.
وی یاد آور شد: بدین ترتیب چهار تیم فوتبال صبای قم، ایرانجوان بوشهر، گسترش فولاد 
تبریز و نساجی مازندران در تلاش برای کسب مجوز صعود به مسابقات لیگ برتر فوتبال امید 

باشگاه های کشور در فصل 1394 به مدت چهار روز در قم با یکدیگر به رقابت می پردازند.
مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم افزود: در تعامل با هیئت فوتبال و اداره کل 
ورزش و جوانان استان قم، زمین چمن مصنوعی مجموعه ورزشی شهید جعفر حیدریان 

قم را که دارای امکانات و شرایط بسیار خوبی است برای این بازی ها پیش بینی کرده ایم.
وی یاد آور شد: در پایان دیدارهای مرحله پایانی مسابقات فصل جاری لیگ دسته اول 
فوتبال رده سنی امید باشگاه های کشور در نهایت دو تیم برتر جواز صعود به رقابت های سال 
آینده لیگ برتر را کسب می کنند که امیدواریم صبای قم یکی از این صعود کننده ها باشد.

جهان بینی ابراز کرد: تیم امید صبای قم هم کادر فنی بسیار خوب و مجربی دارد و هم 
اینکه از بازیکنان مستعد و توانمندی برخوردار است و با اضافه شدن چند بازیکن دارای 
شرایط سن امید از تیم بزرگسالان صبا، قطعا این تیم توان و قدرت بیشتری برای رویارویی 
با حریفان خود در مرحله نهایی مسابقات لیگ دسته اول فوتبال امید باشگاه های کشور به 

دست خواهد آورد.

مدیر فنی تیم والیبال سفیر قم:

فدراسیون والیبال رای به تکرار دیدار
 سفیر قم و شهرداری ارومیه داد

مدیر فنی تیم والیبال س�فیر قم از رای فدراسیون فوتبال برای تکرار دیدار 
تیم های والیبال سفیر قم و شهرداری جوان ارومیه در لیگ دسته اول والیبال 

باشگاه های کشور خبر داد.
سیدجواد حسینی نژاد  اظهار کرد: مسابقه تیم های والیبال سفیر قم و شهرداری  جوان 
ارومیه از گروه نخست مرحله مقدماتی فصل جاری بازی های لیگ دسته اول والیبال مردان 

باشگاه های کشور محسوب می شود.
ــیار خوب برای راهیابی به مرحله  وی ادامه داد: این 2 تیم در حال حاضر وضعیتی بس
پلی آف رقابت های لیگ دسته اول والیبال مردان باشگاه های کشور دارند و بر همین اساس 

جدال آنها در هفته هفدهم فوق العاده حساس بود و برنده آن قطعا به پلی آف می رود.
ــفیر قم افزود: نمایندگان قم و ارومیه باید در هفته هفدهم  مدیر فنی تیم والیبال س
ــگاه های کشور در سالن شهدای  ــابقات مرحله گروهی لیگ دسته اول والیبال باش مس
بهزیستی قم به مصاف یکدیگر می رفتند، اما این بازی به دلایل واقعا نامشخص برگزار نشد.

وی خاطرنشان کرد: برگزاری دیدار سفیر قم با شهرداری  جوان ارومیه در هفته هفدهم 
لیگ دسته اول والیبال باشگاه های کشور با انجام مسابقات مرحله نهایی لیگ دسته اول 

والیبال جوانان ایران به میزبانی قم، در روز دوشنبه بیستم بهمن ماه همزمان شده بود.
حسینی نژاد بیان کرد: ناظر آن بازی که همزمان ناظر مسابقات لیگ دسته اول جوانان 
هم بود باید بازی را با تاخیر نسبت به دیدارهای جوانان برگزار می کرد، اما این اتفاق رخ 
نداد و به همین دلیل تیم شهرداری ارومیه با وجود اینکه بازی می  توانست با 30 دقیقه 
تاخیر انجام شود سالن را ترک کرد. وی عنوان کرد: خیلی ها تصور می کردند که این دیدار 
با نتیجه 3 بر صفر به سود نماینده ارومیه اعلام می شود، اما واقعا اینگونه درست نبود چون 
ــفیر بدون دلیل بازنده این بازی می شد، تا اینکه خوشبختانه فدراسیون والیبال  تیم س
تشکیل جلسه داد و رای به تکرار آن داد. مدیر فنی تیم والیبال سفیر قم با بیان اینکه 
سفیر از شانس بالایی برای رفتن به پلی آف برخوردار است، تصریح کرد: با نظر سازمان 
لیگ فدراسیون والیبال، دیدار 2 تیم سفیر قم و شهرداری جوان ارومیه که در هفته هفدهم 
لیگ دسته اول برگزار نشد، دوباره به انجام خواهد رسید. وی با بیان اینکه دیدارهای هفته 
هفدهم لیگ دسته اول والیبال مردان باشگاه  های کشور جام زنده یاد حسین معدنی روز 
دوشنبه بیستم بهمن ماه با انجام 7 دیدار پیگیری شده است، افزود: مسابقه سفیر قم و 
ــهرداری جوان ارومیه آخرین بازی این هفته به شمار می رود. حسینی نژاد یادآور شد:  ش
ــازمان لیگ فدراسیون والیبال کشورمان در نشستی با حضور مسئولان فدراسیون و  س
ــی این موضوع پرداخت که در پایان رای این جلسه مبنی  نمایندگان مربوطه به بررس
بر انجام دیدار سفیر قم و شهرداری جوان ارومیه در زمین بی طرف صادر شد. وی افزود: 
به دلیل اجرای نشدن قوانین و مقررات سازمان لیگ در این مسابقه و سهل انگاری ناظر 
سازمان لیگ در برنامه ریزی و ذی نفع بودن تیم های شهرداری جوان ارومیه، سفیر قم و 
ــهدای 15 خرداد پیشوای ورامین، مسابقه 2 تیم شهرداری جوان ارومیه و سفیر قم  ش

ساعت 16 روز چهارشنبه بیست ونهم بهمن ماه در کرج برگزار می شود.

رئیس هیئت پرورش اندام قم:

نظارت بر فعالیت باشگاه های بدن سازی به 
هیئت پرورش اندام واگذار شود

رئیس هیئت پرورش اندام قم با بیان اینکه استفاده از مکمل های ورزشی نیاز 
به آگاهی و فرهنگ سازی دارد گفت: نظارت بر فعالیت باشگاه های بدنسازی به 

هیئت پرورش اندام واگذار شود.
ــته پرورش اندام رشته ای خاص در میان هیئت های  ــت: رش مجید تلخابی اظهار داش
ورزشی است که با چالش های خاصی مواجه است و فعالیت های باشگاه های زیر مجموعه 

این هیئت باید مورد بازنگری قرار گیرد.
وی افزود: رشته پرورش اندام در ایران به حدی جدی دنبال می شود که در سطح آسیا و 
جهان حرف های زیادی برای گفتن دارد و قهرمانان ایرانی این رشته به طور قطع و یقین 

در بین برتری های آسیا قرار دارند و می توانند با حریفان اروپایی خود برابری کنند.
رئیس هیئت پرورش اندام قم گفت: مشکل بزرگ پیش روی رشته پرورش اندام، چالش 
ــتفاده ناآگاهانه از داروهای مکمل ورزشی غیراستاندارد است که نه تنها به ورزشکار  اس
سودی نمی رساند بلکه عاملی برای مشکلات جسمانی ورزشکار در آینده است. این خطر 
بسیاری از ورزشکاران ما را تهدید می کند و استفاده از مکمل های ورزشی نیاز به آگاهی 
و فرهنگ سازی دارد. تلخابی بیان کرد: در فرآیند صدور مجوز و نوع فعالیت باشگاه های 
بدنسازی باید بازنگری شود زیرا در حال حاضر متولی نظارت بر نحوه فعالیت باشگاه ها، 
ــگاه های  ــت در حالی که نیاز داریم که نظارت بر فعالیت باش هیئت پرورش اندام نیس
بدن سازی به هیئت پرورش اندام واگذار شود. وی درباره مشکلات مالی صبا عنوان کرد: 
اداره کل ورزش و جوانان قم بدون اینکه هزینه ای متحمل شود می تواند از کار شناسان 
هیئت پرورش اندام برای بررسی فعالیت باشگاه های بدنسازی سطح استان قم استفاده 
کند و بدون شک تجربیان این کار شناسان که در این زمینه صابح نظر و کاملا آگاه هستند 

کمک قابل توجهی به بهبود وضعیت این باشگاه ها می کند.
ــودجویی در  رئیس هیئت پرورش اندام قم تصریح کرد: اقدام جدی برای مقابله با س
باشگاه های پرورش اندام و سوء استفاده از ناآگاهی ورزشکاران جوان نسبت به داروهای 
تقلبی و مکمل های ورزشی ناسالم کاملا ضروری است و بلاید برای رهایی از این مشکلات 
به دنبال راه حل عاجلی بود. تلخابی خاطرنشان کرد: در حال حاضر باشگاه های پرورش 
اندام زیادی در سطح شهر وجود دارند که من که رئیس هیئت پرورش اندام هستم شاید 
با 50 درصد این باشگاه ها آشنایی داشته باشم و اعتقاد من این است صدور مجوز فعالیت 

باشگاه های بدنسازی نیازمند تغییر ساز و کار و وسواس بیشتر است.

علی کفاشیان :

آخرین وضعیت کی روش
 در تیم ملی ایران و پیشنهاد عربستان و ژاپن

رئیس فدراسیون فوتبال آخرین وضعیت همکاری این فدراسیون با کارلوس 
کی روش و همچنین پیشنهاد کشورهای ژاپن و عربستان به سرمربی پرتغالی 
تیم ملی ایران را تش�ریح کرد. کفاشیان تاکید کرد که نگران پیشنهادات 

نیست.
علی کفاشیان پیرامون زمان بازگشت کی روش به ایران و همچنین خبر پیشنهاد 
فدراسیون فوتبال ژاپن و عربستان به این مربی گفت: همانطور که قبلا عنوان کردم 
ــفندماه به تهران باز می گردد چرا که برای اردوی سوئد باید تیم  کی روش اواخر اس

ملی را هدایت کند. 
از سویی من نگران پیشنهادهای خارجی به کی روش نیستم چرا که او با ما قرارداد 
دارد و سرمربی تیم ملی فوتبال ایران است.رئیس فدراسیون فوتبال در پاسخ به این 
سوال که امیر عابدینی عنوان کرده به خاطر مشکلات مالی اگر کی روش پیشنهاد 
بهتری در جیب داشته باشد قطعا از ایران خواهد رفت، عنوان کرد: من احساس می 
کنم کی روش علاقه دارد در ایران مربیگری کند اما او خواسته هایی دارد که ما موظفیم 

آنها را مهیا سازیم. 
اگر دولت به ما کمک کند فراهم کردن شرایط چندان سخت نیست و در این صورت 
کی روش کنار ما می ماند. او فعلا مربی ایران است و به پیشنهادات عربستان و ژاپن 

چندان توجه نکنید.
کفاشیان در مورد مسائلی که این روزها در مورد مهرداد پولادی مطرح شده و عده 
ای فدراسیون فوتبال را مقصرعدم بازگشت این بازیکن دانسته اند گفت: در این مورد 
همه چیز مشخص است. پولادی با تیم قطری قرارداد دارد و اگر بخواهد یک طرفه 
آن را فسخ کند باید تاوان سنگینی را بپردازد. او قول داده که در پایان مدت قراردادش 
به ایران بیاید و مشکل خدمت سربازی اش را حل کند. حالا گناه فدراسیون چیست 

دیگر من نمی دانم.
رئیس فدراسیون فوتبال در ادامه در پاسخ به این سوال که چه زمانی اسلامیان به 
عنوان نایب رئیس اول فدراسیون معارفه می شود، خاطرنشان کرد: قرار نیست جلسه 
معارفه ای برگزار شود.  ما منتظریم تا جلسه مجمع فدراسیون فوتبال برگزار شود تا در 
آنجا به صورت قانونی اسلامیان را به عنوان نائب رئیس اول فدراسون جانشین هاید آیت 
اللهی کنیم.کفاشیان در پایان در مورد جلسه اش با مهدی تاج گفت: رئیس سازمان 
لیگ اخیرا در نامه ای نسبت به کیفیت داوری های لیگ برتر ابراز نگرانی کرده بود که 

احتمالا روز دوشنبه در این مورد با تاج نشستی را برگزار می کنیم. 

یک سری آدم ها بعضا صحبت های عجیبی می کنند؛

مهدوی کیا: مشکل فوتبال ایران تیم ملی نیست

ارزشمندترین بسکتبالیست آسیا با اعلام این خبر 
که از مهرام و پتروشیمی پیشنهاد دارد گفت: با آمادگی 
کامل با تیم ملی راهی جام ملت ها می شوم و بعد از این 

رقابت ها از تیم ملی خداحافظی می کنم.
 مراسم تجلیل از برترین های لیگ ملی بسکتبال برگزار 
شد که حامد حدادی ارزشمندترین بسکتبالیست آسیا نیز 
در این مراسم حضور داشت و مهمان ویژه بود. او که به 
همراه تیم بسکتبال شینگ دائو چین به جمع چهار تیم برتر 
لیگ این کشور رسیده به دلیل تعطیلات سال جدید چینی 
ها فرصتی پیدا کرده تا به ایران بازگردد و کمی استراحت 
کند؛ او از این فرصت استفاده کرد تا در جمع بسکتبالی ها 

باشد.
حدادی که در این فصل عملکردی بی نظیر داشته به 
چین،  در  عملکردش  از  و  پرداخت  مفصل  گفت و گویی 
برنامه هایش برای آینده، حضورش در بسکتبال ایران و جام 
ملت های سال آینده صحبت کرد. حامد حدادی در این گفت 
و گو تاکید کرد بعد از جام ملت ها از تیم ملی خداحافظی 
خواهد کرد و ابراز امیدواری کرد بتواند با قهرمانی در آسیا و 

کسب سهمیه المپیک از تیم ملی کنار برود.
مشروح گفت و گوی ارزشمندترین بسکتبالیست آسیا را 

در ادامه می خوانید:
* با شینگ دائو به نیمه نهایی لیگ چین رسیدید. 

دلیل حضور در ایران چیست؟
به همراه تیم شینگ دائو به جمع چهار تیم نخست رسیدیم. 
خب تعطیلات سال جدید چینی ها بود و نزدیک به 8 روز 
فرصت داشتم و تصمیم گرفتم به ایران بیایم تا خانواده ام 
را ببینم و استراحتی داشته باشم که متوجه شدم امشب 
بسکتبالی ها کنار هم جمع می شوند و دیدم فرصت خوبی 
است تا در کنار دوستانم باشم. دلتنگ همه بودم و این فرصت 

بسیار خوبی بود.
داشتید.  چین  لیگ  در  خوبی  خیلی  عملکرد   *

وضعیت تیمتان چطور است؟
خب امسال عملکرد بسیار خوبی داشتیم و حالا در مرحله 
حذفی قرار داریم. ما خیلی خوب کار کردیم و به نیمه نهایی 
ایم. حالا کارمان در این مرحله دشوارتر است اما  رسیده 
شانس زیادی داریم که به فینال برسیم و حتی به قهرمانی 
فکر می کنیم. 70، 80 درصد شانس حضور در فینال داریم. 
عملکرد امسال ما همه را شوکه کرده است و حالا در کنار 
حضور در فینال به قهرمانی هم فکر می کنیم. خود مسوولان 
باشگاه می گویند سال گذشته آخر شدیم و امسال می توانیم 

اول شویم.
هستید  مشغول  چین  لیگ  در  که  این  با   *
صحبت های زیادی از حضورتان در لیگ برتر ایران 

می شود. آیا پیشنهادهایی شده است؟
بله ! صحبت هایی انجام شده که گفته ام تا پایان لیگ چین 
به من فرصت بدهند تا تمرکزم بر روی این لیگ باشد. بعد از 

پایان لیگ چین به طور جدی وارد مذاکره می شویم.

* کدام تیم ها پیشنهاد داده اند؟
مهرام و پتروشیمی.

* کدام تیم را انتخاب می کنید؟
طبیعتا دوست دارم در شهر خودم بازی کنم. پارسال هم 
دوست داشتم این اتفاق بیفتد اما یکسری اتفاق ها افتاد که 
نشد. تماشاگران هم از دست من ناراحت شدند. امسال هم 
مهرام به من پیشنهاد داده است. آقای گنجی و آقای صمدزاده 
از دوستان خوب من هستند و من به آنها گفته ام ابتدا با 
پتروشیمی مذاکره می کنم و اگر به توافق نرسیدم با مهرام 

مذاکره خواهم کرد.
* در این فصل نسبت به فصل گذشته لیگ چین 
و  رشد  این  دلیل  داشتید.  بهتری  بسیار  عملکرد 

آمادگی چیست؟
بالاخره وقتی برای نخستین سال در لیگی جدید بازی 
می کنید کمی سردرگم می شوید. من این شرایط را داشتم 
و در کنار آن لیگ را با آسیب دیدگی آغاز کردم. شاید فصل 
گذشته تنها 60 درصد حامد حدادی دیده شد چون مصدوم 
بودم اما در این فصل تصمیم جدی داشتم تا تمرین کنم و به 
آمادگی خوبی برسم. بعد از باخت در بازی های آسیایی خیلی 
جدی تمرین کردم تا آماده شوم. 11 کیلوگرم وزن کم کردم 
و آقای تشکری کیا بدنساز خودم را نیز کنارم داشتم تا به 
خوبی تمرین کنم. تصمیم گرفتم امسال سال خوبی باشد و 
خیلی تلاش کردم. در هر مسابقه نیز سعی داشتم آمار خوبی 
از خودم ثبت کنم که خدا را شکر خوب بود و بازی به بازی 

هم بهتر شدم.
* با این عملکرد حضورت در فصل آینده لیگ چین 
تضمین شده اما به فکر لیگ آمریکا و اروپا هم هستید؟

خودم در این فکر هستم که به لیگ آمریکا بروم و امکانش 
هم وجود دارد اما با توجه به اینکه به مراحل بالاتر لیگ چین 

رسیده ایم کمی حضور در NBA دشوارتر شده است. به اروپا 
فکر نمی کنم چون زمان این لیگ زیاد است و اگر بخواهم 
در تیمی خوب نیز بازی کنم نزدیک به 11 ماه از سال درگیر 
هستم. با این شرایط نه به تیم ملی می رسم و نه به خانواده ام.
* تیم ملی ایران سال آینده جام ملت ها و انتخابی 
چطور  را  مسابقات  این  دارد.  پیش رو  را  المپیک 

می بینید؟
من امسال سعی کرده ام به خوبی تمرین کنم و آماده باشم. 
سعی می کنم این آمادگی را نیز حفظ کنم تا با کمک بچه ها 
بتوانیم به قهرمانی آسیا برسیم و سهمیه المپیک کسب کنم. 

بعد از جام ملت ها نیز از تیم ملی خداحافظی می کنم.
* چرا؟

خب ما چند سال است قهرمان آسیا می شویم اما تا کی 
قهرمان آسیا شویم؟ تا کی پیشرفت نداشته باشیم. من دوست 
دارم سال آینده با قهرمانی و کسب سهمیه المپیک از تیم 

ملی خداحافظی کنم.
* یکی از دغدغه های این روزهای بسکتبال انتخابات 
است. زمان برای بسکتبال از دست می رود و وضعیت 
مربی تیم ملی نیز مشخص نیست. آیا این موضوع 

نمی تواند به ضرر تیم ملی باشد؟
سیاستی است که دنبال شده و تا زمان برگزاری انتخابات 
نیز سرپرست در فدراسیون کار می کند. به هرحال مسوولان 
باید توجه داشته باشند که سال مهمی پیش رو داریم و اکثر 
کشورها مربیان تیم ملی خود را انتخاب کرده اند و برنامه های 
ویژه ای دارند. همه کشورها لیگشان را زودتر تمام کرده اند تا 
تیم ملی فعال شود. امسال لیگ چین قانونی داشته که در 
کوارتر چهارم تنها یک بازیکن خارجی می تواند بازی کند 
اما ما لیگ ملی برگزار کرده ایم و بعد از آن هم لیگ حرفه ای. 

بازیکنان را خسته  کرده ایم.

حامد حدادی: از تیم ملی خداحافظی می کنم
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اسطوره ایرانی باشگاه هامبورگ از پروژه جدیدش در فوتبال 
پای�ه ای�ران رونمایی کرد و البته در موضع گیری نس�بت به 
وضعیت تیم ملی هم گفت: نتیجه تیم ملی با قرارداد کی روش 
همخوان�ی ندارد و وقتی تیم ملی به نیمه نهایی جام ملت ها 

نرفت یعنی یک جای کار ایراد دارد.
مهدی مهدوی کیا که برای انجام کارهای شخصی و البته مذاکره با 
باشگاه هامبورگ مدتی در ایران نبود و حتی پس از جام ملت های 
آسیا هیچ صحبتی درباره عملکرد تیم ملی در استرالیا نداشت به ایران 
ــته و اکنون مدیریت پروسه استعدادیابی تشکیل تیم دانش  برگش
آموزی با حضور بازیکنان زیر 11 سال را انجام می دهد. پروژه ای که 
او خود پیشنهادش را به وزارت آموزش و پرورش داده بود و این روزها 

به همراه علی دوستی مهر سرگرم آن هستند.
مهدوی کیا در گفت وگوی تفصیلی به سوالات مختلفی پیرامون 
ــروژه، آینده مربیگری اش، جریان فوتبال پایه در ایران و البته  این پ
موضوعات دیگری چون عملکرد ملی پوشان در جام ملت ها، ظهور 
پدیده های جوان در تیم ملی، تداوم همکاری با کارلوس کی روش، 
وضعیت تیم پرسپولیس، اماواگرهای حذف تیم ملی جوانان و... پاسخ 

داد که مشروح آن در زیر می آید:
* علت راه اندازی تیم ملی دانش آموزی چه بود؟ آیا خودتان 
پیش�نهاد راه اندازی را دادید یا وزارت آموزش و پرورش این 

درخواست را از شما داشت؟
به خاطر علاقه ای که خودم به فوتبال پایه داشتم و با توجه به شرایط 
موجود علاقه مند شدم به فوتبال پایه کمک کنم. از سال های پیش 
که در اروپا بودم با حضور در کشورهای مختلف و تورنمنت های پایه 
ــتم در ایران یک حرکتی انجام دهیم و تیمی  ــه دوست داش همیش
را داشته باشیم که به این تورنمنت ها بفرستیم. اینکه آن ها بتوانند 
خودشان را در این تورنمنت ها محک بزنند برایم ارزشمند بود. دوست 

داشتم این فرصت برای نوجوانان و نونهالان ما فراهم شود.
برای همین یکی از معتبرترین تورنمنت های فوتبال پایه که در اروپا 
ــد یک تیمی از ایران را به  ــود هماهنگ کردم و قرار ش برگزار می ش
ــرایط سنی این مسابقه ها زیر 11 سال است  این مسابقه ها ببرم. ش
و به همین دلیل طبیعتا استعدادیابی در این رده سنی باید از طریق 

مدارس انجام شود.
بنابراین با هماهنگی که با وزارت آموزش و پرورش داشتم قرار شد 
تیمی را متشکل از استعدادهای برتر مدارس ایران در سن زیر 11 سال 
ــکیل داده و آن ها را برای حضور در یک تورنمنت معتبر اروپایی  تش
آماده کنیم. من اعتقاد دارم در هر رشته ورزشی کار پایه باید از مدارس 
ــود و استعدادها باید از سنین پایین شناسایی شده و آن ها را  آغاز ش

پرورش دهیم.
ــت که  ــر برنامه ی پیش رو اردوی 10 روزه ای را خواهیم داش بنا ب
ــتان های ایران نزد ما آمده و  ــر اس ــتعد از سراس در آن بازیکنان مس
ــت می دهند و از میان آن ها بازیکنانی را انتخاب می کنیم. البته  تس
ــتعدادیابی ما مربوط به برنامه فعلی نیست و اگر بازیکن مستعد  اس
دیگری هم باشد ما در خدمتش خواهیم بود. هدف ما در این مرحله 

پیدا کردن استعدادهایی از مناطق محروم بوده و سعی کردیم فضایی 
را ایجاد کنیم تا هر بازیکنی از هر منطقه محرومی در ایران 

ــدن پیدا کند. باز هم تاکید می کنم اگر  فرصت دیده ش
ــت داریم او را  ــتعدادی غیر از این ها باشد ما دوس اس
ببینیم. امیدوارم تیم خوبی تشکیل دهیم و آن ها را 
به معتبرترین تورنمنت اروپایی فوتبال پایه برده تا 
ببینند در دنیا چه اتفاقاتی می افتد و همین طور هر 

ساله این اتفاق بیفتد.
* آیا برنامه ش�ما برای تش�کیل تیم ملی 
دانش آم�وزی مرب�وط به فس�تیوال پیش 

روست یا ادامه دار خواهد بود؟
ــه این برنامه  ــت ک قطعا هدف ما این اس

ــته باشد و هر ساله بتوانیم  ادامه داش
استعدادهایی را شناسایی کرده و در 

تورنمنت های معتبر اروپایی شرکت دهیم. با شناسایی و حفظ این 
استعدادها می توانیم کار ریشه دار در فوتبال انجام دهیم.

* این فستیوال زیر نظر فیفاست و به خاطر امتیازی که شما 
داشتید می توانید در آن نماینده ای داشته باشید؟

این فستیوال که معتبرترین تورنمنت فوتبال پایه اروپا در سه رده 
سنی 11 ، 13 و 15 سال است تحت نظر فیفا برگزار نمی شود. چون 
که من سفیر فوتبال پایه آسیا هستم و با توجه به ارتباطات اروپایی 
که داشتم فرصت حضور در این تورنمنت فراهم شد و علاقه خودم 
هم همین است که تیم های خوبی را تشکیل دهیم و به این تورنمنت 
ببریم. امیدوارم از سال آینده بتوانیم برای هر سه رده سنی یک تیم 

داشته باشیم.
* قصد دارید در ایران آکادمی فوتبال تاسیس کنید؟

به دنبال ایجاد آکادمی هستم تا با کشف و شناسایی استعدادها آن ها 
را به صورت متمرکز در یک جا تحت آموزش و پرورش قرار دهیم تا 
حفظ شوند. بازیکنان در این رده سنی آینده های فوتبال ایران هستند 
ــدت به آکادمی هایی که بازیکنان در آنجا درس بخوانند،  و ما به ش

فوتبال بازی کنند، آموزش زبان خارجی ببینند و... نیاز داریم.
* فکر می کنید بتوانید این کار را در کشور انجام دهید؟

ــفانه گاهی اوقات همکاری های لازم انجام  ــت و متاس ــخت اس س
ــری آدم ها هم بعضا صحبت های عجیبی انجام  ــود و یک س نمی ش
ــکلات هست اما ما کار خودمان  می دهند. بالاخره در هر کاری مش

را انجام می دهیم.
* ظاه�را همکاری های�ی در زمینه فوتبال پایه با باش�گاه 

هامبورگ هم خواهید داشت.
بله، همین طور است. من روابط خوبی با باشگاه هامبورگ دارم چه 
زمانی که آنجا بازی می کردم و چه الان. من در مراسم های مختلفی 
ــوی باشگاه برگزار می شد شرکت داشتم. باشگاه هامبورگ  که از س
سرمایه گذاری عظیم 10 میلیون یورویی برای ساخت آکادمی و در 
ــت و آن ها هم علاقه مند  ــروع کرده اس مجموع فوتبال پایه خود ش

هستند که ما همکاری مشترکی داشته باشیم.
* چه همکاری و کیفیت آن چگونه است؟

ــیم و قطعا آن را اعلام  ــخصی برس بگذارید در آینده به نتیجه مش
می کنم.

* در آن صورت فعالیت هایتان در فوتبال پایه ایران متوقف 
می شود؟

خیر من کارم را در ایران تعطیل نمی کنم. با علی دوستی مهر کاری 
ــت دارم و  را آغاز کرده ام و آن را جلو خواهم برد. من این کار را دوس

امیدوارم بتوانیم تحولی را در فوتبال کشورمان داشته باشیم.
* به مربی گری در رده بزرگسالان هم فکر می کنید؟ در این 

صورت چه زمانی وارد این عرصه خواهید شد؟
قطعا به مربی گری در رده بزرگسالان هم علاقه مندم اما باید مراحل 
آموزشی آن طی شود. همیشه معتقد بودم یک بازیکن هرچقدر هم 
که در بالاترین سطوح فوتبال دنیا بازی کرده باشد اما الزاما قرار نیست 
به مربی بزرگی تبدیل شود. یک مربی خوب بودن نیاز 
ــتنی ها را  ــه دانش روز دارد و باید دانس ب
ــدوارم در زمانی که  آموخت. امی
احتمالا برای اجرای بخشی 
از برنامه هایم به آلمان رفتم 
بتوانم دوره های مربی گری 
ــه ای را در آنجا دنبال  حرف
ــاید  ــا در آینده ش کنم ت
توانستم در رده بزرگسالان 

هم مربی گری کنم.
* ب�ه بح�ث درباره 

عملکرد و نتیجه تیم ملی در جام ملت های اسیا بپردازیم. قطعا 
نتیجه راضی کننده نبود اما عملکرد ملی پوشان را در استرالیا 

چطور دیدید؟
بالاخره همه انتظار داشتند ایران جزو چهار تیم پایانی جام ملت ها 
قرار گیرد. بعد از دو دوره که ما نتوانسته بودیم به نیمه نهایی صعود 
کنیم و از آنجا که مربی خارجی سرشناسی را هم آورده  بودیم همه این 
انتظار را از تیم ملی داشتند. متاسفانه با همه اتفاقاتی که رخ داد، این 
نتیجه میسر نشد اما فکر می کنم مشکل فوتبال ایران در بخش های 

دیگری است.
فوتبال ایران از نظر سخت افزاری برنامه ریزی وضعیت فوتبال پایه و... 
با مشکلات زیادی دست و پنجه نرم می کند. از طرفی فدراسیون مربی 
سرشناسی را با قیمتی بالا برای تیم ملی آورد اما بازی های تدارکاتی 
ــد. این کار بهانه بزرگی را به کادر فنی  لازم برای این تیم فراهم نش
می دهد تا در صورت نتیجه نگرفتن عنوان شود که بازی های تدارکاتی 
کافی نداشتند. ما با این کار هم به دست سرمربی تیم بهانه داده ایم و 

هم کار خودمان را زیر سوال برده ایم.
ژاپن، قطر و برخی کشورهای عربی مربیان بزرگی را برای تیم های 
ملی شان می آورند اما برای تیم ملی امکانات لازم را هم فراهم می کنند. 
ــان را اخراج می کنند و این حق  آن وقت اگر نتیجه نگیرند، مربی ش
ــان قائل هستند که وقتی پول خوبی به مربی داده و  را برای خودش
امکانات لازم را فراهم کرده اند پس باید نتیجه حاصل شود. اما ما چنین 
نکردیم. مربی را آوردیم، امکانات را ندادیم. اگر او با این وضعیت نتیجه 
می گرفت قطعا عنوان می شد که شاهکار بزرگی صورت گرفته است و 
اگر نمی گرفت از سوی کادر فنی کمبود بازی تدارکاتی به عنوان یکی 

اصلی ترین دلیل ناکامی بیان می شد.
ــرارداد کارلوس  ــر تمدید ق ــد از جام جهانی حدود دو ماه بر س بع
کی روش وقت تلف شد و الان هم که جام ملت های آسیا تمام شده 
ــان با کش و قوس فراوانی مواجه است. ژاپن را  همچنان حضور ایش
دیدید که بلافاصله بعد از نتیجه نگرفتن سرمربی تیمش را تغییر داد 
البته من به این رویه هم انتقاد دارم اما بالاخره تکلیف شان با خود و 
مردم شان مشخص است. این وضعیت برای ما معلوم نیست. ما قرارداد 
ــرگردان می مانیم  خوب می بندیم، امکانات نمی دهیم و بعد از آن س

چون معیاری برای سنجش عملکرد کادر فنی وجود نداشته است.
* البته فدراسیون در بحث بازی های تدارکاتی بعضا عنوان 
کرده است که پیش�نهادهای خوبی بوده اما سرمربی تیم با 

برگزاری این بازی ها موافقت نکرده است.
این دیگر به اختیارات فدراسیون برمی گردد که باید برنامه ریزی کند 
که تیم ملی در چه زمانی با چه تیمی بازی کند. متاسفانه این هم از 

آن دسته اتفاقاتی است که در فوتبال ما رخ می دهد.
* در مجموع شما موافق ادامه همکاری با کی روش هستید؟

من نمی توانم در این باره نظر بدهم. به هر حال وقتی یک مربی 4 
سال است در فوتبال ایران و تیم ملی کار می کند قطعا شناخت زیادی 
از فوتبال ما دارد. اما معتقدم اگر قرار است کی روش را نگه داریم باید 
ــخص شود. تاریخ بازی های تدارکاتی و تا جایی  برنامه تیم ملی مش
که می شود حریفان مشخص شوند. نقشه راه تیم ملی معلوم باشد و 
امکانات لازم هم تهیه شود. همچنین در قرارداد سرمربی به صراحت 
بیان کنند که اگر به طور مثال تیم ملی نتوانست به جام جهانی 2018 
ــروطی در  صعود کند، می توانیم با او قطع همکاری کنیم. چنین ش
یک قرارداد باعث می شود فدراسیون از نظر مالی کمتر ضرر کند نه 
اینکه مثل الان نمی دانیم در قرارداد کی روش چه اتفاقی افتاده است! 
ــود  او را با رقم بالا آورده ایم اما الان که برخی معتقدند باید برکنار ش
هیچ معیاری برای سنجش کار او نیست. اتفاقا کی روش حق هم دارد 
ــتم چون واقعا این بازی ها نبودند.  که می گوید بازی تدارکاتی نداش
فدراسیون در اینجا از طرفی قرارداد میلیونی با سرمربی تیم ملی بست 
و از طرفی تیم ایران نتوانست به جمع چهار تیم پایانی جام ملت ها راه 

یابد. این دو موضوع با هم همخوانی ندارند.
* چه پیش بینی از نتیجه تیم ملی در استرالیا داشتید؟

ــود آن را پیش بینی کرد اما  ــت و نمی ش فوتبال ورزش اتفاقات اس
پتانسیل فوتبال ایران همیشه حضور داشتن در جمع چهار تیم اول 
آسیاست. هر وقت این نتیجه حاصل نشد، یعنی یک جای کار 

ایراد دارد.
* ج�دا از بحث نتیجه عملکرد فنی تیم را 

چگونه دیدید؟
همه می دانند نگرش بازی تیم ملی این است 
که فضا را به حریف بدهیم و در زمین خودمان 
جمع شویم تا فرصت ضد حمله پیدا کنیم و 
این سبک را مقابل تیم های عربی که بعضا 
در بازی کردن با آنها مشکل داشتیم، خوب 
ــت  ــاید مردم دوس اجرا می کنیم. اما ش
دارند تیم ملی بیشتر هجومی بازی کند. 
فکر می کنم آن ها بازی هایی که ایران 
توانست 6 گل به کره جنوبی بزند، 4 
گل به چین بزند و... را بیشتر دوست 
دارند اما نهایتا تفکرات سرمربی است 

که تیم را جلو می برد و در جام ملت ها هم تفکرات کی روش همین بود.
* جوان های تیم ملی را در جام ملت ها چگونه دیدید؟

ــن این تورنمنت ظهور تعدادی از بازیکنان جوان و  از نظر من حس
آینده دار در تیم ملی بود. بازیکنی چون مرتضی پورعلی گنجی که من 
چندین سال از زمان علی دوستی مهر می شنیدم که وضعیت خوبی 
در تیم های ملی پایه زمانی که شاگرد دوستی مهر بوده داشته است. 
ظهور این بازیکنان جوان در ترکیب اصلی تیم ملی از فایده های حضور 

ما در جام ملت ها بود که آن ها می توانند آینده تیم ملی را رقم بزنند.
* چقدر با جوان گرایی انقلابی و اساسی در تیم ملی در این 

مقطع زمانی موافق هستید؟
باید ببینیم سیاست سرمربی تیم چیست. از نظر من جوان گرایی 
همیشه باید در تیم ملی صورت گیرد تا تیم ما دارای پشتوانه محکمی 
شود. الان هم یکی از زمان های همیشگی است که می توانیم در تیم 

ملی جوان گرایی داشته باشیم.
* درباره پرسپولیس صحبت کنیم که تا قبل از بازی با پدیده 
اصلا حال و روز خوبی نداشت! چرا پرسپولیس امسال به این 

روز افتاد؟
مشکلات مدریتی و تغییراتی که در سطح مدیریتی و کادر فنی صورت 
گرفت نهایتا کار را برای پرسپولیس خیلی سخت کرد؛ همچنین تیم 
ــکلات روحی و روانی زیادی دست و پنجه نرم می کرد اما  هم با مش
ــبختانه برد پدیده خیلی زیاد به تیم روحیه داد و از این جهت  خوش
بسیار مهم بود. فکر می کنم یک تجدید قوای روحی و روانی عالی برای 
تیم بود هرچند همه مردم انتظار بیشتری از پرسپولیس دارند. تیمی 
با این همه طرفدار تنها باید برای قهرمانی بجنگد اما متاسفانه در چند 

سال اخیر شرایطی بر این تیم حاکم شده که خوشایند مردم نبود.
من به عنوان یک طرفدار پرسپولیس تنها امیدوارم پرسپولیس به 
روزهای اوج خودش برگردد و در شرایط مطلوبی لیگ قهرمانان آسیا 

را آغاز کند.
* بهتر ش�دن اوضاع پرسپولیس را در گرو تغییر و تحولات 

دوباره در کادر فنی می بینید؟
خیر معتقدم تغییرات در پرسپولیس دیگر بس است. تغییرات بیشتر 
تیم را به هم می ریزد. این تیم الان در وضعیتی قرار دارد که به شدت 
نیازمند حمایت است. مشکلات زیاد بوده اما الان بهتر است به خاطر 
بازی های باقی مانده لیگ و همچنین مسابقه های مهم لیگ قهرمانان 
آسیا که پرسپولیس باید در آن ها شرکت کند، از این تیم حمایت شود. 

پرسپولیس تیم بزرگی است و می تواند از این وضعیت خارج شود.
* مسابقه های لیگ برتر را دنبال می کنید؟ چه تیم هایی را 

امسال مدعی اصلی قهرمانی می دانید؟
وضعیت بالای جدول به گونه ای بوده که پیش بینی تیم قهرمان بسیار 
سخت شده است. نفت طی چند سال گذشته همیشه جزو تیم های 
مطرح بالای جدول بود و الان استقلال هم خودش را بالا کشیده است. 
از طرفی سپاهان و فولاد هم مدعی هستند اما با جریانی که الان در 
لیگ می بینم نباید از ذوب آهن غافل شد. آن ها تیم بسیار خوبی دارند.

ذوب آهن نسبت به شرایط نیم فصل نخست و زمانی که لیگ تازه 
شروع شده بود، وضعیت بسیار بهتری پیدا کرده است. باید به مدیریت 
این باشگاه بویژه سعید آذری تبریک گفت که صبر داشت و برای تغییر 
سرمربی تیمش عجله نکرد. آن ها یحیی گل محمدی را نگه داشتند و 

نتیجه اش را هم دیدند. ذوب آهن هفته به هفته بالاتر می آید.
* پس از مس�ابقه های قهرمانی جوانان آس�یا که تیم ایران 
ناباورانه از مرحله گروهی حذف شد صحبتی درباره آن نتیجه 
نداش�تید و به یکباره به همراه علی دوستی مهر از تیم کنار 

رفتید! علت آن نتیجه را چه می دانید؟
در رده پایه همیشه این اتفاقات رخ می دهد. شاید کسی فکر نمی کرد 
ــابقه هیچ به یکباره می آید و به جام جهانی صعود  تیم میانمار با س
می کند. همه کشورها مشغول کار هستند. تایلند، میانمار و... همین تیم 
امارات که توانست در جام ملت ها به مقام سومی آسیا برسد سال های 
زیادی است که برنامه درازمدتی دارد. دو سال پیش گفتم امارات چند 
سال دیگر قطب اول فوتبال غرب آسیا می شود. آن ها بی جهت سوم 
آسیا نشدند. این تیم یکی از قدرت های آسیاست. امارات برنامه ریزی 
ــرد. در رده نوجوانان، جوانان،  ــال با یک مربی کار ک ــرد. 8 یا 9 س ک
المپیک و الان هم به سن بزرگسالان رسیده اند. این موفقیت نشان 

از برنامه درازمدت آن ها دارد.
ــدت مشغول کارند  ــورها در فوتبال پایه به ش از نظر من همه کش
ــت کرد. علی  اما ما غفلت داریم. با یک نفر هم نمی توان کار را درس
دوستی مهر دو مرتبه تیم نوجوانان را به جام جهانی برد و از مرحله 
گروهی بالا رفتیم اما قرار نیست همیشه این اتفاق بیفتد. قطعا عوامل 

دیگری هم در موفقیت فوتبال پایه اثرگذار هستند.
 * ظاهرا می خواهید برای بازی خداحافظی دیوید یارولیم به 

آلمان بروید.
 بله بنا به دعوت باشگاه هامبورگ قرار است فروردین ماه این بازی 
برگزار شود که از بازیکنان سرشناس زیادی دعوت به حضور کرده اند. 
من هم دوست داشتم در این مسابقه شرکت کنم چون دیوید یارولیم 
یک فوتبالیست بسیار حرفه ای و به معنای واقعی یک بازیکن عالی 

بود.



علمی و سلامت

از هر سه بیمار یک نفر تقاضای آنتی بیوتیک 
بیشتری می کند 

در حال حاضر مشاهده می شود که به طور متوسط از هر سه نفر بیمار که 
مبتلاء  به یک بیماری عفونی و واگیر دار است، یک نفر به نوعی تقاضای تجویز 

آنتی بیوتیک بیشتری را از پزشک می کند.
سیامک عبدالله نژاد استادیار دانشگاه علوم پزشکی تهران، تصریح کرد: یکی از مهمترین 

مشکلات در زمینه دارویی، تقاضای بیماران و همراهان آنها برای تجویز بیشتر دارو است.
وی با بیان اینکه پزشک خود تشخیص می دهد که چه میزان دارو باید برای بیمار 
تجویز کند، تأکید کرد: در حال حاضر مشاهده می شود که به طور متوسط از هر سه نفر 
بیماری که مبتلا ء به یک بیماری عفونی وواگیر دار است، یک نفر به نوعی تقاضای تجویز 

آنتی بیوتیک بیشتری را از پزشک می کند.
عبدالله نژاد گفت: بسیار از مردم اینطور تصور می کنند که اگر پزشک داروی بیشتری را 
تجویز کند و هر گاه پزشک کمتر آنتی بیوتیک توصیه کند، یا از او در خواست تجویز داروی 

بیشتری را می کنند و یا پزشک معالج خود را عوض می کنند.
عبدالله نژاد خاطر نشان کرد: باید به طور قاطع گفت: که تجویز دارو و آنتی بیوتیک بیشتر 
به هیچ عنوان به معنی بهتر بودن یک پزشک نیست و بیماران باید نیاز به مصرف دارو و 

میزان آن را پزشک واگذار کنند.

بیماران هموفیلی بیشتر مراقب خود باشند 
این نوع بیماران باید به طور جدی از خود مراقبت کنند چرا که با کوچکترین 

ضربه به خونریزی های داخلی مفصلی دچار می شوند.
داوود اولاد دمشقی فوق تخصص هماتولوژی و مدیکال انکولوژی وپیوند سلول های 
بنیادی ، گفت: در هموفیلی شدید میزان فاکتور 8 کمتر از یک درصد میزان نرمال است و 

این فاکتور یکی از مهمترین فاکتورها در سیستم انعقادی خون است.
وی ادامه داد: کسانی که به این بیماری مبتلا هستند با کوچکترین ضربه یا به طور خود 
به خود دچار خونریزی های داخل مفصل می شوند ودر برخی مواقع عوارض کشنده ای 
دارد، خونریزی مفاصل به طور مکرر منجر می شود مفصل وضعیت طبیعی خودش را 

از دست بدهد.
دمشقی اظهار داشت: مفصل زانو شایع ترین مفصلی است که دچار خونریزی می شود و 
این خونریزی باعث محدود کردن طیف حرکتی می شود و به تدریج مفصل توانایی حرکت 

خود را از دست می دهد تزریق فاکتور 8 در این نوع هموفیلی لازم است.
وی بیان کرد: مسیرهای اصلی و فرعی برای انعقاد وجود دارد، مواد دارویی و غذایی 
در عملکرد وتعداد پلاکت ها تاثیرگذار است. مصرف زیاد ویتامین E، کپسول های امگا3 و 

غذاهای دریایی باعث تضعیف پلاکت ها می شوند.
دمشقی در پایان گفت: درمان موارد شدید هموفیلی جایگزین فاکتورهای انعقادی است 

که دچار کمبود آن است.

روغن نارگیل اینگونه از پوست
 محافظت می کند 

روغن نارگیل به عنوان یک لوسیون طبیعی از ساخت رادیکال های آزاد 
مخرب جلوگیری می کند.

محمدعلی نیلفروش زاده، متخصص پوست و مو ، گفت: روغن کنجد که حاوی آنتی 
اکسیدان است به دلیل دارا بودن ویتامین E لطافت و رطوبت پوست را بهبود می بخشد.

وی افزود: خواص آنتی اکسیدان فوق العاده روغن کنجد به دلیل وجود 2 ماده شیمیایی 
سی سامل و سیسامین است این آنتی اکسیدان ها با رادیکال های آزاد به سلول ها آسیب 
می رساند وبدین وسیله با روند پیری پوست مقابله می کند البته بیان این مسئله به معنای 

استفاده زیاد از روغن کنجد نیست به دلیل آنکه تمام روغن ها، کالری یکسانی دارند.
این متخصص پوست و مو با اشاره به استفاده از روغن زیتون برای شادابی و طراوت 
پوست اظهار داشت: روغن زیتون به دلیل دارا بودن پلی فنول ها از آسیب های پوستی که 
ممکن است در مواجهه با نور خورشید به وجود بیاید، جلوگیری می کند همچنین روغن 
نارگیل به عنوان یک لوسیون طبیعی از ساخت رادیکال های آزاد مخرب جلوگیری می کند 
. نیلفروش زاده ادامه داد: روغن هویج نیز با حفظ رطوبت پوست و کمک به بازسازی 
سلولی، اثر ضد چروکی خود را برای پوست انجام می دهد، همچنین روغن کنجد اثر ضد 
باکتری و خاصیت ضد التهابی برای پوست دارد و از این طریق به کوچک کردن منافذ آن 
کمک می کند. وی تصریح کرد: روغن اسطوخودوس به آرامش بدن و مقابله آن با استرس 
کمک می کند همچنین این روغن در تجدید سلولی پوست و جلوگیری از بروز لکه های 

آفتابی موثر واقع می شود.

پایداری عفونت ها 
با وجود تجویز بالای آنتی بیوتیک ها 

بر اساس پژوهش های اخیر با وجود تجویز بالای آنتی بیوتیک ها، اما بسیاری از 
عفونت ها همچنان پایدار مانده اند و متأسفانه نتایج درمانی قابل توجهی حاصل 

نمی شود.
کمال بشارتی اصل متخصص بیماری های عفونی، ، افزود: کشف آنتی بیوتیک ها انقلاب 
عظیمی در حوزه  پزشکی بود و بسیاری از بیماری های عفونی با این داروها کنترل، حذف 
و حتی ریشه کن شدند. وی گفت: البته در سالهای اخیر به دلایلی نظیر مصرف بی رویه 
آنتی بیوتیک ها، اثربخشی برخی از این داروها کاهش یافته است. بشارتی اصلی تأکید کرد: 
براساس پژوهش های اخیر با وجود تجویز بالای آنتی بیوتیک ها، اما بسیاری از عفونت ها 
همچنان پایدار مانده اند و متأسفانه نتایج درمانی قابل توجهی حاصل نمی شود. وی با اشاره 
به کاهش اثر بخشی بسیاری از داروها به ویژه آنتی بیوتیک ها، یادآور شد: در واقع در حال 
حاضر میکروب های بیماری زا در موارد زیادی یاد  گرفته اند که در برابر داروها چگونه تغییر 
شکل دهند و در نتیجه مقاومت خود را بالا ببرند. بشارتی اصل خاطر نشان کرد: هر چقدر 
مصرف آنتی بیوتیک ها بالا برود به خصوص اگر این مصرف بی  رویه و غیر منطقی باشد، 
به همان نسبت احتمال مقاومت میکروب ها و عوامل عفونی در برابر داروها بیشتر می شود.

کودکان و جوانان 
به استقبال چاقی و اضافه وزن می روند 

به دلیل تغییر شیوه های زندگی به ویژه روش های تغذیه ای و عدم تحرک 
بدنی، کودکان و جوانان به استقبال چاقی واضافه وزن می روند.

ابوالفضل وفایی نژاد متخصص غدد متابولیسم ، گفت: متاسفانه در حال حاضر شاهد 
هستیم که چاقی و اضافه وزن در بین کودکان بسیار شایع شده به طوریکه براساس برخی 
از بررسی هایی که در مدارس صورت گرفت است، حدود یک چهارم دانش آموزان دچار 
مشکل چاقی هستند. وی افزود: البته آمار اضافه وزن در بین کودکان بالاتر از میزان چاقی 
است و این مشکلات روز به روز بیشتر نمایان می شود. وفایی نژاد تاکید کرد: در واقع به 
دلیل تغییر شیوه های زندگی به ویژه روش های تغذیه ای و عدم تحرک بدنی، کودکان و 
جوانان به استقبال چاقی و اضافه وزن می روند. وی با اشاره به نوع زندگی مردم به ویژه 
کودکان و جوانان، افزود: اغلب کودکان و جوانان در طی روز در یک مکان می نشینند و 
تحرک بدنی ندارند و همچنین انواع و اقسام غذاهای پرچرب، مواد شیرین و تنقلات را 

مصرف می کنند.

سرطان کلیه به این دلیل به وجود می آید 
ایجاد سرطان کلیه در افراد معلول فاکتورهای محیطی محسوب می شود.

علی رازی، متخصص اورولوژی ، گفت: هر چند علت ایجاد سرطان کلیه هنوز مشخص 
نشده است اما مسئله ژنتیک در ایجاد آن تاثیر می گذارد.

وی افزود: ایجاد سرطان کلیه، معلول فاکتورهای محیطی محسوب می شود، علاوه بر 
آن برخی موادغذایی و مواد شیمیایی در ایجاد این نوع سرطان موثر واقع می شود افرادی 
که در محیط های صنعتی کار می کنند یا در معرض دود و سیگار قرار دارند نیز نسبت به 

دیگران مستعد ابتلا به سرطان کلیه محسوب می شوند.
 این متخصص اورولوژی با اشاره به تاثیر مواد غذایی و شیمیایی در بروز سرطان تصریح 
کرد: هر چند مطالعه دقیقی در خصوص تاثیر مواد شیمیایی و غذایی در بروز سرطان 
صورت نگرفته است اما این مسئله در افزایش میزان سرطان در جامعه ما اثر دارد، همچنین 

مواد غذایی حاوی ماده شیمیایی در بروز این مسئله بی تاثیر نیست.

خانه تکانی و اگزما 
این بیماری به ندرت پیش آمده، ولی به علت خارش فراوان به شدت آزار 

دهنده است.
زهرا حلاج متخصص پوست و مو گفت: مهمترین مسئله که مورد توجه هست برای این 

بیماری، استفاده از دستکش هنگام کار با مواد شوینده و گردوغبار می باشد. 
وی ادامه داد: به طور معمولی اگزما، بیماری خطرناکی نیست ولی به علت خارش فراوان 

به شدت آزار دهنده است. 
حلاج بیان کرد: افراد باید در اولین قدم پیشگیری کنند و خود فرد نمی تواند درمان کند 

بلکه حتما باید برای رفع خارش به متخصص پوست و مو مراجعه کند. 

سنگ کلیه و رژیم غذایی
برای کنترل سنگ کلیه رعایت نکاتی در رژیم غذایی حائز اهمیت است؛ به 
عنوان مثال اگر سنگ های اگزالاتی دارید باید مصرف اسفناج، آجیل، ریواس، 

سبوس گندم و ... را محدود کنید.
بدن از مواد غذایی برای رشد، ترمیم و تولید انرژی استفاده می کند. بعد از اینکه بدن مواد 
غذایی را که نیاز داشت از طریق غذا دریافت کرد مواد اضافی را که دیگر نیازی به آن ندارد 
از طریق کلیه ها و به صورت ادرار دفع می نماید. رژیم غذایی یکی از فاکتورهایی است که 

می تواند باعث تشکیل سنگ کلیه شود و یا از ایجاد آن جلوگیری کند. 
برخی از غذاها در افراد مستعد ایجاد سنگ کلیه می کنند. عوامل دیگری که بر تولید سنگ 

کلیه اثر می گذارند عبارتند: از وراثت، محیط، وزن بدن و دریافت مایعات.
4 نوع سنگ کلیه وجود دارد:

1. سنگ های کلسیمی: متداول ترین نوع سنگ کلیه، سنگ های کلسیمی هستند. که در 
دو نوع کلی می باشند: اگزالات کلسیم و فسفات کلسیم. سنگ های اگزالات کلسیم بسیار 
متداول تر هستند.  2. سنگ های اسید اوریک: وقتی ادرار بسیار اسیدی باشد این سنگ ها 
ایجاد می شوند. رژیم غذایی سرشار از پورین که در پروتئین های حیوانی وجود دارد، میزان 
اسید اوریک را در ادرار افزایش می دهد . اگر اسید اوریک در ادرار غلیظ شود می تواند به 
تنهایی یا همراه کلسیم ایجاد سنگ کند. 3. سنگ های استراویت: عفونت کلیوی چنین 
سنگی را ایجاد می کند. از بین بردن سنگ های عفونی شده از دستگاه ادراری می تواند از ایجاد 
چنین سنگ هایی پیشگیری کند. 4. سنگ های سیستینی: بر اثر اختلالات ژنتیکی که باعث 
نشت سیستین به کلیه ها و درون ادرار می شود، ایجاد می شوند. سیستین کریستال هایی را 

ایجاد می کند که تمایل به تجمع و ایجاد سنگ دارند.
  نوع سنگ کلیه چه اهمیتی دارد؟

قدم اول این است که متوجه شویم چه نوع سنگی ایجاد شده است. این اطلاعات به ما 
کمک می کند تا تغییرات رژیمی مناسب را برای پیشگیری از سنگ های بعدی اعمال نماییم. 
برای مثال محدود کردن اگزالات در رژیم غذایی برای پیشگیری از سنگ های اگزالات کلسیم 
مناسب است؛ اما اثری بر پیشگیری از سنگ های اسید اوریکی ندارد. برخی توصیه های رژیمی 
برای تمام انواع سنگ های کلیوی مناسب است. مثلا نوشیدن مقادیر فراوانی آب از ایجاد تمام 
انواع سنگ های کلیوی پیشگیری می کند؛ زیرا ادرار را رقیق می کند و تمام موادی که ممکن 

است ایحاد سنگ کنند را، از بدن خارج می سازد. 
 تغیییرات رژیمی به منظور پیشگیری از سنگ کلیه

نوشیدن مقدار مناسبی از مایعات در طول روز مثلا 2-3 لیتر در روز بهترین راه برای 
پیشگیری از تمام انواع سنگ های کلیوی است. افراد دارای سنگ های سیستینی به مقدار 
بیشتری مایعات نیاز دارند. آب بهترین گزینه است. سایر مایعات بالاخص آب مرکبات نیز 
مناسب هستند. زیرا مرکبات سرشار از سیترات می باشند که تشکیل کریستال های سازنده 
سنگ کلیه را متوقف می کنند. سدیم که اکثرا از نمک ایجاد می شود، باعث ترشح مقادیر 
بیشتری کلسیم به ادرار می شود. غلظت زیاد کلسیم در ادرار با اگزالات و فسفر ترکیب 

می شود و سنگ ایجاد می کند
تغییرات رژیمی در افراد دارای سنگ های اگزالات کلسیم

• کاهش مصرف سدیم در رژیم غذایی.
• کاهش مصرف پروتئین حیوانی مانند گوشت، ماهی، تخم مرغ و ...

• دریافت مقادیر کافی کلسیم از طریق غذا یا دریافت مکمل کلسیم به همراه غذا.
• اجتناب از مصرف غذاهای سرشار از اگزالات مانند اسفناج، ریواس، آجیل، سبوس 

گندم و... .

 تغییرات رژیمی در افراد دارای سنگ های فسفات کلسیم
• کاهش مصرف سدیم در رژیم غذایی.

• کاهش مصرف پروتئین حیوانی مانند گوشت، ماهی، تخم مرغ و ...
• دریافت مقادیر کافی کلسیم از طریق غذا یا مصرف مکمل کلسیم همراه با غذا. 

تغییرات رژیمی در افراد دارای سنگ های اسید اوریکی
• محدود کردن مصرف پروتئین حیوانی مانند گوشت، ماهی، تخم مرغ و ... .

سدیم در رژیم غذایی و سنگ کلیه
سدیم که اکثرا از نمک ایجاد می شود، باعث ترشح مقادیر بیشتری کلسیم به ادرار می شود. 
غلظت زیاد کلسیم در ادرار با اگزالات و فسفر ترکیب می شود و سنگ ایجاد می کند. مقدار 
توصیه شده دریافت روزانه سدیم برای افراد 2/3 گرم است. اما میانگین دریافت افراد 3/4 گرم 
می باشد. بر اساس تحقیقات صورت گرفته افزایش دریافت سدیم باعث افزایش ریسک ابتلا 

به سنگ کلیه می شود.
 محدود کردن مصرف سدیم

دانستن مقدار سدیم موجود در مواد غذایی از اهمیت ویژه ای برخوردار است. برچسب مواد 
غذایی این امکان را فراهم می کند تا مقدار سدیم موجود در مواد غذایی برای افراد مشخص 
شود. مواد غذایی سرشار از سدیم عبارتند از: هات داگ، سبزیجات و غذاهای کنسرو شده، 

غذاهای یخ زده و فرآوری شده، فست فودها، شورها و ترشی ها مانند خیار شور و ... . 
 اگر می خواهید مقدار سدیم غذای خود را کنترل کنید باید مواد تشکیل دهنده هر آنچه 
را که مصرف می کنید مشاهده نمایید و از سدیم پنهان موجود در آن ها مطلع شوید. برخی از 

موادی را که دارای سدیم پنهان هستند در زیر ذکر می کنیم:
1. مونو سدیم گلوتامات یا MSG که در فرآورده های گوشتی وجود دارد.

2. سدیم بیکربنات که نام شیمیایی بیکینگ پودر است.
3. تری سدیم فسفات که در فراورده های گوشتی و کنسروها وجود دارد.

4. سدیم الگینات که در سس ها، پودینگ ها و دسرها وجود دارد.
5. سدیم نیترات یا سدیم نیتریت که بیشتر در سوسیس و کالباس وجود دارد.

 پروتئین حیوانی و سنگ کلیه
گوشت و سایر پروتئین های حیوانی مانند جگر، تخم مرغ و ماهی سرشار از پورین هستند 
که به اسیداوریک در ادرار تبدیل می شوند و سنگ های اسید اوریکی را ایجاد می کنند. افرادی 
که سنگ های اسید اوریکی دارند باید مصرف گوشت خود را به 6 اونس )180 گرم( در روز 
محدود کنند. پروتئین حیوانی همچنین سنگ های کلسیمی را افزایش می دهد؛ زیرا ترشح 

کلسیم را افزایش و ترشح سیترات به ادرار را کاهش می دهد. 
سنگ کلیه، محصولات لبنی بله؛ مکمل کلسیم، نه

کلسیم در رژیم غذایی باعث کاهش سنگ کلیه می شود. کلسیم در دستگاه گوارش با 
اگزالات در رژیم غذایی ترکیب می شود و مانع از وارد شدن اگزالات به خون و دستگاه ادراری 
می شود. افرادی که دارای سنگ اگزالات کلسیم هستند باید روزانه 800 میلی گرم کلسیم از 
طریق مواد غذایی دریافت کنند. این مقدار علاوه بر پیشگیری از ایجاد سنگ اگزالات کلسیم 
برای حفظ چگالی استخوان لازم است. یک لیوان شیر کم چرب دارای 300 میلی گرم 
کلسیم است. مکمل کلسیم هم باید حتما همراه با غذا مصرف شود در غیر این صورت خود 

باعث ایجاد سنگ های اگزالات کلسیم می شود.
 حذف غذاهای سرشار از اگزالات 

مقداری از اگزالات موجود در ادرار از طریق بدن ایجاد می شود. همچنین مصرف مواد 
غذایی سرشار از اگزالات باعث افزایش میزان اگزالات در ادرار می شود. این اگزالات با کلسیم 
ترکیب می شود و سنگ های اگزالات کلسیم را پدید می آورد. مواد غذایی سرشار از اگزالات 
عبارتند از: اسفناج، ریواس، آجیل ها، سبوس گندم و... . برای پیشگیری از تولید سنگ های 

اگزالات کلسیم از مصرف این مواد غذایی خودداری کنید.
 رژیم DASH برای پیشگیری از سنگ کلیه در آینده

برای اینکه به یک برنامه غذایی درست مطابق با شرایط خودتان دست پیدا کنید حتما 
به یک کارشناس تغذیه مراجعه کنید تا مطابق با نوع سنگ کلیه شما رژیم مناسبی برایتان 
تجویز کند و در صورتیکه دارای اضافه وزن یا چاقی هستید بتوانید اضافه وزن خود را کاهش 
دهید. زیرا تحقیقات نشان می دهد اضافه وزن و چاقی احتمال ابتلا به سنگ کلیه بالاخص 
سنگ های اسید اوریکی را افزایش می دهد. از طرفی رژیم های سختی که به سرعت 
باعث لاغری می شوند و از نظر مواد کربوهیدراتی محدود هستند بیشتر از سایر 
رژیم های غذایی ریسک ابتلا به سنگ کلیه را افزایش می دهند و باید از چنین 
رژیم های غذایی بالاخص برای زمانی طولانی اجتناب کنید. مطالعات متعدد نشان 
می دهد که رژیم غذایی DASH که به منظور کاهش فشار خون توصیه 
می شود ریسک ابتلا به سنگ کلیه را نیز کاهش می دهد و برای چنین 
شرایطی مناسب است. این رژیم سرشار از محصولات لبنی کم چرب، 

میوه ها و سبزیجات می باشد و از نظر پروتئین حیوانی محدود است.  

۵

دانشمندان دانشگاه فرایبورگ آلمان کفشی طراحی کرده اند که بندهای آن 
بسته به شکل پا، به طور خودکار بسته می شوند.

حسگرهای فشار این کفش تشخیص می دهند که کاربر چه زمانی کفش را پوشیده است، 
در این شرایط نوعی ریز موتور موجود در پاشنه به کار انداخته می شود تا بند کفش را متناسب 
با اندازه پا محکم ببندد. زمانی که شخص می خواهد کفش را از پایش بیرون بیاورد، می تواند 
دو بار بر روی پاشنه ضربه بزند و این موتور نوعی فنر موجود در زبانه کفش را آزاد می کند؛ 
این فنر، بندهای کفش را به اندازه ای شل می کند که کاربر به راحتی بتواند کفش را از پایش 
بیرون بیاورد. کفش جدید برای شارژ شدن نیازی به برق یا باتری ندارد، زیرا نیروی مورد نیاز 
را از طریق راه رفتن کاربر تامین می کند؛ این فناوری که هنوز در مرحله نمونه اولیه قرار دارد، 
انرژی راه رفتن کاربر را با استفاده از آهنرباهای موجود در هر لنگه کفش دریافت می کند. کفش 
از این نیرو برای شارژ باتری استفاده می کند و یک ساعت راه رفتن برای بستن یک بار بندهای 
آن کفایت می کند، اما برای بازکردن بند نیازی به هیچ نیرویی نیست، زیرا این عمل صرفا به 
فنر متکی است. دانشمندان در حال طراحی گجتی هستند که بتوان در کفش جاسازی کرد 
تا به عنوان نوعی سیستم راهبری عمل کند. این ابزار از قطب نما، سرعت سنج و ژیروسکوپ 
)برای تعیین جهت( به منظور رهگیری حرکات کاربر استفاده خواهد کرد و طراحان امیدوارند 
چنین ویژگی در مواقع اضطراری به راهبری تیم های نجات در ساختمان های ناآشنا کمک کند.

استفاده از این کفش برای افراد سالمند، معلول و کودکان بسیار مناسب است.

نامرئی سازی زیردریایی های نظامی با پوشش حبابی

تولید ارزان سوخت هیدروژنی با فناوری برگ مصنوعی
محققان سنگاپوری با استفاده از شبکه ای از نانوسیم ها 
سوخت  قیمت  ارزان  تولید  برای  روشی  ارائه  به  موفق 
هیدروژنی شدند؛ این روش قابلیت تولید انبوه را دارا بوده و 

نسبت به روش های قبلی به ادوات جانبی کمتری نیاز دارد.
سال هاست که دانشمندان به دنبال فناوری برگ مصنوعی 
هستند؛ روشی که در آن به تقلید از گیاهان، می توان سوخت 
هیدروژنی تولید کرد. برگ درخت با دریافت نور خورشید، آن 
را به صورتی از انرژی تبدیل می کند. اخیراً محققان مقاله ای 
در نشریه ACS Nano منتشر کرده اند که در آن سیستمی 
با امکان تولید انبوه و با قیمت پایین برای تولید هیدروژن 

ارائه شده است.
محققان این تحقیق، در این مقاله توضیحاتی درباره این 
سیستم ارائه کردند که در آن مولکول های آب در اثر تابش 
نور خورشید شکسته شده و هیدروژن تولید می شود. با این 
فناوری می توان پیل سوختی برای خودروهای برقی تولید کرد 

که به جای انتشار گاز دی اکسید کربن، آب تولید می کنند. در 
روش های فعلی برای تولید هیدروژن از جریان الکتریسیته 
استفاده می شود. برای تولید این جریان الکتریسیته به سوخت 
فسیلی نیاز است که در نهایت به انتشار گاز دی اکسید کربن 
می انجامد. در صورت شکستن مولکول آب با نور خورشید 
می توان سیستمی ارزان قیمت و پاکیزه برای تولید هیدروژن 
ارائه کرد که زیست سازگار بوده و امکان تأمین انرژی خانه ها را 
دارد. این گروه تحقیقاتی با استفاده از نانوسیم های نیمه هادی 
جاذب نور خورشید اقدام به ارائه این فناوری کردند. نانوسیم ها 
نورخورشید،  تابش  صورت  در  و  شده  غوطه ور  آب  درون 
هیدروژن تولید می کنند. محققان این پروژه معتقدند که با 
این روش می توان پیل سوختی را با هزینه کم به تولید انبوه 
رساند. هر چند هنوز چالشی در بخش افزایش کارایی این 
سیستم وجود دارد، اما در این روش برخلاف روش های مشابه 
نیاز به ادوات جانبی خاصی نبوده و کاملاً زیست سازگار است.

پیش بینی خطر مرگ بیماران سکته مغزی از طریق چشم

ساخت ربات آتش نشان برای خاموش کردن حریق بر روی کشتی 

تحقیقات صورت گرفته توسط محققان آمریکایی 
نشان می دهد، امکان تعیین خطر مرگ بیمارن دچار 
سکته مغزی با بررسی پوششی عصب  بینایی چشم 

وجود دارد.
 محققان دانشکده پزشکی دانشگاه فلوریدا در این تحقیق 
وضعیت 86 بیمار دچار سکته مغزی را مورد بررسی قرار دادند.

سونوگرافی عصب بینایی معمولا بعد از سکته مغزی انجام 
می شود؛ این بررسی بر اساس ضخامت عصب پشت چشم و 
تصویربرداری در زمان تورم مغز و فشار وارده به چشم انجام 

می شود.

در این تحقیق مشخص شد، غلاف پوششی عصب  بینایی 
چشم و مغز با یکدیگر در ارتباط هستند که با اندازه گیری 
ضخامت این پوشش، امکان شناسایی بیماران دچار سکته 

مغزی در معرض خطر مرگ فراهم می شود.
به دلیل تورم مغزی، ضخامت غلاف عصب چشم افزایش 
یافته و خطر حمله مغزی و مرگ بیمار افزایش پیدا می کند؛ 
این اندازه در بیماران دارای خونریزی مغزی به 6,2 میلیمتر و 
در افرادی که زنده می مانند به 5,7 میلیمتر می رسد؛ افزایش 
این میزان موجب افزایش خطر مرگ در 6 ماه آینده و افزایش 

چهار برابری احتمال خطر سکته مغزی می شود.

محققان نیروی دریایی آمریکا ربات آتش نشان 
موسوم به SAFFiR طراحی کرده اند که می تواند 
برای عملیات اطفای حریق بر روی کشتی ها مورد 

استفاده قرار بگیرد.
 آتش سوزی در دریا، یکی از کابوس های وحشتناک 
دریانوردان است و زمانی که این موضوع در کشتی های 

جنگی رخ می دهد، وضعیت بسیار بغرنج تر خواهد بود.
در یک کشتی غیرنظامی، وقوع آتش سوزی به معنای 
نجات جان مسافران و انتقال آن ها به قایق های نجات 
است، اما مقابله با این رخداد در کشتی های نظامی به 
معنای جلوگیری از گسترش آن به سایر نقاط بخصوص 

مناطق حساس کشتی است.
آخرین سامانه ارائه شده توسط نیروی دریایی آمریکا، 

ربات آتش نشان SAFFiR نام دارد؛ این ربات انسان نمای 
ارتفاع 178 سانتی متر و وزن 64,8 کیلوگرم،  با  پا  دو 
در فضاهای پیچیده و تنگ و همچنین بر روی سطوح 

ناهموار و دارای مانع، قادر به عملکرد مطلوب است.
ربات SAFFiR قادر به حفظ تعادل خود بر روی هر 
نوع سطح بی ثباتی است، این در حالی است که انجام 

چنین عملی برای ربات های دو پا بی نهایت دشوار است.
هدف از ارائه سامانه  جدید، مبارزه با آتش و کنترل 
آسیب های وارده ناشی از آن اعلام شده است؛ این ربات 
از تصویربرداری حرارتی برای مکان یابی و شناسایی آتش 
استفاده می کند و همچنین از لیدار و حسگرهای ویژه 
از نواحی و دیدن از میان دود بهره  برای نقشه برداری 

می برد.

به صورت  به مهار آتش سوزی  قادر  ربات آتش نشان 
خودکار است، اما نمونه کنونی در حال حاضر از راه دور 
خودکار،  بصورت  عملکرد  برای  ربات  می شود؛  کنترل 
دستورات لازم را از ملوانان و تیم کنترل دریافت خواهد 

کرد.
نمونه اولیه ربات آتش نشان SAFFiR بر روی کشتی 
آموزشی Shadwell نیروی دریایی در حال طی کردن 

مراحل آزمایش است.
گام بعدی، ارائه طراحی پیشرفته تری از این ربات با 
خودمختاری بیشتر و همچنین هوش، ارتباطات، سرعت 

و عمر بهتر باتری است.
جزئیات این فناوری در نمایشگاه علم و فناوری آینده 

نیروی دریایی ارائه شد.

ارائه ابربینایی با لنز تماسی جدید
محققان موسسه فناوری فدرال سوییس نوعی لنز تماسی تلسکوپی ارائه 

کرده اند که با پلک زدن چشم، بینایی فوق العاده ای را به کاربر می بخشد.
 این لنز بر حسب نیاز کاربر، بینایی وی را تا حدود سه برابر تقویت می کند و با 
پلک زدن کنترل می شود؛ لنز چشمی جدید هشت میلی متر قطر و 1,55 میلی متر 

ضخامت دارد و در مقایسه با لنزهای معمولی، اندکی بزرگ تر و ضخیم تر است.
ارائه دید فوق العاده توسط این لنز به دلیل وجود حلقه ای از آینه های ریز است که حول 
ناحیه مرکزی لنز می چرخند؛ این آینه ها، نور را به اطراف پخش می کنند و دید کاربر 

را تقویت می کنند؛ این موضوع درست مانند دیدن از طریق دوربین های شکاری است.
لنز ابداعی به همراه عینک  ویژه ای ارائه می شود؛ ترکیب عینک و لنز، زاویه ای که نور 
به لنز می ر سد را کنترل می کند؛ زمانی که فیلترهای موجود در عینک، نور را به سمت 
بخش مرکزی لنز هدایت می کنند، بینایی ارائه شده در حد نرمال است، اما زمانی که 

عینک، نور را به سمت حلقه تلسکوپی هدایت می کند، بینایی 2,8 برابر می شود.
پلک زدن چشم راست، نور را به سمت آینه ها هدایت می کند و بینایی را بلافاصله ارتقا 
می دهد، اما پلک زدن چشم چپ، بینایی را به حالت عادی بازمی گرداند؛ حسگرهای 

موجود در فریم عینک ها نیز نوع پلک زدن  را شناسایی می کند.
سازندگان امیدوارند از طریق این لنز جدید به میلیون ها بیمار مبتلا به دژنراسیون 
ماکولای مرتبط با سن کمک کنند؛ دژنراسیون ماکولا، مهم ترین عامل نابینایی در 
کهنسالی به شمار می آید. حدود نیم میلیون نفر از مردم انگلیس مبتلا به دژنراسیون 
ماکولا هستند و انتظار می رود این رقم، ظرف 25 سال آینده، همزمان با بالارفتن سن 
جمعیت این کشور، سه  برابر شود؛ این در حالی است که انتخاب های درمانی این بیماری 

بسیار محدود و فرآیند جراحی آن بسیار هزینه بر است.
حمایت مالی این پروژه توسط ارتش آمریکا انجام شده و محققان به دنبال استفاده از 

این فناوری برای ارائه ابر بینایی به سربازان و خلبانان هستند.

کفشی که بندش را خودش می بندد

پوشش های پلاستیکی مملو از حباب در آینده 
برابر  در  را عملا  نظامی  زیردریایی های  می توانند 

سونار نامرئی کنند.
 زیردریایی های نظامی اغلب برای جلوگیری از شناسایی 
شدن توسط سونارها، با پوشش های جاذب صوت موسوم 
این  می شوند؛  پوشانده  پژواک  بدون  پوشش های  به 
اغلب دارای ضخامت  پوشش های پلاستیکی سوراخ دار 

حدود 2,5 سانتیمتر هستند.
درجه  داد،  نشان  پاریس  دانشگاه  محققان  تحقیقات 
مشابهی از رادارگریزی می تواند با پوشش های بسیار نازکتر 

که مملو از حفره های خالی هستند، ارائه شود.
فضاهای خالی درون ماده لاستیکی در زمان برخورد با 
امواج صوتی می توانند در مقیاس نوسان پیدا کنند، از این 

رو انرژی بسیار زیادی پراکنده می شود.
به  این فضاهای خالی را در ماده لاستیکی  محققان 
مدلسازی کردند که هر کدام  شکل حباب های کروی 

یک واکنش فنری در برابر موج صوتی نشان می دادند و 
این واکنش به اندازه آن و قابلیت ارتجاعی ماده اطراف 
بستگی داشت. این ساده سازی به دانشمندان کمک کرد 
تا معادله ای طراحی کنند که می تواند میزان جذب صوت 

ماده در یک فرکانس صوتی خاص را بهینه سازی کند.
محققان فرانسوی یک متانمایشگر حبابی را که شامل 
 230 ضخامت  به  سیلیکونی  لاستیک  از  نرمی  لایه 
میکرون است، طراحی کردند؛ حباب های داخلی این ماده، 
استوانه هایی به ارتفاع 13 میکرون و عرض 24 میکرون 

بودند که با فاصله 50 میکرونی از یکدیگر قرار داشتند.
فراکانس های  با  آب  زیر  آزمایشات  در  دانمشندان 
یک  روی  بر  که  متانمایشگر  یک  بمباران  به  فراصوت 
تخته فولادی قرار داشت، پرداختند؛ آن ها دریافتند که 
این متانمایشگر بیش از 91 درصد انرژی صوت وارده را 
پراکنده کرده و کمتر از سه درصد انرژی صوت را انعکاس 

دهد.

بر طبق بررسی ها؛

از هر 1۰ معتاد، ۷ نفر هپاتیت C دارد 
بر طبق بررسی ها از هر 10 نفر معتاد تزریقی، 7 نفر هپاتیت C دارد و این افراد 

به راحتی می توانند اطرافیان خود را گرفتار این بیماری کنند.
منصور خالصی استادیار دانشگاه علوم پزشکی تهران ، تصریح کرد: هپاتیت های نوع 
A،B و C شایعترین انواع هپاتیت هستند که نوع B و C آن از طریق لوازم نوک تیز آلوده 

نظیر سرنگ آلوده منتقل می شود.
وی تاکید کرد: افرادی که از لوازم و وسایل نوک تیز آلوده استفاده می کنند، به دلیل 
 C استفاده مشترک از این لوازم به راحتی می توانند خود ودیگران را به ویروس هپاتیت

مبتلا کنند.
خالصی گفت: بر طبق بررسی ها از هر 10 نفر معتاد تزریقی، 7 نفر هپاتیت C دارد و این 

افراد به راحتی می توانند اطرافیان خود را گرفتار این بیماری کنند.
وی با بیان اینکه بسیاری از مبتلایان به هپاتیت C گرفتار ایدز نیز هستند، یادآور شد: 
اغلب مبتلایان به هپاتیت C در واقع افرادی هستند که دارای رفتارهای ناهنجار اجتماعی 

هستند و مهمترین آنها را معتادان تزریقی تشکیل می دهند.

مقاومت ژن ها در حال انتقال
 بین نسل های گوناگون است 

پژوهش ها نشان می دهند که در حدود یک دهه اخیر، ایجاد ژن های مقاوم 
در برابر آنتی بیوتیک ها افزایش چشمگیری یافته و این مقاومت در حال انتقال 

بین نسل های گوناگون است.
کمال بشارتی اصل متخصص بیماری های عفونی، اظهار داشت: در سالهای اخیر یک 
موضوع اغلب دانشمندان را نگران کرده و آن بی اثر شدن آنتی بیوتیک ها در درمان برخی 

از بیماری های عفونی است.
وی با بیان اینکه پیدایش مقاومت عوامل عفونی به آنتی بیوتیک ها بسیار مهم و جدی 
است، تصریح کرد: پژوهش ها نشان می دهند که در حدود یک دهه اخیر، ایجاد ژن های 
مقاوم در برابر آنتی بیوتیک ها افزایش چشمگیری یافته و این مقاومت در حال انتقال بین 

نسل های گوناگون است.
بشارتی اصل گفت: در واقع با تجویز مقادیر بالای آنتی بیوتیک نیز نتایج درمانی مناسبی 

به دست نمی آید.
وی یادر آور شد: در واقع میکروب ها یاد می گیرند که چگونه خود را در برابر آنتی بیوتیک ها 

محافظت کنند و چطور آن ها را خنثی و بی اثر کنند.
بشارتی اصل خاطر نشان کرد: اگر آنتی بیوتیک ها به جا، درست و منطقی مصرف 
شوند، در آن صورت احتمال مقاومت میکروب ها در برابر آنتی بیوتیک ها تا حد بسیار 

زیادی کاهش می یابد.

از هر دو نفر جمعیت
 یک نفر وزنش  بیشتر از حد استاندارد است 

متأسفانه در سالهای اخیر چاقی و اضافه وزن به شدت شیوع یافته و در حال 
حاضر از هر نفر جمعیت، یک نفر وزنش  بیشتر از حد استاندارد است.

ابوالفضل وفایی نژاد متخصص غدد و متابولیسم، ، اظهار داشت:  چاقی و اضافه وزن یکی 
از عوامل اصلی افزایش دهنده خطر ابتلاء  به بیماری های مزمن و غیر واگیر نظیر دیابت، 

بیماری های قلبی و عروقی و سرطان است.
وی با بیان اینکه شیوع چاقی واضافه  وزن در سالهای اخیر به شدت گسترش یافته 
است، تأکید کرد: متأسفانه در سالهای اخیر چاقی و اضافه وزن به شدت شیوع یافته و در 

حال حاضر از هر دو نفر جمعیت، یک نفر وزنش  بیشتر از حد استاندارد است.
وفایی  نژاد گفت: البته آمار چاقی و اضافه وزن در شهرها به ویژه شهرهای بزرگ و 
صنعتی بیشتر از روستاها است که این موضوع به طور عمده ناشی از نداشتن تحرک و 

فعالیت بدنی و ورزش نکردن است.
وی یاد آور شد: پیشگیری از چاقی و اضافه وزن بسیار راحتر  از درمان آن است، به همین 
دلیل توصیه می شود: که با تغذیه مناسب و اصولی و جلوگیری و یا کاهش مصرف چربی ها 

و داشتن تحرک بدنی و ورزش کردن، از چاقی و اضافه وزن پیشگیری کرد.
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مدیرعامل آبفار قم: 

کشف بیش از یک هزار انشعاب غیرمجاز
 در روستاهای قم 

مدیرعام�ل آبفار قم گفت: امس�ال بی�ش از یک هزار انش�عاب غیرمجاز در 
روستاهای استان کشف و اصلاح شده است، این اقدام سبب کاهش هدر رفت 

منابع آبی شد. 
علی جان صادق پور با اشاره به اینکه در سال جاری بیش  از هزار انشعاب غیرمجاز در 
روستاهای استان کشف و اصلاح شده است، اظهار داشت: این اقدام سبب کاهش هدر 
رفت منابع آبی شد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم، با بیان اینکه 
ــال های 91- 92 بیش از 50 درصد منابع آبی به حساب نیامده، هدر رفته و یا به  در س
ــده است، افزود: از همین رو اکیپ هایی برای نظارت و  صورت غیر مجاز بهره برداری ش
پیمایش انشعابات فعال شده اند تا وضعیت بهره برداری از منابع آبی مدیریت شود. وی 
با تاکید براینکه سعی ما بر این بوده تا هدر رفت آب تا حد زیادی کاهش یابد، تصریح 
کرد: رویکرد پیمانکاران در زمینه نگهداری و تعمیرات تاسیسات آب و فاضلاب بر مبنای 
ــتا هر چه در روند پروژه ها آب هدر برورد  ــت در این راس جلوگیری از هدر رفت آب اس
پیمانکار به همان میزان جریمه می شود. صادق پور با تاکید بر اینکه استان قم دارای 200 
روستا است، خاطرنشان کرد: از این تعداد 130 روستا واجد بیش از 20 خانوار هستند که 
میزان مصرف آب این روستاها از منابعی همچون 100 حلقه چاه، 10 چشمه و 4 مورد 
آب های سطحی حدود 12 و نیم میلیون متر مکعب آب برای مصرف روستائیان از این 
منابع تامین می شود. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم، با اشاره به اینکه 
میزان آبی که برای روستائیان مورد استفاده قرار می گیرد حدود 7 میلیون متر مکعب بوده 
است، عنوان کرد: منابع آبی برخی روستاها فاقد استاندارد آب شرب است از همین رو 2 
حلقه چاه و 18 دستگاه آب شیرین کن با ظرفیت 10 متر مکعب در شبانه روز به این 
میزان اضافه شده است و در روستاها مورد استقاده قرار می گیرد. وی همچنین با اشاره به 
اینکه با بهره برداری از خط آب سرشاخه های دز 2 شهر و 22 روستای استان قم بهره مند 
می شوند، خاطرنشان کرد: در سال 94 تعداد 20 روستای دیگر نیز می توانند از منابع آبی 

سرشاخه های دز بهره مند شوند.

مدیرکل میراث فرهنگی قم: 

راه اندازی تورهای گردشگری درون استانی 
مدیرکل میراث فرهنگی قم با اشاره به اینکه استان سالانه پذیرای بیش از 24 
میلیون زائر و مسافر است، گفت: لازم است دفاتر و آژانس های مسافرتی برای 
رونق صنعت گردشگری استان تورهای گردشگری درون استانی را راه اندازی 

کنند. 
عیسی رضایی درباره وضعیت اسکان زائران و مسافران در استان قم اظهار داشت: با توجه 
به وجود دو قطب زیارتی مهم مسجد مقدس جمکران و حرم کریمه اهل بیت )س( سالانه 
پذیرای زائران و مسافران بسیاری است که در حال حاضر امکانات موجود پاسخگوی نیاز 
آن ها نیست. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم با بیان اینکه 
علاوه بر دو نقطه مهم زیارتی استان قم تعداد زیادی آثار تاریخی در استان وجود دارد، 
افزود: لازم است دفاتر و آژانس های مسافرتی برای رونق گردشگری استان وارد عمل شوند 

و با راه اندازی تورهای گردشگری درون استانی صنعت گردشگری استان را رونق دهند.
وی با اشاره به اینکه ستاد تسهیلات زائران استانداری قم به ریاست استاندار وضعیت 
اسکان زائران را در ایام تعطیلات به ویژه ایام عید ساماندهی و سازماندهی می کند، تصریح 
کرد: این ستاد اجرایی در حال حاضر 500 مدرسه استان را برای اسکان زائران و مسافران 
در نظر گرفته  است. رضایی  با بیان اینکه استان قم با کمبود اقامتگاه برای زائران مواجه 
ــت عنوان کرد: علاوه بر مدارس تعدادی از سالن های ورزشی، حسینیه ها، مساجد و  اس

برخی امامزاده ها که واجد شرایط لازم باشند برای اسکان زائران آماده سازی می شوند.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم با تاکید براینکه استان قم 
سالانه پذیرای بیش از 24 میلیون زائر و مسافر است، عنوان کرد: در سال جاری حدود 
1میلیون و 700 هزار زائر عراقی به استان قم وارد شده اند. وی با اشاره به اینکه دو کمپ 
اقامتی  زائر از محل مصوبات سفر رهبر معظم انقلاب در دست احداث است، اظهار داشت: 
دو کمپینگ در امامزاده جمال )ع( و امامزاده جعفر غریب )ع( که 30 درصد آن را اداره کل 
میراث فرهنگی انجام داد و مابقی به اداره کل اوقاف واگذار شده است. رضایی همچنین 
به بهره برداری از 5 پروژه در بخش گردشگری استان اشاره کرد و گفت: راه اندازی این 5 
پروژه سبب شد تا ظرفیت خوبی به ظرفیت اسکان مسافران در استان اضافه شود اما هنوز 

تا حد ایده آل فاصله بسیاری داریم.

مسوول دبیرخانه کانون های فرهنگی هنری مساجد قم  خبرداد:

فعالیت ۴93 کانون فرهنگی هنری مساجد در قم

مسوول دبیرخانه کانون های فرهنگی هنری مساجد قم از فعالیت 493 کانون 
فرهنگی هنری در مساجد این استان خبر داد.

ــنبه در جمع خبرنگاران با ارایه گزارشی از  ــلام »سعید روحانی« روز یکش حجت الاس
وضعیت کانون های فرهنگی هنری مساجد در استان قم گفت: 34 هزار نفر از برنامه های 
فرهنگی، هنری، علمی، آموزشی و ورزشی این کانون ها بهره مند می شوند.وی افزود: در 
سال جاری 681 هزار نفر ساعت برنامه برای اعضا برگزار شده است که این برنامه ها شامل 
300 برنامه قرآنی و هنری، 40 برنامه مهارتی، 200 جلسه پرسمان جوانان و اتاق فکر، 
برگزای اولین دوره مسابقات قرآنی با حضور اعضای 100 کانون فرهنگی و هنری مساجد 
از 10استان در رشته های قرائت، حفظ، تجوید و کتابخوانی فهیم است. وی، تشکیل 400 
حلقه معرفتی، برگزاری کارگاه های آسیب های اجتماعی، پرسمان انقلاب اسلامی برای 
نسل سوم و چهارم، برگزاری جشنواره پژوهشی اندیشه پویا، المپیاد ورزشی، اعزام مربیان 
طلبه به مساجد برای برگزاری جلسات خانواده و مهارت های زندگانی، برگزاری جشنواره 
فجر آفرینان، برپایی نمایشگاه نماز، به روز رسانی و بارگزاری وبلاگ های علمی و فرهنگی 
و چاپ و توزیع نشریه های تخصصی فرهنگی را از دیگر برنامه های کانون های فرهنگی 

و هنری مساجد در سطح استان برشمرد.
ــوول دبیرخانه کانون های فرهنگی هنری مساجد قم با اشاره به فعالیت بانوان در  مس
کانون های مساجد گفت: 72 برنامه ویژه بانوان ارایه شده است که این برنامه ها در جهت 
توانمندسازی بانوان در عرصه های مختلف فرهنگی و اجتماعی است.وی افزود: بانوان در 
استان قم دارای ظرفیت فرهنگی عظیمی هستند که باید به این قشر بیش از پیش توجه 
شود.روحانی با اشاره به بودجه کانون های فرهنگی مساجد اظهار داشت: بودجه توسط 
ستاد عالی کانون های مساجد و استانداری تامین می شود که امسال پنج میلیون ریال به 
هر کانون اختصاص یافت و از استانداری نیز مبلغ 100 میلیون ریال برای اجرای برنامه ها 
فرهنگی بودجه صرف شد، ضمن اینکه دبیرخانه کانون های فرهنگی هنری مساجد قم 
بیش از بودجه ارایه شده حدود یک میلیارد تومان را صرف هزینه برنامه های فرهنگی و 
هنری در این استان کرده اند.وی همچنین از اجرای طرح آفاق اندیشه 2 با حضور بیش از 
700 نفر از کادر کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم خبر داد و گفت: این طرح 

از 28 بهمن ماه با 21 عنوان برنامه در استان قم آغاز می شود.

مسوول واحد تصویری حوزه هنری قم  اعلام کرد :

تولید 1۰ فیلم داستانی 
 رهاورد سالجاری حوزه هنری قم 

 ایمان :مسوول واحد تصویری حوزه هنری قم گفت: تا پایان امسال 10 فیلم 
داستانی توسط حوزه هنری استان تولید می شود. 

به گزارش ایمان، به نقل از روابط عمومی حوزه هنری قم، روح الله داوری افزود: درحال 
حاضر پنج فیلم داستانی مراحل تولید را پشت سر گذاشته اندوی اضافه کرد: ' زیرزمین' به 
کارگردانی اسماعیل میرزایی، 'آرزو' به کارگردانی جواد مجیدلو، ' هم پا ' ساخته قدیریان 
با موضوع دفاع مقدس، 'تدبیر' ساخته روح الله بهرامی و 'کارتکس' به کارگردانی سیف الله 
یزدانی با موضوع سبک زندگی اسلامی ایرانی از جمله این فیلم های داستانی می باشند.

وی اعلام کرد: علاقه مندان به همکاری با حوزه هنری در زمینه ساخت فیلم می توانند 
فیلمنامه های پیشنهادی خود را با در نظر گرفتن اولویتهای موضوعی حوزه هنری که 
عبارتند از؛ انقلاب اسلامی، دفاع مقدس، بیداری اسلامی، سبک زندگی ایرانی اسلامی و 
ایران 1404 در اختیار واحد تصویری حوزه هنری قرار دهند تا پس از تصویب فیلمنامه، 
زمینه ساخت فیلم با حمایت حوزه هنری فراهم شود. داوری اضافه کرد: افراد علاقه مند 
برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند به نشانی قم، خیابان شهدا، کوچه 23، پلاک 8، 
حوزه هنری قم مراجعه کنند و یا در قم با تلفن 37747700 تماس بگیرند.وی در پایان به 
این نکته اشاره کرد که تولیدات تصویری حوزه هنری استان در سال جاری نسبت به سال 

گذشته رشد دو و نیم برابری داشته است.

همه ما آرزو داریم کارهای بزرگ انجام دهیم و صاحب 
عالی ترین وضعیت ها باشیم. با این وجود بسیاری از ما به 
نتایج مطلوب خود دست نمی یابیم. شکایت می کنیم که 

موفقیت کافی در زندگی مان نداریم.  
 همه ما آرزو داریم کارهای بزرگ انجام دهیم و صاحب عالی ترین 
وضعیت ها باشیم. با این وجود بسیاری از ما به نتایج مطلوب خود 
دست نمی یابیم. شکایت می کنیم که موفقیت کافی در زندگی مان 

نداریم.
انگشت اشاره خود را به سوی مشکلات بیرونی که برای مان اتفاق 
می افتند می گیریم و زندگی را مشکل تر می کنیم. اما آن چه که باید 
درک کنیم و به ذهن بسپاریم این است که بزرگی در درون تمامی 
ما وجوددارد. این ما هستیم که باید آن را از درون خود بیرون بکشیم. 
صرف نظر از شرایط شخصی، جو اقتصادی و دسترسی به منابع، این 
درک به ما کمک می کند تا به این نکته پایبند باشیم که هر یک از ما 

بیش از آن چه که فکر می کنیم قدرتمند هستیم.
همه ما این توانایی را داریم که در زندگی مطلوب خود را بسازیم. 
تنها باید بدانیم که چگونه آن را انجام دهیم. آیا فرمول دقیقی وجود 
دارد؟ خیر. اما جنبه های خاصی وجود دارند که افراد موفق به نمایش 
می گذارند و هرکسی می تواند آن را انجام دهد. آن ها نمی توانند 
جهش آغازین زندگی تان باشند و آن چه را که برای زندگی تان می 
خواهید، جذب کنند. به سختی می توانید فرد موفقی را بیابید که از 

این 7 نکته پیروی نکرده باشد:
1- مسوولیت زندگی خود را کمتر از 100 درصد قبول نکنید

یکی از افسانه های فراگیر این است که شما مستحق یک زندگی عالی 
هستید و این که به هر حال جایی، کسی مسوول پرکردن زندگی ما با 
شادی مداوم، انتخاب شغلی هیجان انگیز، پرورش خانواده و ارتباطات 
سعادتمند شخصی خواهدبود. اما واقعیت این است که تنها یک فرد 

وجود دارد که مسوول کیفیت زندگی شماست. آن فرد شما هستید.
هر نتیجه ای در زندگی شما محصول اعمال شماست. درآمد، 
قرض، ارتباطات، سلامتی، تناسب اندام و رفتارها. آن شخصی که 
در آینه بر شما تاثیر می گذارد، راهنمای اصلی زندگی تان است. به 

او سلام کنید.
فکر می کنم هرکسی در اعماق وجود خود این نکته را می داند اما 
فکر می کند می تواند یاری کند. بسیاری از افراد با فکر کردن به عوامل 
بیرونی که منبع خطا، ناامیدی و عدم شادی هستند، زندگی خود را 
تباه می کنند. اما حقیقت این است که عوامل بیرونی تعیین کننده 
زندگی شما نیستند. شما کنترل کامل روی کیفیت زندگی خود دارید.

افراد موفق برای افکاری که دارند، تصاویری که در ذهن می بینند و 
اعمالی که انجاممی دهند، کاملا مسوول هستند. آن ها وقت و انرژی 
خود را برای سرزنش کردن و شکایت تلف نمی کنند. آن ها تجربیات 
خود را ارزیابی می کنند و تصمیم می گیرند که آیا نیازی به تغییر 
آن ها هست یا نه. آن ها با شرایط سخت رو به رو می شوند و به منظور 

خلق زندگی مطلوب خود خطر می کنند.
2- برای این که چرا در این وضعیت هستید دلیل روشنی 

داشته باشید
باور من این است که هریک از ما با هدفی به دنیا آمده ایم. شاید 
شناسایی، تصدیق و احترام به این هدف از مهم ترین کارهای افراد موفق 

است. آن ها برای درک این که برای انجام چه کاری این جا هستند 
وقتی می گذارند و سپس با اشتیاق و انرژی آن را دنبال می کنند. اگر 
نمی دانید که قرار است چه کاری انجام دهید، به نشانه های اطراف 
خود دقت کنید. کمک و راهنمایی خواستن از دیگران مفید است؛ اما 
فراموش نکنید که روی خود متمرکز شوید. رفتارهای تان، گرایش ها، 

علایق و بی علاقگی ها و تجربیات زندگی تان. 
آن چه را که کارآیی دارد یا کارآیی ندارد، بشناسید. اگر لازم است 
تمامی آن ها را بنویسید. با آن چه که کشف خواهید کرد، شگفت زده 

خواهیدشد.
3- تصمیم بگیرید که چه می خواهید

به نظر ساده می رسد، اما مشکل اینجاست: بسیاری از افراد را 
می بینیم که بسیار پرمشغله هستند، اما راضی نیستند و احساس 
نمی کنند که کار مطلوبی انجام می دهند. آن ها از نظر جسمی 
خسته اند، از نظر روحی خشک هستند. بسیار از آن چه که دوست 
دارند باشند دورند. گویی روی تردمیل می دوند و به سرعت به ناکجا 
می روند. چرا؟ زیرا آن چه را که می خواهند طراحی نکرده اند و بعد 

برای رسیدن به آن گام برنداشته اند. 
به جای شناسایی اهداف خاص، مراحل مهم و رویاها )منظورم 
رویاها و اهداف بزرگ است( خود را با کارهای روزمره و پرداختن 
به امور بی اهمیت سرگرم می کنند. در پایان هم... می توانید حدس 
بزنید... انرژی زیادی را هدر می دهند. در ضمن، دیگر الهاماتی ندارند 
و با وجودشان در ارتباط نیستند و یک زندگی نامتعادل را تجربه 

می کنند.
یکی از مهم ترین دلایل این که چرا بسیاری از افراد به آن چه 
می خواهند نمی رسند این است که تصمیم نگرفته اند که چه 
می خواهند. آن ها آرزوهای خود را به روشنی و با جزییات دقیق 

تعریف نکرده اند. موفقیت از نظر شما چگونه است؟ تعریف همه از 
موفقیت یکسان نیست و نباید هم باشد.

اجازه ندهید که احساسات متمایل به زشتی و سیاهی، مانعی در 
برابر بزرگ آرزوکردن تان باشد. به محض این که در رویایی بزرگ 
غرق می شوید و واقعا آن را دنبال می کنید، ذهن ناخودآگاه خلاق 
تان با ایده هایی بی نظیر برای تحقق آن ظاهر می شود. جذب افراد، 
منابع و موقعیت های موردنیاز برای تحقق رویای تان را آغاز خواهید 
کرد. رویاهای بزرگ نه تنها الهام بخش هستند، بلکه دیگران را وا 

می دارند که نقشی بزرگ ایفا کنند.
4- باور داشته باشید که امکان پذیر است

در گذشته دانشمندان بر این باور بودند که انسان به به اطلاعاتی که 
از دنیای بیرون ذهن جریان می یابند، پاسخ می دهند. اما امروز دریافته 
اند که برعکس، ما به آن چه که ذهن، براساس تجربیات گذشته انتظار 
رخ دادنش را دارد، پاسخ می دهیم. درواقع ذهن دستگاهی بسیار 
قدرتمند است؛ می تواند هرچیزی را که می خواهید در اختیارتان قرار 

دهد. اما شما باید باور کنید آن چه که می خواهید امکان پذیر است.
همچنان که در باور کردن خود گام بر می دارید، صدای بخش 
شکایت کردن را به حداقل برسانید. به آن چه که درباره اش شکایت 
می کنید دقت کنید. چاق هستم. خسته ام. از قرض خلاص نمی شوم. 
شغل بهتری نمی یابم. ارتباطم با پدرم را نمی توانم تحمل کنم. هرگز 
نیمه گمشده ام را نمی یابم. شکوه ها و شکایت های خود را بررسی 
کنید. احتمال بسیار زیادی وجود دارد که بتوانید کاری برای آن ها 
انجام دهید. آن ها در مورد افراد دیگر، چیزهای دیگر یا وقایع دیگر 

نیستند. آن ها درباره شما هستند.
5- خود را باور داشته باشید

اگر می خواهید در خلق زندگی رویایی تان موفق باشید، باید باور 

داشته باشید که توانایی تحقق بخشیدن به آن را دارید. نام آن را 
احترام به خود، اعتماد به نفس یا تایید خود یا هرچیز دیگری که 
بگذارید، باوری عمیق است که نسبت به آن دارید. توانایی ها، منابع 

داخلی، استعدادها و مهارت ها برای خلق نتیجه ی رویایی تان.
تصمیم بگیرید که باور دارید که تمام تجربیات خود را خلق 
می کنید. خودتان، موفقیت را تجربه خواهید کرد و همین شما درد، 
تلاش و ستیز را نیز تجربه خواهیدکرد. کمی عجیب به نظر می رسد، 
اما قبول این سطح از مسوولیت، قدرت بخش است. بدین معنی ست 
که شما می توانید کاری انجام دهید. تغییر ایجاد کنید و هرچیزی 
باشید برخورد با موانع تنها بدین معنی ست: تپه ای کوچک برای 

جهش از روی آن.
6- تبدیل به منفی نگر معکوس شوید

این نکته رک و بی پرده است: تصور کنید که چقدر موفقیت آسان تر 
می شد اگر همیشه از جهان انتظار داشتید که از شما پشتیبانی کند 
و موقعیت هایی را برای تان فراهم سازد. افراد موفق فقط همین کار 

را می کنند.
7- قدرت هدف گذاری را آزاد و رها بگذارید

متخصصان علم موفقیت می دانند که مغز ارگانیسمی هدف 
جوست. هر هدفی که به ذهن ناخودآگاه خود می دهید، شب و روز 
کار می کند تا به آن برسد. به منظور درگیرکردن ناخودآگاه تان، 
هدف باید قابل ارزیابی باشد. وقتی هیچ معیاری برای ارزیابی وجود 
ندارد، تنها چیزی که می خواهید یک آرزو، یک ترجیح یا یک ایده 

خوب است.
گاهی فقط نیاز داریم که یک  هدف اولیه تعیین کنیم تا راه را آغاز 
کنیم و این خوب است. حداقل کمی فعالیت به همراه دارد تا به آن 
برسیم. قدم اول می تواند تغییری فوری در حوزه خاصی از زندگی 
تان باشد. آیا از چیزی که هم اکنون در حال رخ دادن است خشنود 
هستید؟ برای مطلوب تر کردن آن درخواستی نکنید و با خودتان 

قدمی بردارید تا تغییری ایجاد کنید. 
ممکن است ایجاد تغییر برایتان ناراحت کننده و دشوار باشد. 
شاید مجبور باشید که وقت، پول و یا تلاش بیشتری صرف کنید. 
شاید کسی بخاطر آن ناراحت شود و یا باعث شود که از تصمیم 
خود احساس بدی داشته باشید، شاید تغییر دادن دشوار باشد و یا 
موقعیتی را از دست بدهید، اما ادامه دادن انتخاب شماست، پس چرا 
به شکایت ادامه می دهید؟ یا می توانید برای آن کاری بکنید یا نه. 

انتخاب شماست و برای انتخاب خود مسئول هستید.
و  ادامه حرکت  برای  بعدی  گامهای  ریزی  برنامه  زمان  اکنون 

پیشروی سریعتر رسیده است.
آیا این فکر که می توانید زندگی خود را تبدیل به آن چیزی کنید که 
می خواهید باشد، احساس آسودگی به همراه ندارد؟ آیا شگفت انگیز 

نیست که موفقیت هایتان به شخص دیگری بستگی ندارد؟
بنابراین اگر لازم است که تنها یک کار انجام دهید تا امروزتان با 
دیروز فرق داشته باشد، چنین عمل کنید: مسئولت 100درصد تمامی 
جوانب زندگی تان را برعهده بگیرید. برای ایجاد تغییر تصمیم بگیرید، 
هر بار یک قدم. وقتی فرایند را آغاز کردید، کشف خواهید کرد که با 
کنترل افکار، تصویرسازی ذهنی و اعمال خود می توانید به آن چه که 

می خواهید دست یابید.

اجتماعی 6

7گام برای خلق زندگی مطلوب 

۵ اصل نشاط آور برای لذت بردن از زندگی
مطالع�ات نش�ان داده اند کس�انی که خ�ود را وقف رس�یدگی به اعضای 
خانواده شان می کنند و از خود غافل می شوند، بیشتر در معرض خطر ابتلا به 
افسردگی هستند. در ادامه راهکارهایی را برای حفظ شادی و پیشگیری از 

به دام افسردگی افتادن مطرح می کنیم:
بسیاری از ما از اینکه برای خودمان وقت صرف کنیم، احساس گناه می کنیم. در حالی 
که اگر بدانید چطور از خودتان مراقبت کنید درست به اندازه این که بدانید چطور از 

دیگر اعضای خانواده تان مراقبت کنید، مهم است.
ــانی که خود را وقف رسیدگی به اعضای خانواده شان  ــان داده اند کس مطالعات نش
می کنند و از خود غافل می شوند، بیشتر در معرض خطر ابتلا به افسردگی هستند. در 
ادامه راهکارهایی را برای حفظ شادی و پیشگیری از به دام افسردگی افتادن مطرح 

می کنیم:
1 - نشانه های اندوه را در افکار و رفتار خودتان بشناسید

هر کدام از ما در زمان ناراحتی، دلگیری و بی حوصلگی نشانه هایی از خودمان بروز 
ــانه ها را در خودتان شناسایی کنید و قبل از اینکه به  ــت این نش می دهیم. بهتر اس
ــوند، چاره ای بیندیشید. هیچ چیز مهم تر از حفظ شادی  رفتارهای دائمی  تبدیل ش

نیست.
2 - بین نیازهای شخصی، شغلی و خانوادگیتان تعادل برقرار کنید

اینکه بدانید افسرده هستید یک چیز است و اینکه کاری برای آن انجام دهید یک چیز 
دیگر. وقتی به خودتان فرصتی برای زنگ تفریح روانی می دهید، با روحیه مثبت تری 
می توانید به کار یا خانواده تان بپردازید. حتی پیش از اینکه احساس افسردگی سراغتان 
بیاید، برنامه شاد زیستن داشته باشید. خوب استراحت کنید، قدم بزنید یا فقط بنشینید 

و دقایقی را در آرامش بدون هیچ فکر و خیال مزاحمی  سپری کنید.
3 - در مورد وقایع شوخ طبع باشید

بیشتر ما اهمیت شوخی را در زندگی فراموش می کنیم. اینکه قادر باشید حتی در 
موقعیت های دشوار بخندید، کمک می کند شادیتان را حفظ کنید. مجبور نیستید 
بی دلیل بخندید. تماشای یک کمدی بامزه یا خواندن یک مجله فکاهی کمک می کند 

حال خوبی پیدا کنید و دلیلی برای خنده و شادی داشته باشید.
4 - با خانواده و دوستان وقت بگذرانید

بودن کنار اعضای خانواده و دوستان به بازسازی روانی کمک می کند و باعث می شود 
تعادل روانیتان را حفظ کنید. کسانی که نیازهای روانی شما را می شناسند، درکتان 
ــوند، در زندگیتان نقش مهمی  دارند. حضور آن ها از  می کنند و برایتان نگران می ش
تنش ها و فشارهای روانیتان می کاهد و دیدارشان راه موثری برای تخلیه هیجان های 

منفی است که به حفظ شادکامی  در 
زندگی کمک می کند.

5 - فعالیت های سالم 
را توسعه دهید

جای تعجب نیست 
ــتمداران  سیاس که 
ــا را  ــی که دنی بزرگ
ــان  انگشتانش روی 

در  ــد،  می چرخانن
ــتی بر آتش  ــم دس ورزش ه

ــرادی که در موقعیت های  دارند. اف
سخت و پرمسئولیت کار می کنند، نیاز 

ــد زمانی را به فعالیتی اختصاص دهند که  دارن
تنش ها را از آن ها دور کند. وقتی سرگرمی ای 
ــته باشید که مورد علاقه تان باشد و برای  داش

انجام آن زمان مشخصی را طبق برنامه اختصاص 
دهید، حال خوشی را تجربه خواهید کرد و شادی 

درونیتان افزایش می یابد. این کار هم به حفظ 
سلامتتان کمک می کند و هم شادی را 

برایتان به همراه دارد.

ببخشید و فراموش کنید 

چیزی به عنوان رابطه بدون تعارض وجود ندارد. تعارض و اختلاف بخشی از زندگی 
است و به عنوان واقعیت هر رابطه ای وجود دارد و ضرورتاً بد نیست.

در حقیقت، یک رابطه ای که در ظاهر بدون تعارض است، ممکن است ناسالم تر از یک رابطه 
همراه با تعارضات و اختلافات مکرر باشد.اختلافات یا تعارضات، رویدادهای انتقادی ای هستند که 

می توانند رابطه را تضعیف یا تقویت کنند.
تعارضات می توانند سودمند، موجب درک عمیق تر و نزدیکی و احترام بیشتر بین زن و مرد 
نسبت به یکدیگر شوند. اما آنها می توانند مخرب، موجب آزردگی، خصومت و جدایی نیز شوند...

الگوهای حل اختلاف
اکثر افراد ترجیح می دهند که تسلیم شوند تا این که با تعارضات درگیر شوند؛ به این صورت که 
آنها وجود تعارض و اختلاف در رابطه شان را انکار می کنند. برخی از افراد ترجیح می دهند که 

طرف مقابل را مقصر جلوه دهند و از دست او عصبانی می شوند. 
برخی رقابت جو هستند و می خواهند در مشاجراتشان برنده شوند. آنها از قدرت و تأثیرشان بر 

همسر خود برای کنترل و رسیدن به خواسته شان استفاده می کنند.
برخی به نظر می رسد که با یکدیگر به توافق می رسند، اما به طرزی زیرکانه کوشش می کنند تا 
در بیشتر مسائل برنده شوند. تعدادی از افراد می توانند خشم و حس رقابت جویی شان را در رابطه 

کنترل کنند و صادقانه به دنبال مطلوب ترین راه حل برای هر دو نفر می گردند. 
چند راه حل 

برد- برد: بیشتر اختلافات در مواردی است که بیشتر از دو راه برای انتخاب کردن دارند. اگر 
شما آنچه را که همسرتان می خواهد نمی خواهید انتخاب کنید و همسرتان نیز انتخاب شما را 
نمی پسندد، با قدری تلاش بیشتر قادر خواهید بود که راه و چاره دیگری را بیابید که هر دو آن 

را بخواهید و دوست داشته باشید. 
بدون باخت: هنگامی که نمی توانید یک راه حل جایگزین بیابید که هر دو را دوست داشته باشید 
به دنبال انتخابی باشید که نسبتاً برای هر دو مورد قبول باشد یا این که برای رسیدن به یک توافق 
خوشایند با یکدیگر مذاکره کنید.  برد- باخت به صورت مساوی: هنگامی که اختلاف شدیدی بر 
سر موضوعی است که تنها دو انتخاب دارد، یعنی یک طرف چیزی را می خواهد و طرف مقابل 
آن را نمی خواهد. در اینجا یک برنده و یک بازنده وجود دارد. اگر شما با همدیگر صادق باشید 
و معمولاً نیمی از اوقات، انتخاب را در این موارد به طرف مقابل واگذار کنید برای هر دوی شما 

کار ساده تر خواهد شد. 
زیرا بازنده اطمینان خواهد داشت که دفعه دیگر، انتخاب او ملاک قرار خواهد گرفت.درک حل 
سالم اختلافات از لحاظ نظری آسان است، اما استفاده و کاربرد آن به صورت مداوم و پیوسته 
آسان نیست. البته، هنگامی که اعتماد بین دو طرف و همچنین مهارت های ارتباطی گسترده تر 
شود، این کار آسان تر خواهد شد.  زن و مرد می بایست به اختلافاتشان به عنوان مشکلی که 
برایشان قابل حل است، بنگرند، نباید به دنبال بهترین راه حل برای خود باشند بلکه بایستی به 
دنبال بهترین راه حل برای هر دو باشند. هریک از آنها بایستی در یافتن راه حل هایی که منصفانه  

و قابل قبول برای هر دو است، فعالانه شرکت کنند. 
 اگر شما دیدگاه همسرتان را نادیده بگیرید یا کوچک بشمارید و بی اثر کنید یا این که دیدگاه 
خودتان را دنبال کنید، به رابطه تان آسیب خواهید رساند. نبود حساسیت، توجه و احترام شما 
ــد و همچنین اگر از ترس و قدرت برای  ــرتان موجب آسیب رابطه خواهد ش به دیدگاه همس
به کرسی نشاندن حرفتان استفاده کنید، رابطه شدیداً خدشه دار خواهد شد.  اگر دائماً سعی 
می کنید که همسرتان را با ارضاء تمامی نیازهایش شاد نگه دارید و از تعارض اجتناب  کنید نیز 
به رابطه تان آسیب خواهد رسید. شما با این کار، ناخواسته به همسرتان یاد داده اید که به نیازهای 

شما بی توجه باشد. 

نگرش هایی برای رفع تعارض 
با اصلاح وضع روحی تان شروع کنید. با تعارضات به عنوان دو شخص همتا که برای حل یک 
مشکل با همدیگر تلاش می کنند، برخورد کنید. زیاد با خواسته ها و نیازهای موقتی و آنی تان 
درگیر نشوید، زیرا نیاز بسیار مهم داشتن یک رابطه سالم و طولانی مدت را فراموش خواهید کرد. 
اگر بسیار خشمگین یا ناراحت هستید، سعی کنید احساساتتان را کنترل کنید و قبل از پرداختن 

به موضوع خود را آرام کنید. 
کنترل تعارض با شخصی که دوستش دارید و می خواهید که یک رابطه طولانی مدت و خوب را 
با او داشته باشید، از مذاکره با کسی که نگران نیازهای شما نیست مانند یک فروشنده، متفاوت 

است. 
هر دو باید پذیرا و صادق باشید و به همدیگر احترام بگذارید.اعتماد متقابل، هسته ضروری 
موضوع در یک رابطه سالم و طولانی مدت است. وقتی به همدیگر اعتماد ندارید راهی وجود ندارد 

که بتوانید یک رابطه سالم داشته باشید. 
بنابراین، هیچ یک از دو طرف نباید کاری انجام دهند که این اعتماد تضعیف شود. به یاد داشته 
باشید که صداقت با اعتماد همراه است و اعتماد به کسی که صداقت ندارد، بسیار دشوار است. 
داشتن یک نگرش منفی و بدگمانانه برای این فرآیند مضر است. مثلاً باور این مسئله که حتماً 
می بایستی در مشاجره برنده شوید و همچنین احساس برتری یا حقارت نسبت به طرف مقابل، 

دیدگاه های مضری هستند. 
مراحل حل اختلافات

ابتدا مشکل را مشخص کنید. برای درک مشکل، تعارض، نیازها و نتیجه مورد دلخواه هر دو 
طرف با همدیگر گفت وگو کنید. برای یکدیگر، دقیقاً آنچه تعارض یا مشکل را شامل می شود، 
تشریح کنید.  مرحله اول این است که شما آنچه می خواهید را بگویید و آنچه را که همسرتان 
می خواهد بشنوید. هدف در این مرحله، این است که هریک از شما آنچه می خواهد را آشکارا 
بیان کند و آنچه دیگری می خواهد را درک کند. در گفت وگوی با هم، از سرزنش کردن یکدیگر 
بپرهیزید. همچنین، از مهارت های گوش دادن فعال در زمانی که به نظرات همسرتان گوش 
می دهید، استفاده کنید.  سپس، چند راه حل مناسب را طرح کنید. بر روی راه حل هایی فکر 
کنید که هر دو بر روی آن توافق دارید.تا زمانی که هر راه حل، تنها به عنوان یک پیشنهاد است، 
از ارزیابی و قضاوت اجتناب کنید.  پس از این مرحله، راه حل ها را ارزیابی کنید. به هر راه حل 
پیشنهاد شده توجه کنید و آنهایی را که برای هریک از شما قابل قبول نیست حذف کنید. سپس، 
راه حل ها را به یک یا دو راه حل که به نظر می رسد برای هر دوی شما بهترین است، محدود کنید. 
در این مرحله، هر دو می بایست صادق باشید و آنچه را که به نظرتان غیرمنصفانه و آزاردهنده 
می باشد به یکدیگر بگویید. پس از آن، بهترین راه حل را انتخاب کنید. راه حلی را انتخاب کنید که 
متقابلاً برای هر دو قابل قبول است. یقین حاصل کنید که یک تعهد دوجانبه برای این تصمیم 
وجود دارد.راه حل را اجرا کنید.  رسیدن به تصمیم یک مسئله است و انجام دادن آن چیز دیگری 
ــت. گاهی اوقات ضروری است که در مورد چگونگی اجرای آن با همدیگر صحبت کنید و  اس

مشخص سازید که چه کسی مسئول انجام چه چیزی در چه هنگامی است؟ 
ــده را در طول اجرای آن، فراموش نکنید. پس از طی زمان، ممکن  ارزیابی راه حل انتخاب ش
است میزان توافق بر سر راه حل ها به آن اندازه ای نباشد که در ابتدا وجود داشت. به صورت منظم 
و همیشگی از همسرتان بپرسید که راه حل تعیین شده چگونه است و چه احساسی در مورد 
آن دارد.  ممکن است در انتخاب راه حل، مسئله ای نادیده گرفته شده باشد یا چیزی به اشتباه 
تشخیص داده شده باشد یا یک مورد غیرمنتظره اتفاق بیفتد. هر دو بایستی درک کنید که 
تصمیمات گرفته شده، همیشه به روی بازبینی و تجدید نظر باز هستند، اما این تغییرات بایستی 

به صورت دوجانبه اعمال شود؛ همان گونه که در تصمیم گیری اولیه بود.  
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آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 1- محاکم  عمومی حقوقی قم که در  اجرای احکام 4 قم 
به شماره 4/93ج/411- ثبت گردیده له آقای محمد زند شانقی  علیه جایگاه  پمپ بنزین 
یاقوت سرخ- آقای مسلم کریم  پور محکوم علیه محکوم است به 113/828/882 ریال در حق 
محکوم له و مبلغ 500/000 ریال به عنوان نیم  عشر  دولتی , محکوم له درقبال طلب خود 

اموال منقولی به شرح ذیل ارزیابی نموده است:
ــا راهنمایی خواهان  ــات نیروی انتظامی ب ــه خدم ــده طبق صورتجلس از اموال توقیف ش
ــری 75 جاده قم – اصفهان جنب امام زاده محمد غائب )ع( – در داخل مجتمع  درکیلومت
ــی به عمل  پمپ بنزین، نیمه کاره به نام یاقوت و با حضور نگهبان مجتمع بازدید و بررس

آمد،قیمت پایه ازطریق مزایده به شرح ذیل اعلام می گردد.
ــامل تعداد 11 ورق حدود 0/40  *4 متر و یک قوطی 6  1- مقداری آهن آلات موجود ش
متری  - یک قوطی به اندازه 2*2 سانتیمتر و تعداد دو عدد تیر آهن 14 حدود 6 متری و 
تعداد  سه ورق تسمه حدود پنج متری – تعداد 4 شاخه قوطی 2*4 سانتیمتری به طول 6 
متر و تعداد 36 شاخه قوطی 4 *2 سانتیمتری به طول 6 متری- تعداد 19 شاخه قوطی 6 
متری در سایز های مختلف – تعداد دو عدد تیر آهن سه متری شماره 14 - تعداد 12 شاخه 
نبشی 6 متری شماره 4- تعداد یک شاخه تیر آهن 120 متری در هم انباشته شده- آهن 

آلات  فوق بصورت درهم و در ابعاد مختلف می باشد قیمت هر تن 12/500/000 ریال و کل 
آهن آلات که به وزن 2 تنی می باشد- جمعا به مبلغ: 25/000/000 ریال 

2- تعداد حدود 200 کیلو آهن آلات ضایعاتی در هم ریخته قیمت هر کیلو 8500 ریال و 
جمعا به مبلغ: 1/700/000 ریال

3- تعداد 20 ورق شیروانی رنگی به ابعاد1*2 متر – قیمت هر ورق 200/000 ریال و جمعا 
به مبلغ: 4/000/000 ریال

4- یک کانکس به ابعاد 6*2/5 متر مارک تک کابین – سفید و آبی و قرمز- اسقاط به مبلغ 
15/000/000:

ــتون حدود  ــوله نیمه کاره هرکدام به ابعاد 10*20 متر –دارای  6 عدد س 5- تعداد دو س
ــده در کنار سوله  ــقف ضد و ورق فلزی-و مقداری ورق های نصب نش 7 متری – رو نش س

موجود است .
قیمت آهن آلات سوله با توجه به هزینه جداسازی لوازمات که به عهده خریداران در مزایده 

می باشد جمعا به مبلغ120/000/000 ریال 
6- تعدادی سنگ گرانیت که آماده نصب می باشد – تعداد 20 عدد 40*120 سانتیمتر 
– تعداد 143 عدد به ابعاد 40*60 سانتیمتر سنگ سفید – تعداد 194 عدد سنگ گرانیت 
مشکی به ابعاد 40*50 سانتیمتر - تعداد 91 عدد سنگ گرانیت سفید رنگ به ابعاد 40*80  

ــانتیمتر – تعداد 16 عدد سنگ 20*180 سانتیمتر- تعداد 90 عدد سنگ سفید رنگ  س
ــفید رنگ 1/30 متر به قطر 4  ــنگ پله س ــانتیمتر - تعداد  30 عدد س به ابعاد 80*40 س
سانتیمتری سنگ های فوق الذکر با توجه به برش خوردن در ابعاد مختلف جمعا به مبلغ: 

40/000/000  ریال 
- جمع اموال توقیف شده مبلغ 205/700/000 ریال برآورد می گردد.

- لازم به ذکر است با توجه به مشخص نبودن وزن آهن آلات می بایستی در مزایده  وزن 
دقیق آن باسکول شود و تحویل خریداران گردد.

و مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 93/12/19 ساعت 8/30 الی 9 صبح به آدرس قم ، خ 
ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق 
مزایده حضوری به فروش برسد.  لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در 
مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در 
جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ 
را پیشنهاد دهند واگذار می گردد . برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس 
نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های 

محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز  اجرای احکام دادگستری  شهرستان قم – رضا زارعی                                                                                                               
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معاون  همراه  به  قم  استان  انتظامی  فرمانده  ایمان: 
اجتماعی پلیس روز گذشته با حضور در دفتر روزنامه ایمان 
و گفت وگو  دیدار  روزنامه  این  تحریریه  اعضای هیئت  با 

کردند.
سردار مجتبایی در این بازدید طی سخنانی با اشاره به اینکه 
پلیس با سطوح مختلف اجتماع در ارتباط است، اظهار داشت: 
مأموریت پلیس با گذشته فرق کرده است، پلیس درگذشته فقط 
مأموریت ایجاد امنیت ظاهری و وضعی جامعه را بر عهده داشت، اما 
امروزه این مأموریت با گذشته متفاوت شده است و پلیس در کنار 
تأمین امنیت وضعی و فیزیکی، امنیت اجتماعی را هم برعهده گرفته 

است.
مردم  دیدگاه های  و  نظرات  به  توجه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
برای پلیس بسیار مهم است، افزود: بهره گیری از قدرت اجتماع 
و سرمایه های اجتماعی برای پلیس بسیار مهم است تا بتواند از این 

طریق مأموریت خود را به انجام برساند.
وی با تأکید بر اینکه پلیس امروزه باید حرفه ای فکر کند، 
حرفه ای عمل کند و حرفه ای ارتباط برقرار نماید، خاطرنشان کرد: 
برای انجام این مأموریت مهم، برای ما بسیار مهم است که بتوانیم 
سرمایه های اجتماعی و ظرفیت هایی آن را به خوبی بشناسیم و 

مورد بهره برداری قرار دهیم.
اجتماعی  سرمایه  قدرت  اینکه  به  اشاره  با  مجتبایی  سردار 
می تواند پلیس را در جهت رسیدن به اهداف خود کمک کند، 
تصریح کرد: لایه ها و سطوح مختلف اجتماعی هرکدام نیازمند 
گویش و مفاهمه خاص خود است و پلیس نمی تواند از یک زبان و 
یک روش برای مهار جامعه و تأمین امنیت اجتماعی استفاده نماید 
و باید با هر سطحی از جامعه به تناسب روحیات و نیاز آن عمل کند.

وی گفت: درواقع پلیس باید در امتداد نیازهای مشروع مردم 
گام بردارد و با آنان مفاهمه داشته باشد تا بتواند در کار خود موفق 

باشد.
رئیس پلیس قم در ادامه سخنان خود با تبیین نقش رسانه در 
انجام مأموریت پلیس، تصریح کرد: رسانه ها به خصوص رسانه های 
محلی می توانند دررسیدن به اهداف پلیس به خوبی کمک نمایند تا 
پلیس هم جایگاه خود و هم نیازهای مردم را بشناسد و در جهت 

نیاز مردم گام بردارد.
وی ادامه داد: هرگاه پلیس توانسته نیاز مردم را خوب بشناسد 
و به مردم اعتماد کند، موفق عمل کرده و هر جا از قدرت اجتماع 
غافل بوده، ناکام مانده است ولو اینکه موفقیت هایی هم حاصل شده 

باشد، اما زودگذر بوده است.
لازمه امنیت پایدار توجه به قدرت مردم است

پایدار  امنیت  لازمه  خود  ادامه سخنان  در  مجتبایی  سردار 
را توجه به قدرت مردم دانست و گفت: توجه به قدرت مردم و 
بهره گیری صحیح و به هنگام از آن، می تواند پلیس و یا هر نهاد 

امنیتی دیگر را در کار خود موفق نماید.
وی اضافه کرد: همان طور که عرض کردم رسانه های محلی 
به  مردم  نیاز  و  افکار  شناسایی  در  ایمان  روزنامه  به خصوص 
پلیس توانسته بسیار خوب عمل کند و در همین جا از کمک 
است،  داشته  پلیس  با  روزنامه  این  که  خوبی  همکاری های  و 

سپاسگزاری می کنم و قدرشناس این تعامل و ارتباط هستم.
وی بیان داشت: مهم این است که این ارتباط دوسویه باشد، هم 
روزنامه که یک سرمایه اجتماعی است و در دل مردم و به عنوان 
نماینده مردم است، به خوبی بتواند مشکلات مردم را به پلیس 
منعکس نموده و هم پلیس بتواند عملکردها را از طریق روزنامه 

به مردم اعلام کند.
مجتبایی گفت: اگر این ارتباط دوسویه به خوبی تنظیم شود 
و مناسبات خوبی بر آن حاکم باشد، مطمئناً نتیجه آن در جهت 

امنیت پایدار و مبنایی خواهد بود.
وی در پایان سخنان خود تصریح کرد: امیدواریم بتوانیم در 
اجتماعی  سرمایه های  با  پلیس  ارتباط  گسترش  شاهد  آینده 
به خصوص رسانه ها و روزنامه های محلی باشیم تا بتوانیم از این 
قدرت که همان قدرت اجتماعی است، در جهت تأمین امنیت 

پایدار بهره گیری نمائیم.
سردار مجتبایی در بخش دیگری از سخنان خود ادامه داد: ما 
وقتی جرمی را مهندسی معکوس می کنیم، منشأ آن برمی گردد 
به یک حرکت خلاف اجتماعی یا یک موضوع فرهنگی که نادیده 
گرفته شده یا یک ضعف مدیریتی که درجایی وجود داشته، لذا اگر 
منشأ جرم درست شود و عملکردها خوب باشد، مسائل اجتماعی 

تبدیل به مسائل امنیتی نمی شود.
وی گفت: الآن یک مشکلی که ما داریم این است که اجازه 
می دهیم یک موضوعی امنیتی شود، بعد پلیس آن را حل می کند، 
در صورتی که می توانیم چند قدم قبل از آن وارد شویم و این 
مشکل را به صورت اجتماعی و فرهنگی حل کنیم و اجازه ندهیم 

در بستر و فضای امنیتی قرار گیرد تا پلیس مجبور شود در یک 
حرکت وضعی آن را حل کند.

سردار مجتبایی در ادامه سخنان خود ضمن تقدیر از روحیه 
با  قم  پلیس  ارتباط  امروز  اگر  گفت:  تعاملی سرهنگ صادقی، 
رسانه ها مطلوب است، متأثر از روحیات سرهنگ صادقی است، 
امروز  و  است  شناخته  به خوبی  را  خود  جایگاه  ایشان  چراکه 
شاهد هستیم که ارتباط پلیس با رسانه ها فراتر از مسائل کاری 

و محاسبات اداری است.

وی افزود: همین ارتباط و تعامل باعث شده که در راستای یک 
منطق رسانه ای خوب، دردها و مشکلات مردم به گوش مسئولین 
برسد و عملکرد و فعالیت های مسئولین هم به مردم منعکس شود 

و مردم دل خوش و دلگرم باشند.

نقش جامعه محوری پلیس در قم 
مشهود است 

حسین عبداللهی نیز در این دیدار طی سخنانی با تأکید بر 
اینکه روزنامه ایمان همیشه با پلیس تعامل خوبی داشته است، 
گفت: بخشی از این تعامل به دلیل رسالت مطبوعاتی و رسانه ای 
ماست و بخشی هم به خاطر امنیتی که برای خود و خانواده ما 

ایجادشده است.
وی ضمن تقدیر و تشکر از عملکرد پلیس قم به ویژه در سال 93 
اظهار داشت: به نظر من پلیس در سالی که مزین به نام اقتصاد و 
فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادی بود، موفق عمل کرد، چراکه 
همایش های بزرگی که در این سال در قم برگزار شد، در امنیت 

کامل بود و این کار بزرگی است.
مانند گذشته  پلیس  با  ایمان  روزنامه  ارتباط  داد:  ادامه  وی 
دوسویه و بسیار خوب است و ما به عنوان نماینده افکار عمومی 

نقش  عبداللهی  مردم هستیم.  و  پلیس  بین  ارتباطی  پل  یک 
جامعه محور پلیس را در قم مشهود دانست و افزود: کارهای بسیار 
خوبی که پلیس طی سال های گذشته انجام داده، نشانگر این 
است که پلیس به نقش مردم در عمل بهای لازم را داده است، 
نمونه آن هم پلیس افتخاری است که در جهت استفاده از سرمایه 

اجتماعی مردم برای برقراری بهتر امنیت بوده است.
وی در ادامه سخنان خود از راه اندازی مراکز مشاوره در معاونت 
از  دیگر  یکی  به عنوان  قم  استان  انتظامی  فرماندهی  اجتماعی 
کارهای مثبت پلیس یادکرد و گفت: راه اندازی این مراکز نقش 
بسیار مثبتی در کمک به کاهش مراجعات به دستگاه قضایی 
داشته، چراکه طبق آمار ارائه شده بالای 70 درصد از پرونده هایی 

که باید در مراکز قضایی مطرح می شد، قبل از طرح دعوی، در این 
مراکز مختومه شده است.

عبداللهی در ادامه با اشاره به اینکه با توجه به پیشرفت های 
تکنولوژی، پلیس باید به سمت دانش گرایی حرکت کند که البته 
این حرکت صورت گرفته و چاره ای هم جز این نیست، گفت: 
حرکت در این مسیر نیازمند تجهیزات به روز است و در همین 
راستا می طلبد دولت ها در خصوص تأمین امکانات موردنیاز به 

کمک پلیس بیایند.
وی کار نیروی انتظامی قم را بسیار سنگین دانست و افزود: 
استان قم در شاهراه مواصلاتی 17 استان کشور قرار دارد و بار دیگر 
استان ها و شهرهای کشور نیز در برخی مواقع روی دوش پلیس 
قم است، شاهد این مدعا هم کشف 11 باند بزرگ مواد مخدر در 
شش ماهه اول امسال است که نشان می دهد پلیس قم با حجم کار 

بسیار بالایی دارد.
تهدیدات فضای  با  مقابله  برای  اینکه  بر  تأکید  با  عبداللهی 
سایبری و مجازی؛ پلیس نیازمند تجهیزات مدرنی است تا بتواند 
این فضا را رصد کند، تصریح کرد: به نظر من دولت یازدهم فهم 
بسیار خوبی از مسائل مربوط به امنیت مردم دارد و ما هم باید 

قدردان این مسئله باشیم و از این ظرفیت استفاده نمائیم.
وی گفت: روزنامه ایمان در کنار نیروی انتظامی قرار دارد و 
به عنوان یک سرباز در بخش رسانه از هیچ کمکی برای پیشبرد 

اهداف پلیس دریغ نخواهد کرد.
ارتباط  گفت:  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  عبداللهی 
تنگاتنگ پلیس با جامعه بسیار مطلوب است چراکه این ارتباط 
باعث می شود پلیس به سرعت بازخورد اقدامات خود را در سطح 
جامعه ببیند و اگر اشتباهی از سوی نیروی انتظامی صورت بگیرد، 

به سرعت امکان بازسازی آن وجود دارد.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم نیز در این دیدار 
طی سخنانی گفت: در بازدید قبلی که از روزنامه ایمان داشتیم، قرار 
شد عملکرد پلیس بیشتر در این رسانه محور قرار گیرد، در همین 
راستا پلیس های تخصصی با حضور در روزنامه ایمان مصاحبه هایی 

را انجام دادند که بازخورد بسیار خوبی در سطح جامعه داشت.
سرهنگ صادقی اظهار داشت: وقتی عملکرد پلیس در صفحه 
تأثیر بسیار مثبتی در ذهن مردم  اول روزنامه ها درج می شود، 
می گذارد و ما شاهد بازخوردهای مثبت این اتفاق در سطح جامعه 
هستیم که در همین راستا روزنامه ایمان بهترین همکاری را با 

پلیس داشته است.

گزارش: صدرالدین فلاح

کصد و یازدهمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم پیش از ظهر دیروز در سالن جلسات شورا برگزار 
شد ویکی از مصوبات مهم شورای شهر قم، افزایش نرخ 
کرایه تاکسی در سال آینده با  میانگین 18 درصد و افزایش 

27 درصدی حداقل کرایه بود.
در ابتدای جلسه مصطفی سعادت طلب رئیس کمیسیون امور 
زیربنایی شورا به قرائت لوایح این کمیسیون پرداخت؛ چند مورد 
از نخستین لوایح در مورد اخذ مجوز عقد متمم قرارداد با اشخاص 

حقیقی و حقوقی بود که به تصویب رسیدند.
پس از آن بحث اعلام مغایرت با قانون مصوبه شورا در مورد 
توافق با بنیاد تعاون ناجا مطرح شد که البته نظر کمیسیون، اصرار 

بر مصوبه قبلی بود و اعضای شورا به این نظر رأی مثبت دادند.
عباس ذاکریان رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین 
شورا در ادامه به لوایح این کمیسیون پرداخت؛ نخستین مورد که 
مهمترین آنها نیز بود مربوط می شد به اخذ مصوبه اعمال تعرفه 
از  تاکسی های گردشی  بهره برداری  پروانه  بهای خدمات صدور 
سوی سازمان تاکسیرانی در سال آینده به این صورت که بر اساس 
توضیحات ذاکریان، مبلغ دریافتی از رانندگان از سالی 25 هزار 
تومان به 120 هزار تومان افزایش یابد ولی عباس محمدی دیگر 
عضو شورا طی سخنانی اعتراض خود را اعلام و خاطرنشان کرد: 
این افزایش بسیار زیاد است و بهتر است به صورت پلکانی و طی 
روندی مدیریت شده در هر سال نسبت به افزایش مبلغ مذکور 

اقدام کنیم.
با اعمال  اما در توضیحاتی گفت: در صدد هستیم  ذاکریان 
تاکسی های  را به سمت تبدیل  تاکسیرانان  اینگونه سیاست ها، 
گردشی به خطی یا زائر ترغیب کنیم زیرا نظارت ناپذیری و تخلفات 

بیشتر از سوی تاکسی های گردشی صورت می گیرد.
وی افزود: به همین دلیل کمیسیون خدمات شهری تصمیم 
گرفت نرخ پروانه تاکسی های گردشی را ماهیانه 10 هزار تومان در 
نظر بگیرد البته تاکسی های خطی برای این منظور تنها 25 هزار 
تومان در سال بپردازند که تاخیر در پرداخت این بها به ازای هر روز 

هم 1500 تومان است.
دیگر اعضای شورا هم در این زمینه نظرات خود را ابراز کردند 
و در نهایت مسیح الله معصومی معاون شهردار قم هم توضیحاتی 

پیرامون این لایحه ارائه کرد.
این لایحه در مجموع رأی مثبت اعضای شورا را به دست آورد 
ولی در مورد یک بند آن یعنی افزایش بهای خدمات صدور پروانه 
بهره برداری، نظر اعضا بر کاهش مبلغ 120 هزار تومان بود که در 

نهایت هم با افزایش آن به میزان 60 هزار تومان موافقت شد.
لایحه بعدی هم اخذ مصوبه اعمال تعرفه بهای خدمات سال 94 
سازمان آتشنشانی و خدمات ایمنی بود که افزایش های مختلفی در 
بندهای گوناگون آن دیده می شد؛ برخی اعضای شورا با این افزایش 
موافق بودند ولی برخی دیگر همچون محمدرضا ملکی و عباس 

محمدی این نرخ ها را بیش از حد می دانستند به ویژه اینکه عباس 
محمدی گفت: این افزایش ها برای سال آینده در یک مورد 18 و 

در سایر موارد 30 تا 150 درصد است.
مهندسی ساختمان  نظام  بودند  معتقد  افراد همچنین  این 
با توصیه های  ناظرانی دارد که آن کارشناسان نظراتی متفاوت 
ناظران سازمان آتشنشانی دارند و این امر هزینه های زیادی به 

مردم تحمیل می کند.
در پایان بحث، تصمیم بر این شد که این لایحه به کمیسیون 
تلفیق ارجاع شود تا بررسی های بیشتر بر روی تعرفه ها صورت 

بگیرد.
همچنین با پیشنهاد آتش زر رئیس کمیسیون برنامه و بودجه، 
به  بیشتر  بررسی  برای  تعرفه ها  افزایش  به  مربوط  لوایح  تمام 

کمیسیون تلفیق ارجاع داده شدند.
ذاکریان در ادامه به لایحه دیگر یعنی اخذ مصوبه اعمال افزایش 
نرخ پیشنهادی انواع خودروهای حمل و نقل بار و مسافر تاکسیرانی 
اشاره کرد و گفت: انواع تاکسی ها، یدک کش ها و پیک های موتوری 
در این لایحه مورد توجه قرار گرفته اند که در مجموع افزایش 
میانگین 18 درصدی در کمیسیون خدمات شهری به تصویب 

رسید.
وی افزود: حداقل نرخ کرایه تاکسی به ازای هر مسافر در سال 
94 به 700 تومان افزایش خواهد داشت البته می توانستیم آن را 
به 650 تومان هم برسانیم ولی به دلیل نبود پول خرد رقم 700 

تومان در نظر گرفته شد.
زین العابدین قراچورلوی از دیگر اعضای شورای شهر قم در مورد 
این لایحه گفت: در سال جاری دو یا سه بار افزایش نرخ کرایه 
تاکسی ها را شاهد بودیم و به صلاح نیست باز هم این افزایش 

صورت بگیرد.
ذاکریان و معصومی، رئیس کمیسیون خدمات شهری و معاون 
شهردار قم اما این حرف را تایید نکردند و عقیده داشتند تنها یک 

بار در سال 93 افزایش قیمت تاکسی ها تصویب شده است.
ذاکریان همچنین خاطرنشان کرد: دفعه قبل به دلیل افزایش 

نرخ حامل های انرژی، اصلاح قیمت ها صورت گرفته بود.
عباس محمدی دیگر عضو شورا هم گفت: نباید به بهانه نبود 
پول خرد نرخ 700 تومان را تعیین کرد بلکه می توان رقم 650 
تومان را به تصویب رساند ضمن اینکه کمیته امداد ماهیانه 5 
میلیون تومان پول خرد در اختیار اتحادیه تاکسیرانان قرار می دهد 
ولی اگر راننده ای از این خدمات استفاده نمی کند نباید آن را مردم 
بگیرد.در نهایت با توضیحات بیاتی و ذاکریان که 50 تومان، مبلغی 
نیست که بخواهیم به دلیل آن مبلغ 650 تومان را در نظر بگیریم، 
لایحه به رأی گذاشته شد و به تصویب رسید؛ به این ترتیب حداقل 
کرایه 700 تومان برای تاکسی ها و افزایش میانگین 18 درصدی 

کرایه ها در سال 94 قطعی شد.
حجت الاسلام سید محمد آتش زر رئیس کمیسیون برنامه و 
بودجه در ادامه به قرائت لوایح این کمیسیون پرداخت؛ چند مورد 
از لوایح مربوط به اخذ مجوز اصلاحیه بودجه سازمان ها و همچنین 

درخواست مساعدت به اشخاص حقیقی بود که بحث و تبادل نظر 
در این زمینه صورت گرفت و شورایی ها نظر خود را در مورد آنها 

ارائه کردند.
با  شهرداری  قرارداد  انعقاد  اختیار  تفویض  مجوز  اخذ 
لوایح  از  دیگر  یکی  ریال  میلیارد  تا سقف 400  سرمایه گذاران 
شهرداری بود که آتش زر در این زمینه عنوان کرد: این لایحه به 
اتفاق آرا در کمیسیون برنامه و بودجه مورد مخالفت قرار گرفته 

است.
رأی گیری برای این منظور هم صورت گرفت که در نهایت نظر 

کمیسیون تایید شد و لایحه به تصویب نرسید.
آتش زر در ادامه به لایحه اخذ مجوز اعمال تخفیف به مجموعه 
به  کاربری مسکونی  تغییر  و گفت:  اشاره کرد  الغدیر  فرهنگی 
فرهنگی موجب ارزش ملک نیز می شود به همین دلیل تخفیف 
350 میلیون تومانی از عوارض یک ملیارد و 600 میلیون تومان در 

نظر گرفته شده است.
جمله  از  یافت؛  ادامه  زمینه  این  در  نظر  تبادل  و  بحث 
حجت الاسلام سعید روحانی رئیس کمیسیون فرهنگی مخالف با 
این تخفیف بود زیرا عقیده داشت جایی که پول کافی دارد نباید از 

تخفیف ها استفاده کند.
عباس ذاکریان رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر 
قم هم گفت: شهرداری می تواند لایحه ای جداگانه ارائه دهد مبنی 
بر اینکه ارزش افزوده تغییر کاربری از مساجد و موسسات فرهنگی 

اخذ نشود.
در نهایت این لایحه به تصویب رسید.

جامعه  سوی  از  عوارض  پرداخت  در  مساعدت  درخواست 
المصطفی برای ساخت حوزه علمیه خواهران طرح بعدی بود که 
آتش زر در این زمینه عنوان کرد: رقم کلی عوارض یک میلیارد و 
200 میلیون تومان بوده که نظر کمیسیون این است که علاوه 
بر 15 درصد تخفیف های معمول به ازای پرداخت نقدی عوارض، 
پنج درصد دیگر تخفیف هم در نظر گرفته شود و در مجموع 

جامعه المصطفی از 20 درصد تخفیف استفاده کند.
در ادامه لایحه اصلاحیه بودجه سازمان میادین شهرداری قم 
مطرح شد و آتش زر خاطرنشان کرد: در اصلاحیه، بودجه 92 
میلیارد و 99 میلیون ریال مطرح شده که در ابتدا این رقم حدود 

110 میلیارد ریال بوده است.
با رأی مثبت اعضای شورا، این لایحه نیز به تصویب رسید.

حسن بختیاری در ادامه به لوایح دو فوریتی شهرداری قم اشاره 
کرد و گفت: اخذ مجوز برپایی غرفه در نمایشگاه دستاوردهای 
شهرداری های سراسر کشور در محل دائمی نمایشگاه بین المللی 

تهران تا سقف مبلغ 500 میلیون ریال نخستین لایحه است.
وی افزود: در لایحه ذکر شده که این مبلغ با کسر از محل دیون 
با محل و خدمات اداری و سایر خدمات اداری از بودجه سال جاری 
تامین خواهد شد؛ نمایشگاه مذکور هم دوم اسفندماه سال جاری 

برگزار می شود.
دو فوریت این طرح به تصویب رسید و اعضای شورا وارد شور 

شدند؛ آتش زر در این زمینه خاطرنشان کرد: ابتدا باید توضیح دهند 
که چرا 50 میلیون تومان برای این غرفه در نظر گرفته شده و دیگر 
اینکه برداشت از دیون هم موضوعیت ندارد و می توان از محل 

صرفه جویی هزینه های جاری این مبلغ را تامین کرد.
ناصر رعیت پور دیگر عضو شورا هم در این زمینه گفت: ابتدا باید 
گزارش حضور شهرداری قم در نمایشگاه سال گذشته ارائه شود تا 
بدانیم چه دستاوردهایی داشته ایم و سپس مجوز حضور دوباره را 
صادر کنیم زیرا این کار هزینه های زیادی دارد و نیروهای شهرداری 

را نیز بکار خواهد گرفت.
محسن عابدینی پور هم خاطرنشان کرد: اصل حضور شهرداری 
قم در این نمایشگاه اجتناب ناپذیر است ولی مبلغ 50 میلیون تومان 

زیاد است.
حسن صبوری معاون مالی اقتصادی شهرداری قم در مورد این 
لایحه گفت: شرکت هایی که کار غرفه آرایی را انجام می دهند مبلغ 
30 تا 50 میلیون تومان را برای غرفه ای در شأن کلانشهر قم 
پیشنهاد کرده اند البته این مبلغ فارغ از حق مأموریت پرسنل حاضر 

در غرفه است.
اسماعیل زارعی کوشا قائم مقام شهردار قم هم در این زمینه 
تصریح کرد: پس از بررسی های انجام شده بر آن شدیم یا در این 
نمایشگاه شرکت نکنیم یا اگر حضور خواهیم داشت، توانمند و در 

شأن کلانشهر قم باشد.
وی افزود: حداقل هزینه برای این حضور 30 میلیون بوده ولی 
سقف 50 میلیون را در نظر گرفته ایم تا بتوانیم حضوری توانمند و 
مناسب داشته باشیم؛ نمی توان فضایی کوچک را برای شهرداری قم 
در نظر گرفت در حالیکه قم جزو هشت کلانشهر کشور محسوب 

می شود.
رأی گیری برای حضور شهرداری قم در این نمایشگاه تا سقف 
30 میلیون تومان صورت گرفت که به تصویب رسید ضمن اینکه 
و شامل  گرفت  هزینه هم صورت  این  تامین  ردیف  در  اصلاح 

صرفه جویی از محل هزینه  های جاری شد.
لایحه دو فوریتی دیگر، تخفیف در پرداخت نقدی عوارض 
ساختمانی بود به این شکل که اعمال تخفیف روز برای 50 درصد 
پرداخت نقدی در اسفندماه و 20 درصد برای مابقی آن تا پایان 

اردیبهشت ماه صورت بگیرد.
این لایحه به این شکل به تصویب نرسید؛ پیشنهاد بعدی این 
بود که 20 درصد تخفیف کلی برای پرداخت 50 درصد نقد در 
اسفندماه و مابقی طی چک سه ماهه در نظر گرفته شود که این 
موضوع هم به تصویب نرسید. وحید شایسته نیک عضو شورای 
شهر قم در ادامه خاطرنشان کرد: کسانی که مبلغ نقدی برای 
پرداخت عوارض را داشته اند از تخفیف 25 درصدی بهمن ماه 
استفاده کرده اند بنابراین می توانیم 20 درصد تخفیف کلی را 
برای بازه زمانی اسفندماه و شامل 50 درصد نقدی و 50 درصد 

چک سه ماهه در نظر بگیریم.
در نهایت این پیشنهاد هم رأی لازم را کسب نکرد و مقرر شد 

روال پرداخت عوارض به همان صورت قبلی باقی بماند.

فرمانده انتظامی استان در بازدید از روزنامه ایمان:

روزنامه » ایمان« همکاری بسیار خوبی با پلیس داشته است

گزارشی از یکصد و یازدهمین جلسه رسمی و علنی شورای شهر قم

کرایه تاکسی در قم 27 درصد افزایش یافت

اخبار
قائم مقام شهردار قم خبر داد:

 تشکیل ستاد استقبال از رئیس جمهور 
در شهرداري قم

ایمان: قائم مقام شهردار قم از تشکیل ستاد استقبال از رئیس جمهور و هیئت 
دولت در شهرداري قم خبر داد.

اسماعیل زارعي کوشا  شنبه شب گذشته در جلسه اي که به منظور برنامه ریزي و 
آمادگي براي استقبال مدیریت شهري قم از رئیس جمهور و هیئت دولت که اسفندماه سال 
جاري به استان قم سفر خواهند کرد؛ گفت: این ستاد به منظور آمادگي استقبال از رئیس 
جمهور و هیئت دولت در راستاي انجام امور مرتبط با شهرداري قم بوده که مي بایست به 
نحو احسن انجام گردد. وي در این جلسه که با حضور معاونین، شهرداران مناطق هشتگانه 
و مدیران ستادي شهرداري قم برگزار شد، با اشاره به فرصت هاي مناسبي که براي شهر و 
استان مقدس قم در خلال این سفر به دست خواهد آمد اضافه کرد: بایستي با برنامه ریزي 
لازم و معرفي بهتر خدمات مدیریت شهري بتوانیم بهترین بهره برداري را از این فرصت 
داشته باشیم. زارعي کوشا هدف مجموعه اجرایي استان قم براي استقبال از رئیس جمهور 
را تقویت نظام با توجه به موقعیت خاص این استان و دید رسانه اي ویژه اي که به در این سفر 
وجود خواهد داشت عنوان کرد و افزود: بایستي تمامي اقدامات لازم را در حوزه مدیریت 

شهري در خصوص استقبال از هیئت محترم دولت به انجام رسانیم.
قائم مقام شهردار قم اخذ اعتبارات و مجوزهاي مورد نیاز از هیئت دولت براي شهرداري 
قم را یادآور شد و گفت: اخذ این اعتبارات و امتیازات مي تواند تأثیر بسزایي در جهت خدمت 
بهتر به زائرین و مجاورین حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( داشته باشد و بایستي 

نسبت به آن توجه ویژه داشت.
تشکیل کمیته پیگیري اخذ مجوزات و اعتبارات از هیئت دولت، تعریف و معرفي 
پروژه هاي شهرداري قم علي الخصوص پروژه هاي شاخص و میزان اعتبارات مورد نیاز، 
تهیه لیست پروژه هاي قابل افتتاح و برنامه ریزي براي برگزاري مراسم افتتاحیه آن، تشکیل 
اتاق سرمایه گذاري استان قم در نهاد ریاست جمهوري، پیگیري مباحث مترو، مونوریل و 

پروژه هاي سرمایه گذاري از دیگر نکات و پیشنهادات مورد بحث در این جلسه بود.

معاون شهردار قم:  

تعداد تاکسي هاي گردشي  در قم 
کاهش می یابد

سیاست  گفت:  قم  شهرداري  زیربنایي  امور  و  شهرسازي  معاون  ایمان: 
شهرداري، حذف  تاکسي هاي گردشي نیست بلکه فقط کاهش تعداد آنها مد 

نظر است. 
مسیح الله معصومي پیش از ظهر دیروز در یکصد و یازدهمین جلسه رسمي و علني 
شوراي اسلامي شهر قم در مورد لایحه افزایش نرخ بهاي خدمات پروانه بهره برداري 
تاکسي هاي گردشي اظهار کرد: ابتداي سال 90، تحلیلي بر روي نرخ کرایه تاکسي ها و 
تعداد تاکسي ها داشتیم و به این نتیجه رسیدیم که درصد تاکسي هاي گردشي 60 درصد 
است که این میزان باید به 30 درصد تقلیل یابد. وي افزود: سیاست شهرداري، حذف 

تاکسي هاي گردشي نیست بلکه فقط کاهش تعداد آنها مد نظر است.
معاون شهردار قم با بیان اینکه تشویق تاکسیرانان به تبدیل تاکسي هاي خود به خطي 
و بیسیم در دستور کار قرار گرفته است گفت: این امر به طور کامل محقق نشد و تنها چند 
درصد کاهش را شاهد بودیم. وي ادامه داد: قابلیت کنترل و نظارت بر روي تاکسي هاي 
گردشي پایین است و بیشتر مشکلات ترافیکي به واسطه تردد بي ضابطه آنها به وجود 
مي آید. معصومي با بیان اینکه تاکسي هاي دربستي و بي سیم ماهیانه 25 هزار تومان بهاي 
خدمات پرداخت مي کنند خاطرنشان کرد: در عین حال تاکسي هاي گردشي سالیانه 25 
هزار تومان پرداخت مي کنند که افزایش نرخ بهاي خدمات براي آنها حداقل به میزاني برابر 

با تاکسي هاي بیسیم عادلانه خواهد بود.
معاون شهردار قم عنوان کرد: افزایش نرخ بهاي خدمات و افزایش کرایه تاکسي ها باید 

به صورت همزمان با هم ابلاغ شوند تا تاثیرگذاري لازم را داشته باشند 

شهردار منطقه 7 قم خبرداد: 

تملک 97 درصدي پروژه شهید کاظمي
ایمان: شهردار منطقه 7 قم از تملک 97 درصدي پروژه شهید کاظمي با مبلغ 

167 میلیارد تومان خبر داد.
جهانبخش نجف زاده پیش از ظهر دیروز در دیدار با آیت الله علوي گرگاني با اشاره به 
پروژه شهید کاظمي اظهار کرد: در این طرح 167 پلاک قرار داشت که بیش از 97 درصد 

این پلاک ها تملک شده و مابقي آن نیز در حال تملک است.
وي افزود: پروژه شهید کاظمي تنها پروژه شهري است که از نظر منابع مالي هیچ 
مشکلي ندارد و پس از اینکه قیمت زمین توسط کارشناس مشخص شود به سرعت مبلغ 
زمین به مالک داده مي شود. شهردار منطقه 7 قم با اشاره به مشکلات نقدینگي گفت: با 
توجه به مشکلات نقدینگي 70 درصد این پروژه به یکي از شرکت هاي سرمایه گذار واگذار 

شده است و تنها 30 درصد این پروژه زیر نظر شهرداري در حال آماده سازي است.
نجف زاده تصریح کرد: اگر پروژه شهید کاظمي به شرکت سرمایه گذار واگذار نمي شد 

به طور قطع تملک زمین هاي این طرح 10 سال طول مي کشید.
وي با اشاره به احداث سه طبقه پارکینگ زیرزمیني در پروژه شهید کاظمي گفت:  3 
هزار پارکینگ در سه طبقه زیرزمیني در این پروژه ساخته خواهد شد که به طور قطع 
مشکلات ترافیکي این منطقه را کاهش خواهد داد. شهردار منطقه 7 قم خاطرنشان کرد: 
براي تملک زمین هاي پروژه شهید کاظمي تا کنون بیش از 160 میلیارد تومان هزینه شده 
است. نجف زاده با اشاره به ادامه پروژه شهید کاظمي گفت: پروژه شهید کاظمي به پروژه 
شهید اوسطي منتهي خواهد شد که این پروژه در پنج فاز از سمت مجتمع ناشران آغاز 
شده و به میدان سپاه منتهي مي شود و در تلاش هستیم این پروژه را نیز به شرکت هاي 

سرمایه گذاري واگذار کنیم 

مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان قم  خبرداد:

 تکمیل فاز یک شبکه روشنایي 
شهرک صنعتي قنوات 

 ایمان: مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي استان قم ،  از تکمیل فاز یک 
شبکه روشنایي شهرک صنعتي قنوات خبر داد و گفت: این پروژه با هزینه اي 
بالغ بر 2 میلیارد و 570 میلیون ریال در فاز یک اولین شهرک تخصصي چوب 

کشور اجرا شد.
مهندس طیبي نژاد ، شهرک صنعتي قنوات را به لحاظ قرار گیري در محور آزاد راه قم 
به گرمسار بسیار مهم دانست و اظهار داشت: ظرفیت بالاي استان قم در تولید ملزومات 
چوبي کشور از نکات حائز اهمیت شهرک صنعتي قنوات، بعنوان اولین شهرک صنعتي 
تخصصي چوب کشور مي باشد.طیبي نژاد همچنین با اشاره به مشکل راه ورودي قنوات 
اظهار امیداوري کرد تا پایان سال با به بهره برداري رسیدن آزاد راه قم به گرمسار راه ورودي 
این شهرک نیز مورد بهره برداري خواهد گرفت.گفتني است شهرک صنعتي قنوات به 
مساحت 140 هکتار در کیلومتر 15 جاده قم به شهر قنوات و در ابتداي آزاد راه قم به 

گرمسار واقع شده است.

رئیس حراست شرکت گاز استان قم 
معرفي شد

 ایمان : مراسم معارفه رئیس حراست شرکت گاز استان قم با حضور نجار 
معاون سازمان و رئیس حراست شرکت ملي گاز، هیأت همراه، جانشین رئیس 
حراست کل استان، مدیرعامل و اعضاء هیأت مدیره شرکت و رؤساي واحدهاي 

مختلف در سالن کنفرانس این شرکت برگزار شد.
به گزارش روابط عمومي شرکت گاز استان قم: در این مراسم مهندس فرجي مدیرعامل 
این شرکت ضمن تبریک بمناسبت سي و ششمین سالروز پیروزي انقلاب اسلامي به 
رهبري امام خمیني)ره(، حضور معاون سازمان و رئیس حراست شرکت ملي گاز همچنین 
هیأت همراه و جانشین رئیس حراست کل استان را خیر مقدم گفت و اظهار داشت: این 
انقلاب پدیده شگفت انگیز در طول تاریخ بوده که رمز پیروزي آن به برکت قرآن و اهل 
بیت علیهم السلام و با رهبري امام  و جهاد ملت ولایتمدار ایران مي باشد که بهاي آن 

نیز سنگین بوده است، لذا مسئولیت در این نظام مقدس اسلامي بسیار خطیر مي باشد.
وي در ادامه افزود: بر اساس آیات و روایات ، بزرگترین نعمت ها در دنیاو آخرت امنیت 
وسلامتي است و این دو نعمت ، در سازمان ها نیز اهمیت زیادي  دارد و واحد حراست مي 
تواند با تعاملات مؤثر خود در سازمان، امنیت و سلامت کاري را ایجاد و تقویت نماید. لذا 
واحد حراست بنا به شرح وظایف ، از اهمیت ویژه اي برخوردار است. وي ضمن قدر داني از 
زحمات آقایان عباسي و فیروز آبادي )به ترتیب رئیس و سرپرست سابق(، آرزوي سعادت و 
موفقیت براي ایشان، آقاي رسول آرزو را به عنوان رئیس واحد حراست معرفي نموده و اظهار 
داشت: قم حرم اهل بیت است و زندگي در قم عبادت است. ان شا ا... خداي تبارک و تعالي 
توفیق خدمت هرچه بیشتر و بهتر در این نظام مقدس را به ما عنایت فرماید. نجار معاون 
سازمان و رئیس حراست شرکت ملي گاز نیز با گرامیداشت یاد و خاطره امام و خون شهداي 
انقلاب و زحمات جانبازان، اظهار داشت: این انقلاب به راحتي به دست ما نرسیده و باید 
از ارزشهاي انقلاب و خون شهدا پاسداري کرد. حراست به معناي حفظ آرامش سازمان و 
صیانت از نیروي کار در راستاي خدمات رساني مطلوب به مردم مي باشد. مجموعه شرکت 
گاز استان قم در راستاي خدمات رساني به مردم موفق بودمجموعه پاکي است که باید در 
جهت پاک تر بودن نیز قدم برداریم. ایشان درپایان براي آقاي آرزو توفیق خدمت رساني به 
مردم شریف استان را در پرتو عنایات حق تعالي و حضرت بقیه ا... الاعظم و در جوار کریمه 
اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س(، مسئلت نمودند و هدایایي نیز به رسم یاد بود به 

آقایان عباسي و فیروزآبادي اعطا گردید.
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نامحرمانه
نظر هاشمی درباره »تبریک مرگ ملک عبدالله«

گفته می شود: آیت الله هاشمی رفسنجانی در واکنش به تبریک مرگ ملک عبدالله توسط یکی از 
مسئولین کشور گفت: این کار اوج نگاه افراطی است، برخی مصالح نظام را فدای کینه های خود می کنند. وی 
درگفتگوی با جمهوری اسلامی بیان داشت: آیت الله خامنه ای از رهبری شورایی حمایت کردند و من هم وقت 
خواسته بودم که نوبت نرسید و رهبری فردی با اکثریت رای آورد. وقتی فردی رای آورد، نوبت به انتخاب فرد 
رسید. خودم را می گویم و شاید نظر همه کسانی که رای دادند همین باشد، که کسی مناسب تر از آیت الله 

خامنه ای نبود. الان هم همین است.

واکنش سفارت ونزوئلا به درگذشت مادر احمدی نژاد
گفته می شود: سفارت ونزوئلا در تهران با صدور اطلاعیه ای در روزنامه ایران درگذشت مادر احمدی 

نژاد رئیس جمهور سابق را تسلیت گفت.

دلایل جذابیت قاچاق گازوئیل و سیگار در ایران
گفته می شود: گازوئیلی که در ایران 250 تومان و در ترکیه هفت هزار تومان و سیگاری که در مرز 300 
تومان و در ایران چهار هزار تومان قیمت دارد، برای قاچاق کالاهای جذابی هستند. این تفاوت قیمت جذابیت 
زیادی دارد و همانطور که شاهد هستیم قاچان گازوئیل از ایران به ترکیه بسیار زیاد است یا فرض کنید قیمت 
هر پاکت سیگار در مرز 300 تومان است و در ایران با قیمت تا چهار هزار تومان هم به فروش می رسد. همین 

سود بیش از سه هزار تومانی موجب رشد قاچاق این کالا به کشور می شود.

آخرین جزئیات از پرونده اسید پاشی اصفهان
گفته می شود: دادستان اصفهان، فرار متهمان اسید پاشی اصفهان را گمانه زنی دانست و عنوان کرد : 
قطعا به نتیجه می رسیم. حسن رحیمی دادستان اصفهان، در پاسخ به اینکه وزیر کشور از جلسات هفتگی 
برای پرونده اسید پاشی اصفهان خبر داده اما هنوز متهمان دستگیر نشده اند و احتمال فرار آنها مطرح شده 
است، گفت: نمی توان فرار متهمان اسیدپاشی اصفهان را قطعی عنوان کرد و این می تواند یک گمانه باشد. 

وی افزود: البته جلسات و پیگیری سرنخ ها همچنان ادامه دارد و قطعا به نتیجه می رسیم.

تکذیب کسر خدمت برای مدرک کارشناسی
گفته می شود: برای کسر خدمت سربازی با توجه به مدرک تحصیلی و انجام پروژه های تحقیقاتی باید 
چهار شرط وجود داشته باشد؛ اول اینکه مشمول، مدرک کارشناسی ارشد داشته باشد، دوم پروژه تحقیقاتی 
در مورد مسایل امنیتی یا دفاعی تعریف شده باشد، سوم این پروژه با هماهنگی و تحت نظر یکی از مراکز 
تحقیقاتی نیروهای مسلح انجام شود و چهارم در کمیته داوری نیروهای مسلح بررسی و تایید شود. به گفته 
سردار کمالی،  با توجه به نوع این تحقیقات از 2 ماه تا 19 ماه امکان کسر خدمت وجود دارد: مشمولان حتما 
باید دوره آموزش نظامی را پشت سر بگذارند، باقی مانده دوره نظام وظیفه را انجام دهند و سپس کارت پایان 

خدمت بگیرند.

بازار سیاه خرید و فروش دعوت  نامه  »دنا«
گفته می شود: گذری در فضای مجازی و وب سایت های فروش خودرو حکایت از شکل گیری بازار 
سیاهی داغ برای حواله های دنا دارد. با یک جستجوی کوتاه در فضای مجازی به ویژه صفحات این سایت 
ها می توان ارقام مختلف خرید و فروش دنا را مشاهده کرد. در یکی از این سایت ها دعوت نامه دنا با قیمت 
های 47 میلیون و 200 تومان آن هم با تحویل 10 روزه به فروش می رسد و برخی دیگر دعوت نامه را 50 

میلیون تومان می فروشند.

وام سفر به آنتالیا در آموزش و پرورش!
گفته می شود: در شرایطی که پیش از این اعلام شده بود صندوق ذخیره فرهنگیان به مناسبت دهه 
فجر اقدام به توزیع 4هزار و 550 دستگاه خودرو لیزینگی داخلی و خارجی و برگزاری تورهای آموزشی و 
تفریحی نموده، اداره کل آموزش و پرورش استان یزد به مناسبت دهه فجر اقدام به برگزاری »تور آنتالیا« 

ترکیه برای فرهنگیان نموده است!

پیشنهاد عربستان و ژاپن به کی روش
گفته می شود: رئیس فدراسیون فوتبال آخرین وضعیت همکاری این فدراسیون با کارلوس کی روش و 
همچنین پیشنهاد کشورهای ژاپن و عربستان به سرمربی پرتغالی تیم ملی ایران را تشریح کرد. کفاشیان تاکید 

کرد که نگران پیشنهادات نیست.

تکذیب بخشنامه ولنتاین نیروی انتظامی
گفته می شود: نیروی انتظامی تهران بزرگ صدور هرگونه بخشنامه درخصوص ممنوعیت فروش اجناس 
با نمادهای روز ولنتاین را تکذیب کرد. یک مقام آگاه در نیروی انتظامی تهران بزرگ در گفتگو با واحد مرکزی 
خبر ضمن تکذیب صدور چنین بخشنامه ای در اداره پلیس اماکن نیروی انتظامی تهران بزرگ تاکید کرد: 
هیچ بخشنامه جدیدی در این خصوص صادر نشده است. وی افزود: ممنوعیت فروش کالاهایی که دربردارنده 
تبلیغ نمادهای فرهنگ غربی باشد خط مشی عمومی نظارت بر فعالیت واحدهای صنفی است و این امر 

محدود به هیچ روز خاصی نیست.

بی کیفیت ترین خودروهای داخلی مشخص شدند
گفته می شود: در جدیدترین ارزیابی کیفی خودروهای تولید داخل، سه خودروی با ارزش زیر 25 
میلیون تومان به عنوان بی کیفیت ترین خودروها معرفی شدند. در دسته قیمتی خودروهای زیر 25 میلیون 
تومان، خودروهای تیبا، سایپا 131X شرکت سایپا، سایپا 131X شرکت پارس خودرو، سایپا 132X و ام 
وی ام 110 مورد ارزیابی قرار گرفته اند که هر کدام به ترتیب 57.6، 77.1، 78.5، 80.0 و 83.0 نمره منفی 

را به خود اختصاص داده اند.

هزینه محافظت از سلمان رشدی چقدر است؟
گفته می شود: کشورهای غربی بعد از 26 سال هم چنان از نویسنده مرتد و هتاک هندی دفاع می کنند و 
هزینه های محافظت از او را که در سال 2013 بالغ بر یک میلیون دلار و برابر با هزینه شخصیت های سلطنتی 

بوده است، تامین می کنند و آن را دفاع از آزادی اندیشه می خوانند.

تکذیب واگذاری پرسپولیس به پیشکسوتان
گفته می شود: میر علی اشرف عبدالله پوری حسینی در واکنش به اظهارات منتشر شده به نقل از 
علی پروین که گفته است وزیر اقتصاد به او قول مساعد داده تا در صورت نبود خریدار برای پرسپولیس، این 
باشگاه به پیشکسوتان و هدایتی واگذار  شود، تاکید کرد: در تماسی که با آقای دکتر طیب نیا داشتم، وزیر امور 
اقتصادی و دارایی این خبر را تکذیب کرده است؛ بنابراین خبر منتشر شده توسط پروین هیچ گونه سندیتی 

ندارد و شایعه ای بیش نیست.

4 میلیون» کارت سوخت« سوخت
گفته می شود: ظرف یکسال گذشته با اجرای طرح ابطال کارت سوخت خودروها و موتورسیکلت های 
فرسوده، در مجموع 4 میلیون کارت سوخت ابطال شد و تعداد کارت های سوخت فعال به مرز 15 میلیون 

عدد رسید.

سیم کارت های دزدی را به راحتی سند بزنید!
گفته می شود: با توجه به اینکه بسیاری از مشترکان موبایل های اعتباری در هنگام دزدیده شدن 
سیم کارت و گوشی شان بیشتر به دنبال گوشی هستند تا سیم کارت و به عواقب سوء استفاده از سیم کارت 
آگاه نیستند، دزدان با خیال راحت می توانند سیم کارت به نام خود بزنند و بعد از اینکه حتی دست شان رو 
شد مدعی شوند که آن را از فرد دیگری به شکل دستی خریداری کرده و در مراکز مخابراتی به نام زده اند. 
هدف از دریافت کد ملی مشترکان سیم کارت های جعلی، سامان دهی این وضعیت است اما ظاهرا باید در 
آینده ای نزدیک شاهد جرائم دیگری در این حوزه باشیم. البته ناگفته نماند وقتی سند زدن بدون حضور مالک 

با قطعیت مطرح می شود یعنی پیش از این هم چنین کاری انجام می شده است.

توزیع بسته چهارم غذایی در آستانه شب عید
گفته می شود: وزیر تعاون از توزیع بسته چهارم غذایی در آستانه شب عید خبر داد. ربیعی به توزیع بسته 
غذایی اشاره کرد و افزود: بسته سوم در حال توزیع است و نزدیک شب عید هم بسته چهارم غذایی توزیع 
خواهد شد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره بازنشستگان هم گفت: سال گذشته به حقوق بازنشستگان 

کارگری 25 درصد اضافه شد و بیمه تکمیلی آنها را هم ما کمک کردیم و کمک خواهیم کرد.

کاهش سهمیه  بنزین برخی خودروها
گفته می شود: رئیس ستاد سوخت با اشاره به کاهش سهمیه بنزین 700 تومانی برخی تاکسی ها از اول 
اسفندماه گفت: اختصاص سهمیه بنزین ویژه نوروز منتفی است. علیرضا فیض بخش گفت: از ابتدای اسفند ماه 
سهمیه تاکسی های بین شهری 20 درصد کاهش می یابد. سهمیه تاکسی های بین شهری پیش از این ماهانه 
900 لیتر بود که قرار است از ابتدای اسفند ماه تاکسی های بنزین سوز به 750 لیتر و تاکسی های دوگانه سوز به 
500 لیتر کاهش یابد.وی همچنین با منتفی شدن تخصیص سهمیه ویژه بنزین نوروزی به مردم، اظهار داشت: 

برای ایام نوروز صرفا سهمیه عادی 60 لیتری با قیمت 700 توماین به خودروهای شخصی اختصاص می یابد.

تکذیب اخبار اسارت ۳0 ایرانی در سوریه
گفته می شود: یک منبع آگاه پیرامون انتشار خبری مربوط به دستگیری و اسارت ایرانی ها در سوریه، 
گفت: چنین اخباری صحت ندارد. گفتنی است؛ روز شنبه 25 بهمن ماه برخی رسانه ها اخباری مبنی بر 
اسارت 30 افسر و سرباز ایرانی توسط داعش در سوریه را منتشر کردند. بنابراین گزارش؛ مقامات ایرانی همواره 
اعلام کرده اند که حضور نظامی در سوریه ندارند و تعاملات میان دو کشور در این زمینه با توجه به درخواست 

و نیاز سوریه در زمینه تبادل مستشاران نظامی است.

توقف پخش یک شبکه تلویزیونی افراطی
گفته می شود: پخش شبکه تلویزیونی افراطی »اهل بیت« متوقف شد. »حسن اللهیاری« روحانی 
افراطی افغانی تبار با انتشار مطلبی در سایت خود، اعلام کرد که بدلیل نداشتن پول برای تأمین هزینه های این 
شبکه، پخش آن متوقف شده است. این روحانی افغانی تبار افراطی، طی چند سال اخیر از طریق سخنرانی و 
برنامه های افراطی خود موجب تفرقه میان مسلمانان شده بود. وی بارها مدعی ارتباط با برخی از مراجع تقلید 

شده بود اما دفاتر مراجع انتساب وی را تکذیب کرده اند.

آنچه را به تو ربطی ندارد
رها کن و به کارى که رستگارت کند 

مشغول شو.

حوادث
با تلاش ماموران پاسگاه انتظامی شکوهیه صورت گرفت: 

دستگیري دو زورگیر
پس از 45 دقیقه در قم 

 ایمان : فرمانده انتظامي شهرستان قم گفت : با تلاش مأموران 
پاسگاه  انتظامی شکوهیه دو زورگیري که حین ارتکاب جرم با دیدن 
چراغ گردان عوامل گشت این پاسگاه متواري شده بودند، پس از 45 

دقیقه دستگیرشدند. 
سرهنگ هادي دیده ور در تشریح  این خبر اظهارداشت: روز گذشته 
عوامل گشت پاسگاه انتظامي شکوهیه با راننده یک دستگاه خودرو پراید که 
در جاده محمودآباد اتوبان قم – تهران سراسیمه خود را به مأموران رسانده و 
کمک مي طلبید مواجه مي شوند. وي افزود: راننده خودرو که بسیار مضطرب 
بوده بیان مي کند، دو نفرجوان به صورت دربستي خودرو وي را از تهران 
به مقصد حسن آباد قم کرایه و قبل از رسیدن به بهانه ملاقات با یکي از 
دوستانشان خواستند خودرو را به جاده فرعي هدایت کنم. سرهنگ دیده ور 
تصریح کرد: متهمان با هدایت خودرو به فرعي پس از دقائق کوتاهي و با تهدید 
چاقو مي خواهند که راننده از خودرو پیاده شود که همین حین یکي از آن ها 
با دیدن چراغ گردان عوامل گشتي که در حال گشت زني در منطقه بودند به 
همدست خود اعلام و از صحنه متواري مي شوند. فرمانده انتظامي شهرستان 
قم  خاطرنشان کرد: در ادامه با توجه به حساسیت موضوع ضمن اعلام به 
مرکز، منطقه تحت پوشش قرار گرفته و پس از 45 دقیقه در بیابان هاي این 
استان افراد مذکور شناسایي و دستگیر مي شوند. سرهنگ هادي دیده وربا 
اشاره به اینکه این افراد 22 و 23 ساله بوده ساکن استان همجوار قم هستند،  
گفت: پس از انتقال متهمان به پاسگاه ابتدا هردو منکر هرگونه زورگیري بودند 
اما نهایتاً لب به اعتراف گشوده و در ادامه جهت تحقیقات تکمیلي تحویل 

پلیس آگاهي استان شدند.
کشف 30 هزار لیتر فرآورده نفتي قاچاق در قم 

فرمانده انتظامي شهرستان قم همچنین از کشف 30 هزار لیتر فرآورده 
نفتي قاچاق در این استان خبر داد. سرهنگ هادي دیده ور گفت: مأموران 
پاسگاه کوشک نصرت فرماندهي انتظامي شهرستان قم حین کنترل تردد 
خودروهاي عبوري در محور جاده قدیم قم- تهران به یک دستگاه کامیون 
کشنده مشکوک شده و آن را متوقف کردند. وي افزود: راننده در تحقیقات 
پلیس اذعان کرد، خودرو حامل 30 هزار لیتر فرآورده نفتي است و قصد داشته 
این محموله را از یکي از استان هاي مرکزي کشور به استان همجوار قم منتقل 
کند. فرمانده انتظامي شهرستان قم گفت: در ادامه با توجه به نداشتن مدارک 
لازم و عدم مجوز حمل، خودرو توقیف و پرونده اي در این خصوص تشکیل 
شد. سرهنگ دیده ور اضافه کرد: نهایتاً راننده خودرو مذکور جهت تحقیقات 
تکمیلي به اداره مبارزه با قاچاق کالا پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان 

قم تحویل شد.

رئیس پلیس راه استان قم خبرداد:

2 کشته در برخورد کامیون ها 
در جاده تهران– قم

 ایمان: رئیس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان قم از از وقوع 
یک فقره تصادف منجر به فوت در کیلومتر 63 جاده قدیم تهران- قم 

خبر داد . 
سرهنگ اردشیرجمشیدي راد در تشریح خبر فوق افزود: روز گذشته یک 
دستگاه کامیون ایسوزو که حامل سبدهاي مرغ از مبداء تهران به سمت قم در 
حرکت بوده به علت تجاوز به چپ به صورت مستقیم با یک دستگاه کامیون 
آمیکو در مسیر مخالف برخورد مي کند. وي با اشاره به شدت این حادثه، افزود: 
هر دو راننده خودرو در دم فوت و اجساد توسط عوامل امداد به سختي از کابین 
خودروها خارج شد. رئیس پلیس راه استان قم هشدار داد: متأسفانه رانندگان 
وسائل نقلیه اي که شب ها مبادرت به حمل مرغ به سمت کشتار گاه ها مي 
کنند هنگام تخلیه بار بدون کمترین استراحت ادامه مسیر مي دهند. سرهنگ 
جمشیدي راد اضافه کرد: مکرراً این حوادث در سطح جاده به علت خستگي 
و خواب آلودگي از جانب آنها حادث شده که با توجه به شدت برخورد احتمالاً 
راننده کامیون ایسوزو خسته و خواب آلوده بوده و هیچ گونه عکس العمل قبل 

از برخورد نداشته و موجب این حادثه شده است . 

رئیس پلیس آگاهي استان قم  اعلام کرد:

دستگیري سارق حرفه اي 
و کشف 40 فقره سرقت 

از  قم  استان  انتظامي  فرماندهي  آگاهي  پلیس  رئیس  ایمان:   
دستگیري یک سارق حرفه اي داخل خودرو و کشف 40 فقره سرقت 

در این استان خبر داد. 
سرهنگ مهدي قدمي گفت: در پي چندین فقره سرقت داخل خودرو 
مراتب به صورت ویژه در دستور کار مأموران آگاهي استان قرار گرفت . وي در 
ادامه با اشاره به دستگیري متهم حین سرقت از یک دستگاه خودرو، افزود: با 
انتقال نامبرده به پلیس آگاهي وي در تحقیقات به 40 فقره سرقت از داخل 
خودرو شامل تلفن همراه، پول نقد و کارت عابر بانک اعتراف کرد. رئیس پلیس 
آگاهي استان قم با بیان اینکه متهم از خودروهایي سرقت مي کرده که اموالش 
جلوي چشم بوده اضافه کرد: در ادامه مالخر اموال مسروقه نیز شناسایي و 
پس از دستگیري تمامي اموال از وي کشف شد. وي در هشداري به دارندگان 
وسایل نقلیه خواست، از پارک خودرو در نقاط خلوت شهر و گذاشتن هر گونه 
وسیله بر روي صندلي خودرو و در معرض دید خودداري کنند. سرهنگ قدمي 
با بیان اینکه تاکنون هشت تن از مالباختگان شناسایي شده اند، اظهارکرد: 
متهم نیز پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانوني تحویل مرجع قضائي 

استان و در نهایت راهي زندان شد. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم  خبرداد:

کشف 105 کیلو حشیش 
ازخودروحامل بار گوجه

 ایمان :رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان 
قم از کشف 105 کیلوگرم حشیش در این استان خبر داد. 

سرهنگ غلام عباس بلُفکّه گفت: در پي رصد یک باند قاچاق مواد مخدر 
که یکي از شهرهاي جنوبي را به مقصد استان همجوار قم ترک کرده بودند 
چندین اکیپ از مأموران مبارزه با مواد مخدر استان قم در محورهاي مواصلاتي 
استان مستقر شدند. وي گفت: در ادامه در بررسي هاي اطلاعاتي، یک دستگاه 
کامیون با دو  سرنشین شناسایي و خودرو در جاده کاشان – قم متوقف شد. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم اضافه کرد: 
با توجه به اینکه خودرو حامل بار گوجه فرنگي بود، جهت بررسي دقیق به 
پلیس مبارزه با مواد مخدر منتقل شد. سرهنگ بلفکه افزود: در ادامه طي 
بازرسي از خودرو مذکور 105 کیلوگرم حشیش در قالب 20 بسته که در زیر 
سبدهاي گوجه جاسازي شده بود کشف و نهایتاً متهمان نیز تحویل مرجع 

قضائي استان شدند. 

آگهی مفقودی 
برگه سبز سند ماشین سواری تیبا 2- 

نوک مدادی متالیک مدل 1393 به شماره موتور 
8141925 و شماره شهربانی ایران 884/16 م 63 

و شماره شاسی NAS821100E1006309   به نام خانم 
زهرا سادات مرتضوی مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

فروشندگان محترم
 مصالح ساختمانی )نمایندگی، 

عمده و خرده فروش
آیا می دانید از ابتدای سال 

94، ملزم به استفاده از سامانه 
صندوق فروش هستید ودر 

صورت عدم استفاده از سامانه 
مذکور از هر گونه معافیت مالیاتی 

محروم خواهید شد.

اطلاعیه مالیاتی

روابط عمومی اداره کل امورمالیاتی استان قم

آیت الله نوری همدانی با بیان 
امامزادگان  آستان مقدس  اینکه 
اسلامی  فرهنگ  تبلیغ  مرکز 
 شده اند گفت: این اقدام سازمان 

اوقاف جای تقدیر و تشکر دارد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل 
این  قم،  استان  خیریه  امور  و  اوقاف 
مرجع تقلید دیروز در جمع مدیرکل و 
مدیران اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان قم اظهار داشت: انقلاب اسلامی 
ایران برکات و آثاری فراوانی برای مردم 
ایران و منطقه به همراه داشته است، 
در 22 بهمن شاهد وفاداری مردم به 
انقلاب و رهبری بودیم و راهپیمایی 
به  را  ایران  ملت  وحدت  هم  امسال 
پیام  واقع  در  و  داد  نشان  جهانیان 
وحدت  و اتحاد اقشار مختلف جامعه 

اسلامی به دنیا انتقال داده شد . 
او افزود: استکبار جهانی نسبت به حرکت  های مردم ایران شناخت پیدا کرده و به همین 
دلیل درصدد مقابله با جمهوری اسلامی است؛ باید توجه داشته باشیم جریان های مردمی 
دارای ظاهر و باطنی خاص هستند و انقلاب اسلامی نیز تحول در فرهنگ  مردم را به عنوان 

یکی از شاخصه   ها به همراه داشته است.
آیت   الله نوری همدانی در بخش دیگری از سخنان خود به ضرورت توجه ویژه به بقاع 
متبرکه اشاره کرد و گفت: باید به جایی برسیم که هر امامزاده به مرکزی فرهنگی مبدل 

شود.
این مرجع تقلید ادامه داد:  افرادی که برای زیارت در بقاع متبرکه حضور می   یابند باید به 
این مقوله هم توجه کنند که چرا در طول تاریخ، فرزندان اهل بیت)ع( به ایران و شهر قم 

می آمده   اند و در اینجا زندگی می   کرده اند.
او با بیان اینکه امامزادگان و نوادگان و 
فرزندان ائمه اطهار)ع( در هر  کجای ایران 
اسلامی قدم گذاشتند مورد تکریم مردم 
قرار گرفتند عنوان داشت: ایرانیان در طول 
تاریخ اموال فراوانی را در راه تکریم امامزاده  

ها تقدیم کرده اند.
اینکه  بیان  با  همدانی  نوری  آیت   الله 
 در هیچ کشوری به اندازه حتی یک شهر 
امر  این  گفت:  ندارد  وجود  موقوفه  ایران 
نشان   دهنده علاقه مردم به  اهل بیت)ع( 

است.
استاد حوزه علمیه قم در ادامه خواستار 
تبلیغات فرهنگی در بقاع متبرکه شد و 
فرهنگی  نیازمند مدیریت  امر  این  افزود: 
صحیح و قوی است و در این زمینه باید 
تدابیر مناسبی اندیشه شود که تاکنون نیز 

همینگونه بوده است.
او با بیان اینکه آستان مقدس امامزادگان مرکز تبلیغ فرهنگ اسلامی  شده اند خاطرنشان 

کرد: این اقدام سازمان اوقاف جای تقدیر و تشکر دارد.
آیت   الله نوری همدانی اضافه کرد: حرم اول اهل بیت)ع(  در ایران مشهد، حرم دوم قم و 
حرم سوم فارس است  که باید در این سه شهر تمهیدات لازم به منظور احیای موقوفات و 

تبدیل بقاع متبرکه به قطب فرهنگی صورت بگیرد.
این مرجع تقلید در خاتمه با بیان اینکه جایگاه تجربه در زندگی بالاتر از علم قرار دارد 
عنوان داشت: همواره برخی از مسئولان دارای تجربه خاصی هستند و به همین دلیل می 
توانند در عرصه  های مختلف اقدامات خوبی را سازمان دهی کنند بنابراین باید از تجربه آنها 

همواره استفاده کرد.

 ایمان: لیگ یک فوتبال استان قم روز جمعه با صعود تیم های سهیل و هنگ به 
لیگ برتر  این استان پایان یافت.

به گزارش خبرنگار ایمان، امسال در مسابقات فوتبال لیگ یک استان قم 10 تیم حضور 
شرکت داشتند درنهایت دو تیم قدیمی و ریشه دار قم یعنی سهیل و هنگ بعد از دو دهه 
به لیگ برتر صعود کردند. تیم هنگ با 5 ماه تمرین مداوم و انجام بازی های تدارکاتی قدم 
به مسابقات گذاشت و با ارائه بازی های خوب و زیبا توانست با کسب 20 امتیاز به لیگ برتر 
صعود نماید. بر اساس این گزارش، باشگاه هنگ پرافتخارترین باشگاه استان در سال 93 است 
که علاوه بر صعود تیم فوتبال بزرگسالان هنگ، 2 مقام قهرمانی در رده نوجوانان و زیر 15 
سال و یک مقام نایب قهرمانی در رده زیر 13 سال را کسب نموده است. همچنین آکادمی 
فوتبال هنگ به عنوان آکادمی فوتبال نمونه استان انتخاب شد. این 5 موفقیت حاصل تأسیس 
آکادمی فوتبال هنگ و پرورش استعدادهای ناب و حمایت هیات مدیره به دست آمده است. 
البته درگذشته نیز تیم فوتبال هنگ از تیم های بازیکن ساز بوده و مقام های متعددی نیز 
کسب نموده است این گزارش می افزاید: امسال عباس رحمانی با قرار گرفتن در رأس هدایت 
این باشگاه و با سرپرستی و زحمات حسن مرادی و مربی زحمت کش حمید کریمی توانست 

این موفقیت ها را کسب کند.
عباس رحمانی مدیرعامل باشگاه هنگ در گفتگو با خبرنگار ما اظهار داشت: در 

همین جا بر خود لازم می دانم از زحمات و حمایت های هیئت مدیره باشگاه آقایان محمود 
عزیز عینی، عباس حضرت عینی، رسول قرنلی، سهراب بابا خانی، کریم صفری، علی 
رحمانی تقدیر و تشکر نمایم. وی همچنین از مربیان آکادمی آقایان: مهدی یگانه، حمید 
کریمی، علی آنسته، علی شریفی، سعید توسلی، سعید نادعلی، محمدرضا حسینی، 
محمدرضا نیکوییان که در این 6 سال زحمات زیادی را برای پرورش بازیکنان متحمل 

شدند نیز تقدیر و تشکر نمودند.
اسامی بازیکنان بزرگسال تیم هنگ:

سامان زند، امیرحسین سیمرغ، حسام مرادی، مجید عطارد، حمید امینی، حسن آقا 
محمدی، محمد صابر نیا، سید شهاب شهید زاده، محمدرضا بیطرفان، سجاد باتمانی، مجید 
روشن، محمدهادی حسنی، سعید توسلی، جلال صفری، امیر شاکر، سعید محمد نژاد، 
محمد قره گوزلو، وحید ابراهیم گل، محمد پور صادق، علیرضا کهندانی، حمید فغانی، علی 

رحیمی، محمد باقرشیری و محمد معظمی
سرمربی: عباس رحمانی، مربی: حمید کریمی، سرپرست: حسن مرادی

روزنامه ایمان نیز افتخارآفرینی تیم های فوتبال هنگ و سهیل را به مسئولین این دو 
باشگاه تبریک می گوید و امیدوار است این دو باشگاه قدیمی با بازگشت مجدد به سطح اول 

فوتبال قم بتواند همچون گذشته برای فوتبال استان قم افتخارآفرین باشند.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: 
استفاده از ظرفیت بقاع متبرکه و انجام فعالیت های 
فرهنگی در این اماکن مقدسه و پرداختن به فرهنگ 
روند  قم  اوقاف  توسط  ارزش ها  از  دفاع  و  انقلاب 

مطلوبی داشته است.
 احمد امیرآبادی در دیدار با حجت الاسلام والمسلمین 
کرد:  اظهار  قم  استان  اوقاف  مدیرکل  مقدم  حسینی 
نمایندگان قم از هیچ اقدامی در راستای احیای موقوفات 
و کمک به مساجد دریغ نخواهند کرد.وی افزود: به وجود 
ادارات  آوردن فضای همدلی و همکاری در میان همه 
ابعاد مختلف به ویژه  می تواند موجب پیشرفت قم در 
توجه به بقاع متبرکه و مساجد شود.نماینده مردم قم 
در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در دوره جدید 
مدیریت سازمان اوقاف، اقدامات خوبی در راستای احیای 
وقفیات و فعالیت های فرهنگی در بقاع متبرکه صورت 
گرفته است خاطرنشان کرد: همه این فعالیت ها در راستای 
مطالبات و منویات رهبر معظم انقلاب بوده اند.وی ادامه 
داد: انجام کارهای فرهنگی در آستان مقدس امامزادگان 
علاوه بر امور مربوط به زیارت و عبادت اقدام بسیار خوبی 
است که در استان قم صورت می گیرد.امیرآبادی با اشاره 
به ضرورت پرداختن به فعالیت های انقلابی در کنار دیگر 
اقدامات فرهنگی در بقاع متبرکه عنوان داشت: برای دفاع از 
انقلاب و آرمان های اسلامی و انقلابی باید از همه ظرفیت ها 
بهره برد و حضور مردم در بقاع متبرکه هم ظرفیتی برای 
چنین فعالیت هایی است و انجام فعالیت های فرهنگی در 
این اماکن مقدسه و پرداختن به فرهنگ انقلاب و دفاع 
از ارزش ها توسط اوقاف قم روند مطلوبی داشته است.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی به اهمیت 

احیای موقوفات به ویژه در قم اشاره کرد و گفت: لازم 
است مدیریت جدید اوقاف قم، این مسئله را پیگیری کند 
و روند گذشته را ادامه دهد زیرا احیای حقوق موقوفات از 
جمله مسائل مهم به شمار می رود و همه استفاده کنندگان 
باید حقوق ملکی را که وقفی است بپردازند.وی با بیان 
اینکه مساجد پایگاه های انقلاب و نظام اسلامی هستند 
خاطرنشان کرد: لازم است به منویات و مطالبات رهبری 
در زمینه ساخت مسجد و احیای این اماکن مقدس توجه 
ویژه ای صورت بگیرد زیرا شأن و منزلت مساجد بیش از 
چیزی است که امروز به آن پرداخته می شود.امیرآبادی با 
اشاره به کمک هایی که از دولت برای بهسازی و نوسازی 
مساجد روستاها و مناطق محروم قم اخذ شده است گفت: 
در مجموع فعالیت های اوقاف قم در حوزه مساجد، بقاع 
متبرکه و مسابقات و کلاس های قرآنی موجب شده است 
قمی ها بیشتر با مقوله وقف و وظایف سازمان اوقاف آشنا 

شوند.
مدیرکل اوقاف استان قم:

نیازمند تخصیص بودجه برای عمران و نوسازی 
مساجد و بقاع قم هستیم

مدیرکل اوقاف و امورخیریه استان قم  نیز در این 
دیدارگفت: کارهای خوبی در حوزه عمران و نوسازی و 
فعالیت های فرهنگی بقاع متبرکه قم صورت گرفته ولی 
نیازمند تخصیص بودجه هایی در این زمینه از سوی دولت 

هستیم .
 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه 
اسماعیل  سید  والمسلمین  حجت الاسلام  قم،  استان 
حسینی مقدم اظهار کرد: قم دارای بقاع متبرکه فراوانی 
است که اهمیت این شهر را بیش از دیگر مناطق کرده 

است.وی افزود: در بقاع متبرکه قم شخصیت های تاریخی 
و مذهبی بزرگی مدفون هستند که از آن جمله می توان 
به حضرت موسی مبرقع)ع( فرزند بلافصل امام جواد)ع( 
اشاره کرد؛ در واقع می توان گفت امامزادگان شاخصی در 
قم حضور داشته اند و در همین شهر هم به خاک سپرده 
شده اند.مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه 
به فرموده رهبر معظم انقلاب، اگر هر یک از این امامزادگان 
در شهر دیگری بودند قطب فرهنگی و محور آن منطقه 
می شدند خاطرنشان کرد: طی این سال ها معرفی صحیحی 
از این امامزادگان صورت گرفته و کارهای عمرانی خوبی 
هم انجام شده است.وی ادامه داد: نیازمند توجه دولت 
به بقاع متبرکه از نظر ابعاد مختلف فرهنگی و عمرانی 
هستیم؛ برگزاری کنگره های بین المللی و ملی برای معرفی 
امامزادگان واجب التعظیم قم یکی از کارهایی است که 
می توان انجام داد.حسینی مقدم با بیان اینکه قم همواره 
مورد توجه اهل بیت)ع( و فرزندان آنها بوده است عنوان 
داشت: در طول تاریخ موقوفات فراوانی به ویژه در حوزه 
برپایی مجالس اهل بیت)ع( در قم صورت گرفته البته 
موقوفات قم نسبت به سایر استان ها زیاد نیستند ولی باید 
همین مقداری هم که وجود دارد مورد توجه قرار گرفته و 
احیا شود.مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با اشاره به 
عدم وجود منابع خاص مالی به منظور کمک به مساجد 
و بقاع متبرکه گفت: برخی مساجد دارای املاک تجاری 
هستند که البته این واحدها هم نمی توانند تمام هزینه ها 
را برآورده کنند، عدم پیش بینی اعتباراتی ویژه عمران و 
نوسازی بقاع متبرکه و مساجد موجب کندی کار در این 
اماکن می شود که نیازمند تخصیص بودجه در این زمینه 

هستیم .

 ایمان :مدیرکل بهزیستی استان قم  گفت : مردم 
نیکوکار قم طی9 ماه اول امسال بیش از97 میلیارد 

ریال به بهزیستی قم کمک کردند.
سلیقه  رضا  قم،  بهزیستی  عمومی  روابط  گزارش  به 
گفت:این مبلغ مشارکت های مردم در طی9 ماه اول امسال 
با برپایی جشن گلریزان در خصوص آورده مسکن مددجویان 
با حضور خیرین و همچنین برگزاری مراسم در ماه مبارک 
رمضان با مشارکت دفاتر آیات عظام، جشن گلریزان شهر 
یاکریم، زکات عید فطر، نشست جامع حامی معلولین، 
نذورات عید قربان، طرح ارمغان مهر)کمک به دانشجویان 

و دانش آموزان تحت پوشش( و ...برای مددجویان بهزیستی 
با  ادامه،  در  سلیقه  است.دکتر  پذیرفته  صورت  استان 
مددجویان،  خصوص  در  گلریزان  های  جشن  برگزاری 
جمع آوری کفاره روزه و فطریه، نذورات و هدایا و شماره 
حساب مشارکتها آمار مشارکتهای مردمی را به شرح ذیل 
نقدی9ماه سال  کرد. وی جمع کل  کمک های  اعلام 
93   11/906/646/813ریال عنوان کرد و گفت : در این 
مدت جمع کل غیرنقدی 85/698/297/934ریال وجمع 
کل خدماتی 221/120/000ریال وجمع کل نقدی، غیر 
نقدی و خدماتی     97/826/064/747ریال بوده است.

سلیقه با توجه به آمادگی بهزیستی استان جهت دریافت 
هدایا و نذورات و کمک های مردمی در طول سال گفت: 
خیرین معزز و نیکوکاران محترم می توانند جهت این امر 
خداپسندانه و خیرخواهانه کمک های نقدی خود را به 
شماره حساب 2345340874جام بانک ملت و یا شماره 
حساب 55000000 بانک مهر ایران واریز کنند و یا با شماره 
تلفن 09195889199 تماس  حاصل نمایند.مدیر کل 
بهزیستی قم در پایان گفت: مبلغ کل عنوان شده طي 9 
ماهه اول سالجاري بغیر از نذورات اهدائي در مراسم مهر 

نبوي و کرامت حسني در 28 صفر مي باشد.

حضرت آیت الله نوری همدانی: 

امروز آستان مقدس امامزادگان به مرکز تبلیغ فرهنگ اسلامی تبدیل شده اند 

امیرآبادی نماینده قم  دردیداربا مدیرکل  اوقاف استان عنوان کرد:

استفاده مطلوب اوقاف قم از ظرفیت بقاع متبرکه 

افتخاری دیگر برای باشگاه هنگ:

صعود هنگ به لیگ برتر فوتبال استان قم

مدیرکل بهزیستی  استان قم اعلام کرد:

کمک97میلیارد ریالی مردم قم به بهزیستی 
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